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Iespaidīgs un skaists valsts svētku pasākums 4. maijā norisinājās 
arī Latvijas valsts himnas autora pilsētā Limbažos, kur notikuma 
dalībnieki apliecināja savu mīlestību un cieņu Latvijai ar vēl 
nebijušu notikumu.

191 metru lepnums:  
Limbažos aizvadīts iespaidīgs 4. maija gājiens

Baltā galdauta svētku vakarā 
cauri visai Limbažu pilsētai lēni, 
svinīgi un emocionāli tika nests 

Latvijas Bibliotekāru biedrības (LBB) gada balvu nominācijā “Gada notikums Latvijas bibliotēkās 2024” kategorijā “Vietējas nozīmes 
bibliotēkas organizēts notikums” šogad saņēmusi Staiceles bibliotēka. Apbalvojums piešķirts par radošo un iespaidīgo pasākumu – 
karnevālu “Kad gadsimti satiekas”.

Staiceles bibliotēka saņem balvu “Gada notikums Latvijas bibliotēkās 2024”

Godināšana notika 25. ap-
rīlī Latvijas bibliotekāru kon-
ferencē “Iesaiste, sadarbība, 
attīstība – bibliotēkas veiksmes 
pamats” Latvijas Nacionālajā 
bibliotēkā.

Karnevāls “Kad gadsimti sa-
tiekas” Staiceles bibliotēkā 
kļuva par aizraujošu notikumu, 
kurā vietējie iedzīvotāji sadar-
bībā ar bibliotēkas kolektīvu 
iedziļinājās dažādos laikmetos, 
vēstures notikumos un kultūras 
izpausmēs. Pasākumā valdīja ra-

došuma gars – apmeklētāji pie-
dalījās tērpu skatē, teatralizētās 
etīdēs un dažādās interaktīvās 
aktivitātēs. Pasākums veicināja 
kopienas saliedēšanos, sniedza 
izglītojošu pieredzi un izcēla 
bibliotēku kā vietu, kur satiekas 
pagātne, tagadne un nākotne.

Staiceles bibliotēkas veikums 
tika augsti novērtēts gan vietējā 
sabiedrībā, gan bibliotēku nozarē 
kopumā. LBB pārstāvji īpaši uz-
svēra pasākuma radošo pieeju, ie-
saistošo formātu un spēju veicināt 

sabiedrības interesi par vēsturi, 
kultūru un kopienas attīstību.

Balvas “Gada notikums Latvi-
jas bibliotēkās” mērķis ir izcelt un 
apkopot nozīmīgākos notikumus, 
demonstrēt bibliotēku ieguldīju-
mu sabiedrības un valsts attīstī-
bā. Staiceles bibliotēkas karne-
vāls kļuva par spilgtu piemēru 
tam, kā bibliotēka var būt ne tikai 
zināšanu un informācijas centrs, 
bet arī radoša un iedvesmojoša 
vieta, kas vieno dažādu paaudžu 
cilvēkus kopīgā piedzīvojumā.

Limbažu novada pašvaldība un 
Limbažu novada Galvenā biblio-
tēka pateicas visiem pasākuma 
veidotājiem, dalībniekiem, at-
balstītājiem un kopienas locek-
ļiem par ieguldījumu un atsau-
cību. Saņemtā balva iedvesmo 
turpināt veidot bibliotēku kā 
atvērtu, dinamisku un iekļaujošu 
vietu ikvienam. 

Elīna Lilenblate-Kleina,
Limbažu novada Galvenās 

bibliotēkas direktore

191 metru garš un 2 metrus plats 
Latvijas valsts karogs – kā dzīvs 
simbols mūsu brīvības ceļam, vie-

notībai, lepnumam un spēkam.
Karogu, kas tapis uzņēmumā 

“Latvijas Tekstils”, kopīgi nesa 
simtiem iedzīvotāju – no mazā-
kajiem bērniem līdz cienījama 
vecuma limbažniekiem. Ikviens 
bija karoga nesējs. Ikviens bija 
daļa no šī simboliskā gājiena. 

Tautas vienotības elpa šajā die-
nā bija ne tikai jūtama – tā bija 
redzama.

Gājiens noslēdzās Baumaņu 
Kārļa laukumā, kur sekoja karoga 
svinīgā nolikšana un Nacionālo 
bruņoto spēku Štāba orķestra 
estrādes ansambļa koncerts 

“Par godu Latvijai”.
Limbažu novada pašvaldībā 

uzsver – šis gājiens ir dzīvs aplie-
cinājums tam, ka Limbažu iedzī-
votāji mīl Latviju ne tikai vārdos, 
bet arī darbos. Mēs esam vieno-
ti. Mēs esam lepni par savu val-
sti, par savu novadu. 
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Ainažu pasta nodaļa 
pārcelta uz tūrisma 
informācijas punkta ēku

Limbažu novads sper vēl vienu 
nozīmīgu soli sabiedrības 
drošības stiprināšanā – 8. 
aprīlī Ministru kabinets 
apstiprināja rīkojumu par 
Valsts katastrofu pārvaldības 
centra izveidi Limbažos.

Stratēģiska lokācija – būtisks 
pienesums visam reģionam

Centrs tiks izveidots Limbažos, 
Krišjāņa Barona ielā 2 – teritori-
jā, kur pašvaldība jau ir piešķī-
rusi savā īpašumā esošo zemi 
un iegādājusies vēl daļu zemes. 

IR droši! – Limbažos taps 
jauns Valsts katastrofu 
pārvaldības centrs

Tas ir viens no pilsētas stūriem, 
kurš līdz ar šo attīstības soli iegūs 
jaunu, sakārtotu un sabiedrībai 
nozīmīgu funkciju.

Apvienots spēks – VUGD, 
Valsts policija un krīžu vadība 
vienuviet

Topošais Katastrofu pār-
valdības centrs būs pil-
nīgi cita līmeņa drošības  
mezgls, kas ļaus ārkārtas situāci-
ju rīcību koordinēt daudz ātrāk, 
profesionālāk un efektīvāk.

Centrā tiks izvietotas Valsts 
ugunsdzēsības un glābšanas die-

No 15. maija Ainažu 
iedzīvotājiem pasta un 
maksājumu pakalpojumi 
ir pieejami jaunā vietā – 
Valdemāra ielā 50a, Ainažu 
tūrisma informācijas punkta 
ēkā. 

Ainažu pasta nodaļa arī turp-
māk strādās darbadienās no 
plkst. 8.00 līdz 11.00.

Pasta un maksājumu pakalpo-
jumi klātienē joprojām ir pieeja-
mi arī:

Limbažos, Cēsu ielā 22;
Alojā, Kalēju ielā 3a;
Salacgrīvā, Rīgas ielā 2;
Skultē, “Mandegās”, 
Mandegās;
Staicelē, Lielajā ielā 7.
Tāpat iedzīvotājiem ārpus cen-

triem ir pieejams pakalpojums 
“Pastnieks mājās”, ko var pie-
teikt katru darbdienu, zvanot pa 
tālruni 27008001. Tagad norē-
ķināties par pakalpojumiem pie 
pastnieka iespējams arī ar bez-
kontakta maksājumu karti.

Plašāks pakomātu tīkls arī 
reģionos

Attīstoties e-komercijai, dau-

dzi klienti izmanto “Latvijas Pas-
ta” pakomātus, kas pieejami 
24/7. Pakomāti atrodas ne tikai 
pilsētās, bet arī mazākos apdzī-
votos punktos. Limbažu novadā 
tie pieejami:

Limbažos – Stacijas ielā 8 un 
22;

Salacgrīvā – Rīgas ielā 13;
Alojā – Jūras ielā 12;
Ainažos – Valdemāra ielā 36;
Mandegās – Vizbuļu ielā 2;
Staicelē – Lielajā ielā 6.
Pagājušajā gadā visi āra pako-

māti aprīkoti ar vēl vienu ērtību 
iedzīvotājiem – vēstuļu kastītes 
funkcionalitāti.

Šāda sadarbība starp “Latvijas 
Pastu” un pašvaldībām arvien 
vairāk tiek īstenota visā Latvijā –  
Ainaži ir viens no jaunākajiem 
piemēriem, kur vienuviet iedzī-
votājiem pieejami gan pašvaldī-
bas, gan valsts pakalpojumi. 

Šīs pārmaiņas notiek, patei-
coties sadarbībai starp “Latvijas 
Pastu” un Limbažu novada paš-
valdību, nodrošinot iedzīvotā-
jiem ērtāku piekļuvi pakalpoju-
miem vienuviet.

Līdz šim pasta nodaļa atra-
dās Valdemāra ielā 42, taču, 
mainoties iedzīvotāju sūtīju-
mu paradumiem un attīstoties 
e-komercijai, “Latvijas Pasts” 
meklēja saimnieciski izdevīgā-
ku risinājumu telpu izmantoša-
nā. Pārcelšanās uz pašvaldības 
telpām ir pārdomāts un ilgt-
spējīgs solis.

nesta un Valsts policijas struk-
tūrvienības, un arī Neatliekamās 
medicīniskās palīdzības dienesta 
pārstāvji, tādējādi īstenojot Iekš-
lietu ministrijas ieceri par vieno-
tu Katastrofu pārvaldības centru 
izveidi Latvijā.

Jāatzīmē, ka līdzīgs, bet ma-
zāks centrs jau top arī Salacgrīvā 
– Katastrofu pārvaldības centrā 
atradīsies Valsts ugunsdzēsības 
un glābšanas dienests, Valsts po-
licija, Valsts robežsardze un Ne-
atliekamās medicīniskās palīdzī-
bas dienesta struktūrvienības. 
Tas kalpos kā reģionāls drošības 
un sadarbības punkts, kur vie-
nuviet darbosies gan operatīvie 
dienesti, gan arī valsts civilās aiz-
sardzības struktūras.

No vīzijas līdz rīcībai – 
pašvaldības iniciatīva un valsts 
atbalsts

Šī centra ideja aizsākās ar Lim-
bažu novada domes priekšsēdē-
tāja Dagņa Strauberga iniciētu 
sarunu, kas tika īstenota kopā 
ar toreizējo iekšlietu ministru 
Māri Kučinski, kurš vizītes laikā 
Limbažos pārliecinājās par cen-
tra nepieciešamību un lokācijas 
stratēģiskajām priekšrocībām.

Tagad tas ir kļuvis par oficiālu 
valsts lēmumu.

Limbažu novads – vieta, kur 
drošība, attīstība un valsts atbil-
dība satiekas.

Sekosim līdzi attīstības gaitai 
un informēsim jūs par nākama-
jiem soļiem! 

Šī gada 7. jūnijā visā 
Latvijā – 42 vēlēšanu 
apgabalos – notiks 
pašvaldību vēlēšanas, 
kur tiks ievēlēts kopā 
731 deputāts. Tieši 
jaunievēlētie deputāti 
lēmumus pieņems tuvāk 
tavam pagastam, pilsētai, 
mājai, un tavs balsojums 
ir tieša līdzdalība vietējā 
dzīvē.

Visa Latvija dosies 
pie vēlēšanu urnām – 
piedalies arī tu!

Limbažu novadā būs jāievēl 15 
deputāti, kuri turpmākos četrus 
gadus pārstāvēs mūsu novada 
iedzīvotāju intereses. Mūsu no-
vadā, kur šī gada sākumā dzīvo 
28 754 iedzīvotāji, katras balss 
svars ir īpaši nozīmīgs.

Vēlēšanu dienā, sestdien, 7. 
jūnijā, no plkst. 8.00 līdz 20.00 
Limbažu novadā būs atvērti 19 
vēlēšanu iecirkņi, kuros iespē-
jams balsot, uzrādot derīgu per-
sonu apliecinošu dokumentu – 
pasi vai eID karti.

Iepriekšējā balsošana:
2. jūnijā – 17.00–20.00;
3. jūnijā – 8.00–11.00;
4. jūnijā – 17.00–20.00;
5. jūnijā – 8.00–11.00;
6. jūnijā – 12.00–15.00.

Balsstiesības ir visiem Latvijas 
un citu Eiropas Savienības da-
lībvalstu pilsoņiem no 18 gadu 
vecuma, kuri vismaz 90 dienas 
pirms vēlēšanām ir deklarējuši 
dzīvesvietu pašvaldībā vai kuriem 
šajā pašvaldībā pieder likumīgi 
reģistrēts nekustamais īpašums.

Vēlēšanu apgabalu (deklarētās 
dzīvesvietas maiņu uz īpašuma 
adresi) iespējams mainīt līdz 30. 
maijam.

Izvēle, kas ietekmē tavu ikdienu!
Pašvaldību vēlēšanas nosaka 

to, kā attīstīsies ceļi, kultūra, iz-
glītība, vide un sabiedriskie pa-
kalpojumi tavā novadā. Balsstie-
sības ir iespēja – izmanto to!

Izvēlies! Piedalies! Ietekmē!  
7. jūnijā – pašvaldību vēlēšanas.

Vēlēšanu iecirkņi Limbažu novadā

Numurs Iecirknis Adrese
603 Limbažu kultūras 

nams
Rīgas iela 9, Limbaži, Limbažu nov.

604 Limbažu novada 
pašvaldības 
administratīvā ēka

Rīgas iela 16, Limbaži, Limbažu nov.

605 Ainažu kultūras 
nams

Valdemāra iela 50, Ainaži, Limbažu 
nov.

606 Alojas kultūras nams Jūras iela 13, Aloja, Limbažu nov.
607 Salacgrīvas kultūras 

centrs
Ostas iela 3, Salacgrīva, Limbažu 
nov.

608 Korģenes 
pamatskola

Zītaru iela 3, Korģene, Salacgrīvas 
pag., Limbažu nov.

609 Staiceles dienas 
aprūpes centrs

Parka iela 2, Staicele, Limbažu nov.

610 Vilzēnu tautas nams “Vilzēnu tautas nams”, Vilzēni, 
Braslavas pagasts, Limbažu nov.

611 Ozolu 
arodvidusskola

“Ozolu arodvidusskola”, Ozolmuiža, 
Brīvzemnieku pag., Limbažu nov.

612 Sabiedriskais centrs 
Puikule

“Sabiedriskais Centrs”, Puikule, 
Brīvzemnieku pag., Limbažu nov.

613 Pociema kultūras 
nams

Liepu iela 8, Pociems, Katvaru pag., 
Limbažu nov.

615 Liepupes pamatskola “Veiksmes”, Liepupe, Liepupes 
pag., Limbažu nov.

616 Limbažu pagasta 
pakalpojumu 
sniegšanas centrs

Jūras iela 58, Limbaži, Limbažu nov.

617 Lādezera pamatskola Skolas iela 1, Lādezers, Limbažu 
pag., Limbažu nov.

618 Pāles kultūras nams “Pāles kultūras nams”, Pāles pag., 
Limbažu nov.

619 Skultes kultūras 
centrs

“Pagastmāja”, Mandegas, Skultes 
pag., Limbažu nov.

620 Umurgas pagasta 
pārvalde

Ulda Sproģa iela 5, Umurga, 
Umurgas pag., Limbažu nov.

621 Sporta un kultūras 
centrs “Vidriži”

Skolas iela 6A, Vidriži, Vidrižu pag., 
Limbažu nov.

623 Viļķenes kultūras 
nams

Dārza iela 1, Viļķene, Viļķenes pag., 
Limbažu nov.

www.limbazunovads.lv
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Kopīgas sarunas par 
aktualitātēm, izaicinājumiem 
un sadarbību novadā

Limbažu novadā turpinās 
regulāras un vērtīgas apvienī-
bu, pilsētu un pagastu vadītāju 
tikšanās, kas palīdz koordinēt 
darbus un stiprina savstarpējo 
sadarbību. 11. aprīlī Salacgrīvas 
apvienības pārvaldē norisinājās 
kārtējā tikšanās, kurā pulcē-
jās visu teritoriju pakalpojumu 
sniegšanas centru vadītāji.

Sanāksmē tika pārrunāti gan 
konkrēti darbi un izaicinājumi 
katrā teritorijā, gan projektu 
aktualitātes un ārpusbudžeta 
līdzekļu izmantojums. Izpilddi-
rektora vietnieks Agris Blumers 
aici nāja vadītājus dalīties pie-
redzē un akcentēt būtiskākos šī 
brīža darbus.

Apvienību un pagastu vadītāji tiekas Salacgrīvā
Darbi rit visā novadā

Pāles un Viļķenes pagasta va-
dītāja Gita Kārnupe kā galvenās 
aktualitātes minēja ceļu greide-
rēšanu, gājēju celiņa atjauno-
šanu pie kultūras nama un ga-
tavošanos Himnas goda dienas 
svinībām 24. maijā.

Salacgrīvas apvienības pār-
valdes vadītājs Andris Zunde 
informēja, ka pilsētā ienāk ievē-
rojami investīciju līdzekļi, un uz-
svēra, ka darbu netrūkst. Šobrīd 
Salacgrīvā:

• top degvielas uzpildes sta-
cija “Virši”; 

• tiek būvēts Katastrofu pār-
valdības centrs;

• notiek Salacas tilta pārbūve.

Papildus notiek rotaļu lauku-
mu apsekošana un arboristu 

darbi, savukārt ceļu sakārtošana 
joprojām paliek kā viena no sva-
rīgākajām prioritātēm.

Liepupes pagasta vadītāja Ilze 
Ozoliņa uzsvēra, ka šobrīd galve-
nais fokuss ir uz ceļu uzturēšanu 
un greiderēšanu, kā arī gājēju 
pāreju uzlabošanu.

Ainažu pilsētas un pagasta 
centra vadītāja Sandra Brokā-
ne uzteica pozitīvo sadarbību 
ar apsaimniekotāju un norā-
dīja, ka viens no nākamajiem 
soļiem būs dzelzs tilta pārbūve 
pār Salacu.

Limbažu apvienības pārvaldes 
vadītājs Viktors Zujevs dalījās 
ar jaunumu atkritumu apsaim-
niekošanā – no 29. aprīļa Lim-
bažos tiks testēts mehanizēts 
risinājums, izmantojot moder-
nu elektrisku četrriteņu piedzi-

Salacgrīvas tilta rekonstrukcija ir viens no šī brīža būtiskākajiem 
infrastruktūras projektiem Limbažu novadā, kura nozīme 
sniedzas pāri pašvaldības robežām – tas ir ne tikai stratēģisks 
valsts autoceļa posms, bet arī svarīgs elements iedzīvotāju 
ikdienā, reģiona attīstībā un uzņēmējdarbības plūsmā.

Salacgrīvas tilts – valstiski nozīmīgs 
infrastruktūras objekts

Limbažu novada domes 
priekšsēdētājs Dagnis Strau-
bergs uzsver pašvaldības aktīvo 
līdzdalību un atbildību:

“Tilta īpašnieks ir valsts, un 
valsts arī uzrauga būvdarbus – 
pašvaldībai formāli nav teikša-
nas. Mēs varētu pieturēties pie 
formalitātes, taču mūsu virziens 
ir cits, mēs rīkojamies praktiskāk 
– mēs nevaram stāvēt malā, re-
dzot, cik būtiski šis tilta remonts 

ietekmē mūsu iedzīvotājus un 
uzņēmējus. Mēs rīkojamies – ie-
saistāmies, koordinējam un pie-
dāvājam risinājumus. Tas ir mūsu 
pienākums un atbildība. Piebildī-
šu, ka, lai arī šobrīd visiem ir zinā-
mas neērtības, tās ir īstermiņa, jo 
pie optimāla scenārija būvnieks 
sola, ka mēs gada beigās tomēr 
visi brauksim pāri jaunam tiltam.”

Kopējās tilta pārbūves būvdar-
bu līgumcena ir 14 971 552,94 

Ievērojami ieņēmumi no 
pašvaldības nekustamajiem 
īpašumiem
• Nekustamā īpašuma nodokļa 
ieņēmumi 2024. gadā sasniedza 
2 705 423 eiro, tai skaitā atgūti 
nodokļu parādi no iepriekšējiem 
gadiem 245 251,83 eiro apmērā.
• Mežu (cirsmu) pārdošanā ie-
ņemti 376 271 eiro.
• Zemes pārdošanā – 366 466,20 
eiro.
• Būvju un dzīvokļu pārdošanā – 
96 462,80 eiro.
• Zemes nomas ieņēmumi sa-
sniedza 185 509,80 eiro kopā ar 
2199 noslēgtiem zemes nomas 
līgumiem.

Cenu aptaujas un iepirkumi: 
saimniecisks darbs un rezultāts
• Par 1916,76 eiro nodrošināta 
NĪN paziņojumu sagatavošana 
un izsūtīšana 10 992 adresēm.
• Mežu inventarizācija (24 īpašu-
mos, 165,09 ha) veikta par 8000 
eiro.
• Par 20 000 eiro veikts īpašumu 
vērtējums atsavināšanai, tirgus 
nomas maksas noteikšana.
• Zemes uzmērīšana  (99 vie-
nības) veikta vairākos iepir-

Reāli ieguvumi, skaidri cipari, mērķtiecīga plānošana
kumos par kopējo summu 
74 694,41 eiro.

NĪN administrēšana: 
paziņojumi, atvieglojumi, 
kontakti

2024. gadā sagatavoti 
kopā 21 836 NĪN maksāšanas 
paziņojumi:
• e-adresē un e-pastā –  
10 315;
• papīra formā – 10 992;
pa pastu pēc pieprasījuma – 529.
Piešķirti nodokļu atvieg - 
lo jumi:
• 24 175,53 eiro (saskaņā ar 
likumu);
• 43 834,37 eiro (saskaņā ar 
saistošajiem noteikumiem).

Reģistrēšana zemesgrāmatā 
un lēmumu izpilde

Zemesgrāmatā reģistrēti 
235 nekustamie īpašumi, t. sk. 
dzīvokļi:
• Alojā – 41 (12 dzīvokļi);
• Salacgrīvā – 15 (3 dzīvokļi);
• Limbažos – 179 (35 dzīvokļi).

Nodaļas izpildē 2024. gadā 
nonākuši 979 deleģētie lēmumi, 
tostarp:
• adreses/nosaukumi – 260;

• zemes ierīcības projekti – 251;
• nosacījumi projektēšanai –  
190;
• NĪ lietošanas mērķi – 37;
• zemes noma – 223;
• medību tiesības – 16;
• platību precizēšana – 2.
Apjomīgā ikdiena: 
no uzmērīšanas līdz 
saskaņojumiem

Papildu administratīvā statisti-
ka atspoguļo nodaļas darbu visā 
tā daudzveidībā:
• saskaņoti topogrāfiskie plāni 
– 184;
• saskaņoti apgrūtinājumu plāni 
– 606;
• būvprojektu saskaņošana un 
atzinumi BIS sistēmā – 106;
• nostiprinājuma lūgumi zemes-
grāmatai – 291;
• dokumentu sarakste un izziņas 
– 1417+ reģistrētu dokumentu.

Šī ir tikai daļa no ikdienā re-
dzamā un neredzamā darba, ko 
veic Limbažu novada Nekustamā 
īpašuma un teritorijas plānoju-
ma nodaļa, lai sekmētu efektīvu 
pašvaldības teritoriju pārvaldību, 
nodrošinātu normatīvo aktu ievē-
rošanu un uzlabotu pakalpojumu 
sniegšanu iedzīvotājiem. 

Šādi trīs atslēgvārdi visprecīzāk raksturo Limbažu novada 
Nekustamā īpašuma un teritorijas plānojuma nodaļas darbu 
2024. gadā. Ikdienas darba rezultāts ir ne tikai apjomīga 
dokumentu aprite, bet arī taustāmi finanšu ieguvumi novada 
budžetam un jēgpilna teritoriju pārvaldības prakse.

eiro (bez PVN): no valsts budžeta 
– 50 % jeb 7,5 miljoni eiro, Eiro-
pas Savienības līdzfinansējums – 
50 % jeb 7,5 miljoni eiro, Limba-
žu novada pašvaldības līdzdalība 
– 48 728,62 eiro, kas veido 0,3 % 
no kopējām izmaksām.

Papildu ieguldījumi būvprojek-
ta sagatavošanā un ekspertīzē 
(bez PVN): 

• būvprojekta izstrāde: 
Limbažu novada pašvaldība – 
37 791,07 eiro, Satiksmes minis-
trija – 111 617 eiro;

• būvprojekta ekspertīze: 
Limbažu novada pašvaldība – 
10 937,55 eiro, Satiksmes minis-
trija: 21 245 eiro. 

ņas kravas mikromobilitātes 
transportlīdzekli. Tas atvieg-
los sētnieku darbu un veicinās 
efektivitāti.

Umurgas un Katvaru pārstāvis 
Mārtiņš Grāvelsiņš pievērsa uz-
manību darbinieku resursu jau-
tājumam, norādot uz pārslodzi 
un nepieciešamību pēc papildu 
darbaspēka.

Alojas apvienības vadītāja 
Guna Indriksone kopā ar vidus-
skolas direktori Inu Šternfeldi 
aktīvi gatavojas skolas pārbūves 
darbiem, tostarp notiek sko-
las telpu atbrīvošana, kultūras 
nama jumta apsekošana, Rīgas 
un Jūras ielas pārbūve, kā arī 
iepirkuma izsludināšana latvāņu 
apkarošanai.

Staiceles pagasta vadītājs Er-
lens Mahts izcēla ikdienas dar-

bus un norādīja uz nepiecieša-
mību uzlabot ceļu greiderēšanas 
kvalitāti.

Vienota izpratne un 
sadarbības gars

Tikšanās laikā vadītāji bija vie-
nisprātis par ceļu sakārtošanas 
nozīmīgumu un dalījās pieredzē 
par resursu pārvaldību mazā-
kos pagastos. Izskanēja arī ko-
pīga vēlme turpināt sadarbību 
vēl ciešāk, lai efektīvi izmantotu 
pieejamos resursus un risinātu 
aktuālās vajadzības.

Šādas tikšanās apliecina, ka, 
sadarbojoties un daloties pie-
redzē, iespējams veidot vienotu 
izpratni par novada prioritātēm 
un virzīties uz mērķtiecīgu attīs-
tību iedzīvotāju labā. 

Ilga Tiesnese

www.limbazunovads.lv
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Divu nedēļu garumā 
Limbažos tiek izmēģināts 
jauns elektrisks četrriteņu 
kravas mikromobilitātes 
transportlīdzeklis. Tā 
lietošanu iniciējusi 
Limbažu apvienības 
pārvalde, lai izvērtētu 
modernā un videi 
draudzīgā risinājuma 
piemērotību pilsētvides 
uzturēšanā un loģistikā.

Transportlīdzeklis ir īpa-
ši pielāgots darbam šaurās 
vietās – tā izmēri ir vien 
0,65 m x 1,7 m. Tas aprīkots 
ar pilnpiedziņu (4x4) un var 
pārvadāt līdz 120 kg smagu 
vai 600 litru ietilpīgu kravu.

Starp būtiskākajām 
priekšrocībām jāizceļ ievē-
rojami zemākas uzturēša-
nas izmaksas, salīdzinot, 
piemēram, ar kvadriciklu un 
piekabi. Turklāt šī transport-
līdzekļa vadīšanai nav nepie-

“Šādi projekti ir ilgtermiņa ieguldījums iedzīvotāju labklājībā un vides kvalitātē. Tie prasa precīzu 
plānošanu un sadarbību starp iestādēm. Esam gandarīti, ka ar CFLA atbalstu Limbažu novads sper 
vēl vienu soli uz priekšu modernāku un ilgtspējīgāku komunālo pakalpojumu virzienā,” uzsver 
Limbažu novada pašvaldības izpilddirektors Artis Ārgalis.

1. aprīlī Limbažu Vecajā rātsnamā norisinājās Nutriloopworks projekta “Cirkulāra barības vielu 
atgūšana ilgtspējīgām pašvaldībām” aktivitāte, kas pulcēja nozares ekspertus, pašvaldību 
pārstāvjus un zinātniekus.

14. aprīlī Limbažu novada Galvenajā bibliotēkā pulcējās aktīvi 
un sabiedriski rosīgi cilvēki, lai oficiāli atklātu iedvesmojošu 
kopienas projektu, kas top ar Borisa un Ināras Teterevu fonda 
atbalstu un tiek īstenots programmas “Pats savam SAIMES 
GALDAM” ietvaros.

Limbažu novads būs viens no tiešajiem ieguvējiem no 
Modernizācijas fonda atbalstītajiem ieguldījumiem Latvijas 
elektroenerģijas pārvades tīklu attīstībā.

Salacgrīvā un Skultē plānota 
nozīmīga elektrotīkla modernizācija

Ministru kabinets šī gada 6. 
maijā izskatīja Klimata un ener-
ģētikas ministrijas ziņojumu, 
kurā apstiprināta vērienīga in-
vestīciju programma – 40 miljoni 
eiro -, izmantojot Modernizācijas 
fonda līdzekļus. Šie ieguldījumi 
paredzēti pārvades un sadales 
tīklu modernizēšanai ar mēr-
ķi palielināt elektrotīkla jaudu, 
veicināt elektromobilitātes uz-
lādes infrastruktūras attīstību, 
nodrošināt atbalstu atjauno-
jamo energoresursu – vēja un 
saules – pieslēgšanai, kā arī īste-
not “Rail Baltica” elektrifikācijas 
projektus.

Limbažu novadā paredzēti 
vairāki būtiski infrastruktūras 
projekti:

• jaunas 110 kV elektroenerģi-
jas pārvades līnijas izbūve posmā 
Skulte–Salacgrīva (39 km);

• Salacgrīvas apakšstacijas 
pārbūve;

• jauna sadales punkta izveide 
Skultē.

Šie uzlabojumi nozīmēs stabi-
lāku un jaudīgāku elektroapgādi 
Limbažu novada piekrastes teri-
torijām, atbalstu vietējiem uzņē-
mējiem un potenciālu atjaunīgās 
enerģijas ražošanas pieslēgumu 
attīstību. Vienlaikus šī infrastruk-

tūra ir būtiska “Rail Baltica” pro-
jekta veiksmīgai norisei.

Modernizācijas fonda līdzek-
ļi ļaus šos projektus īstenot līdz 
2030. gadam, un jau šobrīd sākta 
sagatavošanās darbu plānošana. 
Līdz 2025. gada beigām Klimata 
un enerģētikas ministrijai jāizs-
trādā atbalsta programmas no-
teikumi, kas tiks iesniegti izskatī-
šanai Ministru kabinetā.

Par Modernizācijas fondu
Modernizācijas fondu pārval-

da Eiropas Komisija un Eiropas 
Investīciju banka sadarbībā ar 
Investīciju komiteju. Fonda mēr-
ķis ir veicināt pāreju uz klimatne-
itrālu ekonomiku un ilgtspējīgas 
infrastruktūras attīstību Eiropas 
Savienības valstīs. 

Pasākumu atklāja Limbažu 
novada publisko ūdeņu nodaļas 
“Alda” vadītājs Jānis Remess, 
uzsverot zinātnieku un ekspertu 
sadarbības nozīmi Dūņezera pie-
sārņojuma risināšanā.

Dagnis Straubergs, Limba-
žu novada pašvaldības domes 
priekšsēdētājs, akcentēja ilgt-
spējīgu risinājumu nepiecieša-
mību vides aizsardzībā un reģio-
nālajā attīstībā.

Rūta Ozola-Davidāne no Lat-
vijas Biozinātņu un tehnoloģiju 
universitātes iepazīstināja da-
lībniekus ar turpmākajām pro-

jekta aktivitātēm un plānotajām 
norisēm.

Solvita Kostjukova no Latvijas 
Universitātes prezentēja bāzes 
datus un izaicinājumus fosfora 
noņemšanas procesā, kā arī di-
gitālā monitoringa rīka izstrādes 
konceptu.

Diskusiju un darbnīcu laikā 
tika definētas prasības fosfora 
noņemšanas prototipam, anali-
zētas monitoringa rīka funkcio-
nalitātes un apspriesti fosfora 
atgūšanas un atkārtotas izman-
tošanas modeļi.

Pasākuma noslēgumā tika pa-

ņemti Dūņezera ūdens paraugi, 
lai nodrošinātu datu bāzi tālāka-
jiem pētījumiem.

Nākamā tikšanās – 6. maijā 
Kastrē, Igaunijā.

Projekts tiek īstenots Interreg 
Igaunijas–Latvijas pārrobežu 
sadarbības programmas 2021.-
2027. gada ietvaros, un tā mērķis 
ir veicināt aprites ekonomiku, at-
jaunojot barības vielas un sama-
zinot piesārņojumu pašvaldību 
līmenī.

Paldies par uzņemšanu Limba-
žu Vecajam rātsnamam un ēdi-
nāšanu “Trīs kambariem”! 

NutriLoopWorks ceļā uz ilgtspējīgu 
vides aizsardzību

Šā gada 28. aprīlī notikušajā 
SIA “Limbažu siltums” dalībnieku 
sapulcē tika pieņemti vairāki bū-
tiski lēmumi, kas saistīti ar uzņē-
muma attīstību un investīcijām 
Limbažu novada inženiertehnis-
kajā infrastruktūrā.

Viens no svarīgākajiem punk-
tiem bija lēmums par līguma 
slēgšanu ar Centrālo finanšu un 
līgumu aģentūru (CFLA), kas ļauj 
īstenot notekūdeņu attīrīšanas 
iekārtu pārbūvi Viļķenes ielā 
2B, Limbažos. Projekta kopējās 
izmaksas ir 1 512 000 eiro (bez 
PVN), no tām:

• 982 800 eiro – publiski at-
tiecināmais Eiropas Savienības 
finansējums;

• 529 200 eiro – SIA “Limbažu 
siltums” līdzfinansējums.

Projekts tiek īstenots Eiropas 
Savienības kohēzijas politikas 
programmas 2021.–2027. gadam 

2.2.1. specifiskā atbalsta mērķa 
“Veicināt ilgtspējīgu ūdenssaim-
niecību” ietvaros.

Projekta ietvaros paredzēts:
• izveidot kombinētu mitrāju 

attīrīto notekūdeņu avārijas iz-
vada papildu bioloģiskai attīrīša-
nai, tādējādi uzlabojot izplūdes 
kvalitāti un nodrošinot sistēmas 
jaudas palielinājumu;

• veikt aerācijas sistēmas pār-
būvi, pilnībā nomainot novecoju-
šās tehnoloģijas, kas nodrošinās 
efektīvāku notekūdeņu apstrādi, 
stabilāku kvalitāti un samazinās 
elektroenerģijas patēriņu;

• atsūknēt liekās dūņas, kas 
arī uzlabos sistēmas kopējo 
efektivitāti.

Dalībnieku sapulcē tika at-
balstīta arī virkne citu nozīmīgu 
iepirkumu:

• līguma slēgšana ar SIA “Lim-
bažu būvnieks” par mitrāja izvei-

di (150 757,44 eiro bez PVN);
• līguma slēgšana ar SIA “AK 

Tehnology” par attīrīšanas ie-
kārtu rekonstrukciju (997 177,88 
eiro bez PVN);

• līguma slēgšana par kokskai-
du granulu un šķeldas piegādi 
2025./2026. gada apkures se-
zonai. Sakarā ar kurināmā cenu 
izmaiņām, SIA “Limbažu siltums” 
pārskatīs siltumenerģijas tarifu, 
kas, iespējams, samazināsies;

• līguma slēgšana ar SIA “FIL-
TER” par dzeramā ūdens atdzel-
žošanas filtru nomaiņu Jūras ielā 
39A, Limbažos (116 525,98 eiro 
bez PVN).

Šie lēmumi apliecina pašval-
dības un uzņēmuma stratēģisko 
virzību uz ilgtspējīgu infrastruk-
tūras attīstību, vides aizsardzību 
un kvalitatīvu pakalpojumu no-
drošināšanu novada iedzīvotā-
jiem. 

Uzsākta nozīmīga notekūdeņu 
attīrīšanas sistēmas pārbūve un 
ūdenssaimniecības uzlabošana

Projekts“Ceļš no pieticības uz 
pārticību” – praktisks atbalsts  
un iedvesma vietējām kopienām

Tikšanos vadīja Spīdola Liel-
mane, nodibinājuma “Limbažu 
fonds” valdes priekšsēdētāja 
un projekta idejas autore Lim-
bažu novadā. Viņas ierosinātais 
nosaukums “Ceļš no pieticības 
uz pārticību” precīzi atklāj prog-
rammas būtību – cilvēka paša 
darbošanās, saimniekošana un 
zināšanu apguve kā ceļš uz lielā-
ku drošību, stabilitāti un ganda-
rījumu ikdienas dzīvē.

Diskusijā un sadarbības plāno-
šanā piedalījās plašs pārstāvju 
loks no dažādām iestādēm un 
organizācijām:

• Maija Andersone, Limbažu 
novada Izglītības pārvaldes gal-
venā speciāliste – metodiķe;

• Sandra Našeniece, DI projek-
ta “Grupu dzīvokļi” vadītāja un 
sociālā darbiniece;

• Betija Erenpreisa, dienas ap-
rūpes centra sociālā darbiniece;

• Rita Lavendele, Skultes bib-
liotēkas galvenā bibliotekāre;

• Baiba Mantiņa, Liepupes pa-
matskolas Mazpulka vadītāja;

Modris Ripītis, biedrības “Vis-
latvijas Limbaži” vadītājs;

• Elīna Lilenblate-Kleina, Lim-
bažu novada Galvenās bibliotē-
kas direktore.

Projekts aptver plašu Limbažu 
novada teritoriju, īpašu uzma-
nību pievēršot sociāli neaizsar-
gātākajām grupām – ģimenēm, 
kurām dažādu apstākļu dēļ līdz 
šim nav bijusi iespēja uzzināt, ko 
nozīmē apstrādāt zemi un kas 
bieži vien nevar atļauties iegā-
dāties veselīgos dārzeņus. Šīm 
ģimenēm projektā tiek dota ie-

spēja apgūt pamatus dārzeņu 
audzēšanā un ražas saglabāšanā, 
piedzīvojot to, cik vērtīga ir pašu 
rokām gūta raža.

Projekts aicina aktīvi darbo-
ties - sēt, laistīt, ravēt, novākt 
un konservēt. Tieši praktiskā 
darbošanās rada pārliecību, ka 
ar nelieliem soļiem var panākt 
lielas pārmaiņas. Īpaši nozīmīga 
ir senioru iesaiste – viņi dalīsies 
ar savu dzīvesgudrību, rādīs, kā 
ražu saglabāt ziemai, un nodos 
tālāk tradicionālās konservēša-
nas prasmes un receptes. Tā tiek 
atjaunota un stiprināta saikne 
starp paaudzēm.

Programmas ietvaros tiek no-
drošināts praktisks atbalsts – 
sēklas, darbarīki, konservēšanai 
nepieciešamie materiāli. Taču vēl 
svarīgāka ir emocionālā pievieno-
tā vērtība – kopienas saliedētība, 
zināšanu apmaiņa un iespēja jus-
ties piederīgam un noderīgam.

Projekta noslēgumā Pocie-
ma skolas telpās, kur saimnieko 
biedrība “Vislatvijas Limbaži”, 
paredzēts svētku pasākums ar 
dalībnieku audzētās un konser-
vētās ražas degustāciju un muzi-
kāliem priekšnesumiem.

“Ceļš no pieticības uz pārticī-
bu” ir vairāk nekā tikai projekts. 
Tā ir iespēja pārvarēt grūtības ar 
radošu pieeju, mācīties citam no 
cita un veidot stiprāku, pašpie-
tiekamāku sabiedrību, kurā katrs 
cilvēks var justies novērtēts un 
iedrošināts. 

Vita Miķelsone, 
Limbažu novada Galvenās 

bibliotēkas galvenā bibliotekāre 

Uzturēšanas darbiem 
pilsētā videi draudzīgs 
transportlīdzeklis

ciešama autovadītāja apliecība, kas 
ievērojami paplašina tā pielietojumu 
un operatīvo izmantošanu ikdienas 
darbos.

Ja izmēģinājuma periods būs veik-
smīgs, šāds risinājums varētu kļūt 
par pastāvīgu pilsētas tehniskā aprī-
kojuma daļu. 

www.limbazunovads.lv
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“2025. gada budžetā ir ieplānots ievērojams finansējums attīstības un ceļu infrastruktūras 
objektiem. Daļa no iecerēm jau tiek īstenotas, citas – atrodas iepirkumu vai līgumu slēgšanas 
posmā,” informē Limbažu novada pašvaldības domes izpilddirektors Artis Ārgalis. 
Galvenais mērķis ir uzlabot infrastruktūru, iedzīvotāju dzīves kvalitāti un vides pieejamību visā 
novada teritorijā.

Novadā turpinās apjomīgi 
ieguldījumi infrastruktūras attīstībā

Ielu apgaismojums – drošībai 
un pieejamībai

Ir noslēgti līgumi par vairā-
kiem apgaismojuma izbūves un 
projektēšanas darbiem:

Skultes pagasts, Edgara Liepi-
ņa iela – apgaismojuma izbūve, 
līguma summa 26 453,50 eiro, 
darbu izpildes termiņš: 2 mēneši;

Vidrižu pagasts, Bīriņi (Pils, 
Sprīdīšu un Kļavu iela) – apgais-
mojums, 51 996,74 eiro, termiņš 
2 mēneši;

Skultes pagasts, Ziemeļblāz-
ma (Spilves prospekts) – apgais-
mojuma būvprojekta izstrāde, 
4682,70 eiro, termiņš 5 mēneši.

Sabiedriskās infrastruktūras 
sakārtošana

Vidrižu kapličas jumta un fa-
sādes remonts – līguma summa 
- 17 134,47 eiro, darbu izpildes 
termiņš - 45 dienas;

Alojā, Jūras ielā 13 – palīgēkas 
jumta nomaiņa, bēniņu grīdas 
atjaunošana, būvgružu savākša-
na, 28 058,39 eiro, termiņš - 2 
mēneši.

Jauni vizuāli risinājumi – arī 
estētikai

Šobrīd tiek izstrādāta iepirku-
ma specifikācija Staiceles gājēju 
tiltiņa margu atjaunošanai, kur 
viens no priekšlikumiem paredz 
margās iestrādāt izgaismotu 
stārķa siluetu, radot unikālu vi-
zuālo zīmi un stiprinot vietas 
identitāti.

Gandrīz miljons eiro 
Limbažu novada ceļu un tiltu 
sakārtošanai

Noslēgusies iepirkuma proce-
dūra, šobrīd tiek izvērtēti piedā-
vājumi, un jau maijā – pēc līgu-
mu noslēgšanas – plānots uzsākt 
asfaltēšanu, dubulto virsmas ap-
strādi, tiltu remontdarbus.

Remontdarbi plānoti gan pil-
sētu ielās, gan lauku teritorijā, 
uzlabojot satiksmes drošību 
un infrastruktūras kvalitāti visā 
novadā. Plašāku pārskatu par 
konkrētajām vietām pašvaldība 
publicēs līdz ar darbu sākumu.

Līdz rudenim remontdarbi 
norisināsies šādās vietās
Limbažos:
• Strautu iela (no Stacijas līdz 

Rīgas ielai);
• Maija iela (no Pīlādžu līdz Ka-

diķu ielai);
• Kadiķu iela (no Uzvaras ielas 

līdz pilsētas robežai);
• Nākotnes iela (no Uzvaras ie-

las līdz pilsētas robežai);
• Saules iela;
• Puķu iela (no Zāles ielas līdz 

Puķu ielai 6);
• Siguldas iela (no Strautu līdz 

Ausekļa ielai);
• Turaidas iela (no Stacijas līdz 

Siguldas ielai);
• Vidus iela (no Mehānizācijas 

ielas līdz iebrauktuvei);

• Stāvlaukums Parka ielā 36.
Citos pagastos un 
apdzīvotās vietās:
• Meža iela Pociemā;
• Kraujas iela Umurgā;
• Skolotāju iela Pālē;
• Autoceļš Šķērstiņi–Pīlādži 

(Lādē), posms no valsts ceļa P53 
līdz sabiedriskajam centram “Vī-
toli” (730 m);

• Viļņu iela Salacgrīvā (pie mā-
jām Pērnavas ielā 16 un 18) – 4 
m platumā;

• Melnalkšņu, Kapu un Brie-
žu ielas Salacgrīvā – 3 līdz 4 m 
platumā;

• Kāpu iela Tūjā, Liepupes pa-
gastā – 3 m platumā;

• Līvānu un Ceriņu ielas Jelgav-
krastos – 3,5 m platumā;

• Autoceļš A35 Gāršas–Dunte, 
Skultes pagastā – 5 m platumā;

• Dārza iela Ainažos – 3,5 m 
platumā;

• Baznīcas iela Alojā (no Brīvī-
bas līdz Miera ielai);

• Strautu iela Skultē (no auto-
ceļa V128 līdz Pieneņu ielai).
Tiltu remontdarbi 
(hidroizolācija, brauktuves 
attīrīšana, divkārtu virsmas 
apstrāde):

• Vidrižu pagastā: tilti pār Aģi 
(autoceļš Zemnieki–Dzintari un 
Jaunlakšas–Stūrīši);

• Viļķenes pagastā: tilti pār 
Svētupi (autoceļš Viļķene–Zaķi 
un Unguriņi–Šķirstiņi);

• Katvaru pagastā: tilts pār Lu-
diņupi (autoceļš Bruņas–Steķi);

• Liepupes pagastā: tilti pār 
Liepupīti (autoceļš Aizupes–Seķu 
purvs un autoceļš Noriņas–Me-
hāniskās darbnīcas);

• Salacgrīvas pagastā: tilts pār 
Ārupīti (autoceļš Utkas–Zeltiņi);

• Alojas pagastā: tilti pār Īģi pie 
Krogzemiem (autoceļš Krogzem-
nieki–Dzirnavas) un pār Joglu pie 
Vēžiem (autoceļš Kokas–Vēži);

• Staiceles pagastā: tilti pār 
Joglu pie Ūciema (autoceļš Rē-
ciems–Mergas) un pār Pužupi 
(autoceļš Glāži–Jāņkalni).

Remontdarbi visā novadā – 
ceļu infrastruktūras 
uzlabošana turpinās

Remontdarbi, kas šobrīd tiek 
īstenoti vai drīzumā tiks uzsākti, 
būtiski uzlabos satiksmes dro-
šību un ērtību gan pilsētu ielās, 
gan lauku teritorijās. Limbažu 
novada pašvaldība aicina iedzī-
votājus būt saprotošiem un ie-
cietīgiem būvdarbu laikā – īslai-
cīgas neērtības nesīs ilgtermiņa 
ieguvumus.

Papildus ceļu infrastruktūrai 
Lauku atbalsta dienests (LAD) ir 
apstiprinājis biedrības “Jūrkan-
te” izsludinātajos Eiropas Sa-
vienības projektu konkursos ie-
sniegtos pašvaldības projektus.

Viens no tiem tiks īstenots 
Skultes pagasta Mandegās, kur 
līdz rudenim plānots izveidot 

labiekārtotu atpūtas vietu – brīv-
dabas estrādi ar sēdvietām, pa-
staigu taku piekļuvei līdz Aģes 
upes krastam, ugunskura vietu 
un velosipēdu novietni. Projekta 
finansējums: kopējās izmaksas – 
52 488,94 eiro; ELFLA līdzfinan-
sējums – 24 000eiro, Limbažu 
novada pašvaldības ieguldījums 
– 28 488,94 eiro.

Šāda mēroga ieguldījumi ne 
tikai stiprina kopienu labbūtību, 
bet arī veicina ilgtspējīgu vides 
un kultūrvēsturiskā mantojuma 
izmantošanu novada iedzīvotāju 
un viesu interesēs.
EJZAF līdzfinansēti projekti 
Limbažu novadā – būtiski 
uzlabojumi piekrastes ceļu 
infrastruktūrā

Šogad, sadarbojoties ar Ei-
ropas Jūrlietu, zvejniecības un 
akvakultūras fondu (EJZAF) un 
pašvaldībai, Limbažu novadā 
tiek īstenoti vairāki nozīmīgi ceļu 
infrastruktūras uzlabojumi, vei-
cot dubulto virsmas apstrādi ar 
bitumenu un šķembiņām, kā arī 

izbūvējot nepieciešamo piekļu-
ves infrastruktūru.
Plānotie pārbūves darbi:

• Ceļa posms Lielurgas–Oltūži 
(2200 m), projekta kopējās iz-
maksas – ap 150 000 eiro, t. sk. 
EJZAF finansējums – 87 138 eiro;

• Ceļa posms Tūja–Ežurgas 
(2000 m), projekta kopējās iz-
maksas – 151 873 eiro, t. sk. 
EJZAF finansējums – 90 000 eiro, 
pašvaldības līdzfinansējums – 
61 873 eiro;

• Ceļa posms Sidrabiņi–Sēklīši 
(ceļš A1–Vārzas–Tūjas iela), plā-

nota asfaltbetona seguma atjau-
nošana 1,8 km, dubultā virsmas 
uzklāšana 0,2 km, gājēju ietves 
un ielu apgaismojuma izbūve 
no autoceļa A1 līdz Rietumu ie-
lai. Projekta kopējās izmaksas 
– 400 000 eiro, t. sk. EJZAF finan-
sējums – 197 862 eiro, pašval-
dības līdzfinansējums – 202 138 
eiro.

Šie projekti ne tikai uzlabos 
vietējo mobilitāti, bet arī būtis-
ki stiprinās piekrastes apdzīvoto 
vietu pieejamību un iedzīvotāju 
ikdienas komfortu. 

Noslēgusies Kuivižu jahtkluba 
īstenotā projekta “Burāšanas 
apmācība visām vecuma 
grupām” realizācija. 

Projekts (Nr. 24-09-CL21-
C0LA19.2201-000002) tika 
apstiprināts Lauku atbalsta 
dienestā (LAD) un īstenots 
biedrības “Jūrkante” atklāta 
konkursa ietvaros ar Eiropas 
Lauksaimniecības fonda lauku 
attīstībai finansējumu, program-
mas apakšpasākuma “Dzīves 
vides sakārtošana, brīvā laika 
pavadīšana un dabas resursu 
efektīva izmantošana un kultūr-
vēsturiskā mantojuma saglabā-
šana” ietvaros.

Projekta mērķis bija nodroši-
nāt burāšanas apmācību visām 
vecuma grupām – gan bērniem 

Kuivižos noslēdzies projekts  
“Burāšanas apmācība visām vecuma grupām”

16. aprīlī Satiksmes ministrija organizēja “Rail Baltica” projektā iesaistīto pušu dialogu, kura 
mērķis bija paātrināt projekta īstenošanu Latvijā. Diskusijā piedalījās pārstāvji no valsts 
institūcijām, pašvaldībām, būvniekiem un citiem iesaistītajiem, lai apspriestu aktuālos 
izaicinājumus un risinājumus projekta virzībai uz priekšu.

Iesaistīto pušu dialogs: “Rail Baltica” projekta 
īstenošanas paātrināšana Latvijā

Limbažu novadu pārstāvēja domes priekšsēdē-
tājs Dagnis Straubergs:

“Mūsu novada teritorijai svarīgajā posmā “Van-
gaži–Igaunijas robeža” plānots ietaupīt 161 miljonu 
no sākotnēji iecerētām izmaksām. Šobrīd MK nav 
pieņēmis lēmumu par reģionālajām pieturām, kas 
Limbažu novadā ir Skultē un Salacgrīvā. Notiek zem-
ju atsavināšana. Vēl nav akceptēta tehniskā projekta 
daļa!”

Notiek “Rail Baltica” līnijas pārskatīšana, kur plā-
no mazināt posmu ES finansējuma apjomu, kas no-

zīmē arī pārskatīt tehniskos noteikumus, iekļaujot 
prasības, kas neatbilst ar ES noteiktām prasībām. 
Pašvaldības vajadzības (piemēram, velo ceļu, citu 
ceļu, pārvadu valsts attīstībai) finansējuma trūkuma 
dēļ varētu palikt bez ievērības. 

Pašvaldība turpinās aktīvu iesaisti šī projekta iz-
strādē pārstāvot tieši mūsu novada kopīgās inte-
reses, kā vienu no tām iezīmējot - censties panākt, 
lai plānotais Oltužu mezgls atrastos pēc iespējas 
tuvāk Tūjai 

un jauniešiem, gan pieauguša-
jiem. Tādējādi tiks veicināta bu-
rāšanas tradīciju pēctecība un 
papildinātas zināšanas ar trūk-
stošo atklātā ūdens pieredzi.

Lai to īstenotu, projekta ie-

tvaros iegādāta buru 
laiva un piekabe tās 
pārvietošanai.

Projekta kopējās iz-
maksas – 49 866,52 eiro, 
no kurām 44 879,87 
eiro līdzfinansē Eiropas 
Lauksaimniecības fonds 
lauku attīstībai, 4986,65 
eiro līdzfinansē Limbažu 
novada pašvaldība.

Pateicoties šim projektam, 
Kuivižu jahtklubs varēs sniegt 
burāšanas apmācības plašākam 
interesentu lokam un turpināt 
veidot stipru un aktīvu burātāju 
kopienu novadā. 

www.limbazunovads.lv
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Limbažu novada pašvaldība 
izsludina nekustamā īpašuma 
izsoli – “Jaunzariņi”, Braslavas 
pagastā.

Nekustamais īpašums, kadas-
tra Nr. 6644 003 0158, sastāv no 
zemes vienības ar kadastra apzī-
mējumu 6644 003 0156, platība 
– 0,36 ha.

Nosacītā (sākuma) cena: 2200 
eiro.

Izsoles solis: 100 eiro.
Izsoles nodrošinājuma nauda: 

220 eiro.
Dalības maksa: 40 eiro (t. sk. 

PVN 21 %).
Izsole notiks elektroniskajā 

vietnē: https://izsoles.ta.gov.lv 
no 2025. gada 16. maija plkst. 
13.00 līdz 2025. gada 16. jūnijam 
plkst. 13.00. Reģistrēšanās izso-
lei no 2025. gada 16. maija plkst. 
13.00 līdz 2025. gada 5. jūnijam 
plkst. 23.59.

Pretendentiem jāiemaksā 
dalības maksa – 40 eiro, nodro-
šinājuma nauda – 10 % no sā-
kumcenas (220 eiro) (AS Swed-
bank, kods HABALV22, konta Nr.: 
LV12HABA0551026085817) ar 
norādi “Izsoles nodrošinājums 
un dalības maksa elektronis-
kai izsolei Jaunzariņi, Braslavas 
pagastā”.

Izsoles noteikumi pieejami 
www.limbazunovads.lv sadaļā 
“Izsoles”, https://izsoles.ta.gov.lv

Informācija: tālr. 25749113.
E-pasts: aloja@limbazuno-

vads.lv.

Limbažu novada pašvaldība 
izsludina nekustamā īpašuma 
izsoli – “Kastanīši”-1 Staiceles 
pagastā, Limbažu novadā.

Nekustamais īpašums, kadas-
tra Nr. 6637 900 0060, sastāv no 
dzīvojamās telpas Nr. 1–63, 2m², 
632/1795 domājamajām kop-
īpašuma daļām no daudzdzīvok-
ļu mājas (kadastra apzīmējums 

6637 007 0143 00).
Nosacītā (sākuma) cena: 1200 

eiro.
Izsoles solis: 100 eiro. 
Nodrošinājuma nauda: 120 

eiro.
Dalības maksa: 40 eiro (t. sk. 

PVN 21 %).
Izsole notiek elektroniskajā 

vietnē: https://izsoles.ta.gov.lv 
no 2025. gada 16. maija plkst. 
13.00 līdz 2025. gada 16. jūnijam 
plkst. 13.00. Reģistrēšanās izso-
lei no 2025. gada 16. maija plkst. 
13.00 līdz 2025. gada 5. jūnijam 
plkst. 23.59.

Pretendentiem jāiemaksā da-

lības maksa – 40 eiro, nodrošinā-
juma nauda – 120 eiro (AS Swed-
bank, kods HABALV22, konta Nr.: 
LV12HABA0551026085817) ar 
norādi “Izsoles nodrošinājums 
un dalības maksa elektronis-
kai izsolei Kastanīši-1, Staiceles 
pagastā”. Papildu maksājumi – 
Tiesu administrācijas kontā, kā 
noteikts elektroniskajā vietnē 
sagatavotajā rēķinā.

Izsoles noteikumi pieejami 
www.limbazunovads.lv sadaļā “Iz-
soles”, https://izsoles.ta.gov.lv.

Informācija: tālr. 25749113.
E-pasts: aloja@limbazuno-

vads.lv.

Izsoles

Izvāks sanesumus virs Staiceles 
papīrfabrikas aizsprosta
Vasaras otrajā pusē virs Staiceles papīrfabrikas aizsprosta paredzēti vides sakārtošanas darbi – tiks 
izvākti sanesumi, kas traucē zivju brīvu migrāciju pa Salacas upi. 

Darbi notiks, pateicoties Valsts 
Zivju fonda atbalstītajam Limba-
žu novada pašvaldības projek-
tam “Zivju migrācijas ceļu tīrī-
šana – sanesumu izvākšana virs 
Staiceles papīrfabrikas aizspros-
ta Salacas upē”.

Plānots attīrīt upes posmu ap-
mēram 90 m² platībā, sazāģējot 
un ar traktortehniku izceļot sa-
nestos kokus un citus dabiskus 
šķēršļus. Projekta īstenošanas 
mērķis ir atbrīvot upes gultni no 

šķēršļiem un nodrošināt labākus 
apstākļus ceļotājzivju migrā-
cijai uz nārsta vietām augšpus 
Staiceles.

Jānis Remess, projekta vadī-
tājs un Limbažu novada pašval-
dības aģentūras “LAUTA” pub-
lisko ūdeņu apsaimniekošanas 
nodaļas “Alda” vadītājs:

“Projektu varēsim īstenot no 
jūlija līdz oktobrim. Darbiem 
atvēlētais termiņš ir ļoti īss, jo 
Salaca ir lašveidīgo upe un ir jā-

ievēro zivju nārsta laiki. Izvācot 
sanesumus, kas veidojas pie Stai-
celes papīrfabrikas dambja, at-
brīvosim caurteci un atvieglosim 
ceļotājzivju migrāciju uz nārsta 
vietām upē augšpus Staiceles.”

Projektu īstenos saskaņā ar 
Valsts Zivju fonda izsludināto 
programmu “Zivju resursu pa-
vairošana un atražošana”, un 
tā ietvaros sanesumu izvāk-
šana notiks laikā no jūlija līdz 
oktobrim.

Projekta finansējums:
Kopējās izmaksas: 15 000 eiro;
Zivju fonda finansējums: 89 % 

jeb 13 350 eiro;
makšķerēšanas biedrības 

“Ūdensrozes” līdzfinansējums: 
2 % jeb 300 eiro;

Limbažu novada pašvaldības 
līdzfinansējums: 9 % jeb 1350 
eiro. 

No 22. aprīļa līdz 18. jūnijam 
ikviens Limbažu novada 
iedzīvotājs, sākot no 16 gadu 
vecuma, aicināts iesniegt 
savu ideju līdzdalības budžeta 
konkursā – lai kopīgi radītu 
jēgpilnas pārmaiņas un 
uzlabotu dzīvi mūsu novadā.

Vai tavā pagastā vajadzīgs bēr-
nu laukums, atpūtas vieta, vides 
objekts, aktīvās atpūtas trase vai 
kaut kas cits, kas noderētu visiem?

Šī ir tava iespēja īstenot iece-
ri – pašvaldība segs projekta iz-
maksas, ja ideja saņems iedzīvo-
tāju atbalstu.

Kas ir līdzdalības budžeta 
konkurss?

Tā ir iespēja iedzīvotājiem tie-

Limbažu novadam atkal gods saņemt prestižo Zilā Karoga 
apbalvojumu! Šis starptautiski atzītais kvalitātes sertifikāts 2025. 
gada sezonā piešķirts Limbažu Lielezera peldvietai, apliecinot tās 
atbilstību visaugstākajiem ūdens kvalitātes, drošības un vides 
pārvaldības standartiem.

Limbažu Lielezera peldvieta 
atkal saņem Zilo Karogu

Zilā Karoga un Nacionālā peldvietu kvalitātes sertifikāta svinīgā 
pasniegšanas ceremonija notika 16. maijā plkst. 11.30 Saulkrastu 
peldvietā “Centrs”, kur godināja izcilākās Latvijas peldvietas un jah-
tu ostas.

Pasākumā piedalījās Klimata un enerģētikas ministrijas, Zilā Karoga 
programmas, Saulkrastu novada un Vides izglītības fonda pārstāvji, 
kā arī viesi no “FEE International”. Pēc oficiālajām uzrunām intere-
senti devās ekskursijā gar Saulkrastu piekrasti, ko vadīja BEACH-SOS 
projekta koordinators Rimants Lūsis.

Zilais Karogs ir viens no atzītākajiem vides kvalitātes sertifikātiem 
pasaulē, ko piešķir peldvietām un jahtu ostām, kuras izpilda vairāk 
nekā 30 stingri noteiktus kritērijus. Latvijā programmu īsteno Vides 
izglītības fonds, sadarbojoties ar Klimata un enerģētikas ministriju.

Limbažu Lielezera peldvietas komanda ar šo atzinību apliecina – 
mūsu novads rūpējas gan par vidi, gan cilvēku labsajūtu. 

Tev ir ideja? Realizē to kopā ar pašvaldību!
ši piedalīties 
sava pagasta 
vai pilsētas 
attīstībā, ie-
rosinot un 
vēlāk arī no-
balsojot par 
projektiem, 
kuri jārealizē 
pašvaldībai.

L i m b a -
žu novada 
dome ir ap-
stiprinājusi 
saistošos no-
teikumus, kas 
ļauj sabied-
rībai aktīvi 
iesais t ī t ies 
pašvaldības 

budžeta plānošanā, vides labie-
kārtošanā, kopienas stiprināša-
nā un teritorijas attīstībā.
Kādas idejas var iesniegt?

Projekta rezultātam jābūt 
publiski pieejamam pēc iespē-
jas plašākam iedzīvotāju lokam  
un sabiedriski nozīmīgam šādās 
sfērās:

• vide (atpūtas vietas, lauku-
mi, zaļās zonas);

• kultūra (mazie skatuves, 
mākslas objekti, ekspozīcijas);

• izglītība (radoši risinājumi 
bērniem un jauniešiem);

• dzīves kvalitāte (mobilitāte, 
vides pieejamība u. c.).

Projekts jāīsteno publiski pie-
ejamā vietā Limbažu novadā 
– īpašumā, kas pieder pašval-
dībai vai ar īpašnieka saskaņo-

jumu, ja īpašums pieder kādam 
citam.

Pieejamais finansējums 2025. 
gadā – 120 000 eiro.

Idejas tiks īstenotas trīs 
teritorijās:

Limbažu apvienībā – līdz 
70 000 eiro vienam projektam;

Salacgrīvas apvienībā – līdz 
30 000 eiro;

Alojas apvienībā – līdz 20 000 
eiro.

Kā pieteikt projektu?
Pieteikumu iesniegšanas laiks: 

no 22. aprīļa līdz 18. jūnijam.
Var iesniegt jebkura persona 

no 16 gadu vecuma, biedrības 
vai nodibinājumi bez pašvaldības 
dalības.

Iesniegšana notiek platformā 
geolatvija.lv – sadaļā “Līdzdalī-
bas budžets”.

Nepieciešamie dokumenti:
• aizpildīta un parakstīta pie-

teikuma veidlapa;
• projekta izmaksu tāme;
• pilnvarojums (ja iesniedz 

pilnvarotā persona);
• skice ar izvietojumu (ja 

attiecināms);
• vizualizācija;
• īpašnieka saskaņojums (ja 

attiecināms).

Kas notiks pēc tam?
Pašvaldības komisija izvērtēs 

iesniegtos projektus, iedzīvo-
tāji balsos par labākajiem pro-

jektiem, ko pašvaldība īstenos 
divu gadu laikā, uzsākot realizā-
ciju trīs mēnešus pēc rezultātu 
paziņošanas.

Vairāk informācijas: www.lim-
bazunovads.lv.

Saziņai un konsultācijām: 
Sarma Kacara, Limbažu nova-
da pašvaldības Centrālās pār-
valdes Attīstības un projektu 
nodaļas vadītāja vietniece, tālr. 
20220540, e-pasts: sarma.kaca-
ra@limbazunovads.lv. 

www.limbazunovads.lv
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Kad zinātne un radošums satiekas: 
Alojas skolēni starp labākajiem

26. aprīlī Valmieras tehnikumā norisinājās Pasaules Robotu 
olimpiādes (WRO) Latvijas nacionālais fināls 2025, kurā ar 
panākumiem piedalījās Alojas Ausekļa vidusskolas Lego 
robotikas pulciņa trīs komandas.

interesi par zinātni, tehnoloģi-
jām, inženieriju un matemātiku 
(STEM jomu). Piedaloties ša-
jās sacensībās, jaunieši attīsta 
programmēšanas un inženier-
tehniskās prasmes, stratēģisko 
domāšanu, radošo problēmu ri-
sināšanu, kā arī pilnveido sadar-
bības un komunikācijas spējas.

WRO sacensībās skolēni būvē 
un programmē robotus, kas izpil-
da noteiktas misijas sacensību lau-
kumā. Lielākā daļa uzdevumu tiek 

sagatavota jau mājās, taču sacen-
sību dienā dalībniekiem tiek izzi-
ņots pārsteiguma uzdevums, kura 
risināšanai nepieciešama ātra do-
māšana, elastība un radoša pieeja.

Pateicoties rūpīgam gatavo-
šanās procesam, Alojas Ausek-
ļa vidusskolas komandas guva 
labus rezultātus – “Latvian 
Patriots” un “Space Dog” izcī-
nīja godpilnās 3. vietas savās 
kategorijās.

Lepojamies ar mūsu skolēnu sa-
sniegumiem un viņu aizrautību, zi-
nātkāri un vēlmi pilnveidoties! 

Maija Andersone,
Alojas Ausekļa vidusskolas 

Lego robotikas pulciņa skolotāja

Salacgrīvas Senioru biedrībā “Salismunde” aktīvi darbojas 
seniori no Svētciema, Ainažiem, Kuivižiem, Korģenes un 
Salacgrīvas. Arī 2025. gada sākums bijis notikumiem bagāts.

3. maijā Salacgrīvas 
kultūras centrā notika 
tradicionālais un 
gaidītais koncerts 
“Saivas jampadracis”, 
kas šogad pulcēja īpaši 
plašu dalībnieku loku 
un pirmo reizi ieguva arī 
starptautisku mērogu. 
Pasākums Salacgrīvā 
notiek jau vairāk nekā 
20 gadu, un šajā laikā tas 
kļuvis par skaistu tradīciju – draudzīgi un viesmīlīgi uzņemt ciemiņus un sadejoties ar citu novadu 
kolektīviem.

Starptautisks deju sadancis 
Salacgrīvā – “Saivas jampadracis”

Šī gada koncertā līdzās “Saivai” un Latvijas ko-
lektīviem uzstājās arī viesi no Lietuvas un Igauni-
jas, kopā pārvēršot Salacgrīvas skatuvi par deju un 
draudzības svētkiem. Pasākumu vadīja un katru 
kolektīvu sirsnīgi pieteica Salacgrīvas kultūras cen-
tra pasākumu organizatore Inese Jerāne.

Koncertā piedalījās:
• senioru deju kopa “Laaberjalg” no Merjamā, 

Raplas apriņķa (Igaunija) – mākslinieciskā vadītāja 
Darja Lehtsalu;

• tautas deju kolektīvs “Patrepselis” no Radvi-
lišķiem (Lietuva) – mākslinieciskā vadītāja Romutė 
Baškevičiene;

• senioru deju kolektīvs “Ex Lielupe” (Jelgava) – 
mākslinieciskā vadītāja Zaiga Pielēna-Pelēna, kon-
certmeistare Vita Skrastiņa;

• senioru deju kolektīvs “Sendancis” (Ziemeļ-
rīgas VEF Kultūras pils) – mākslinieciskais va-
dītājs Viesturs Virza, koncertmeistare Maruta 
Muižniece;

• senioru deju kolektīvs “Ziemeļblāzma” (Zie-
meļrīgas kultūras apvienība) – mākslinieciskā va-
dītāja Gundega Prancāne, koncertmeistars Aivars 
Vīksna;

• senioru deju kolektīvs “Ķegums” (Ķeguma tau-

tas nams) – mākslinieciskā vadītāja Alda Bļodone, 
koncertmeistare Liene Seržante;

• vidējās paaudzes deju kolektīvs “Dzelve” 
(Umurgas KN, Limbažu novads) – mākslinieciskā 
vadītāja Monta Zvīgule;

• senioru deju kolektīvs “Saulgrieži” (Saulkrasti) 
– mākslinieciskā vadītāja Judīte Krūmiņa, koncert-
meistare Laila Bāliņa;

• senioru deju kolektīvs “Sagša” (Limbaži) – 
mākslinieciskā vadītāja Ineta Indriksone, koncert-
meistare Līga Bērziņa;

• senioru deju kolektīvs “Saiva” (Salacgrīvas kul-
tūras centrs) – mākslinieciskā vadītāja Evita Liepi-
ņa, koncertmeistare Ligita Dambe.

Šī gada “Saivas jampadracis” bija īpašs ar kolek-
tīvu daudzveidību – pieredzējušie “Sendancis” un 
“Ziemeļblāzma” atkal satikās ar “Saivu”, bet pavi-
sam jauns dalībnieks bija Umurgas kolektīvs “Dzel-
ve”, kas dibināts vien šī gada sākumā, un šis bija 
viņu trešais koncerts.

Paldies visiem dejotājiem, vadītājiem, koncert-
meistariem un skatītājiem – šī bija diena, kur deju 
valodā tika runāts par draudzību, kopā būšanu un 
prieku par kustību. Tiekamies nākamajā “Jampa-
dracī”! 

“Salismundes” seniori – 
rosīgi, zinātkāri un kustībā

Februārī un martā biedri devās ekskursijā uz SIA “Getliņi EKO”, kur 
iepazina sadzīves atkritumu pārstrādes procesu un saules enerģijas 
izmantošanu siltumnīcās. Ekskursija turpinājās “Laimas” Šokolādes 
muzejā, kur līdzās vēsturiskajai ekspozīcijai bija iespēja pašiem izga-
tavot šokolādes konfektes.

18. martā notika izglītojoša tikšanās par krāpniecības riskiem ban-
ku sektorā. Tematu vadīja Maija Andersone, Limbažu novada mūžiz-
glītības metodiķe.

5. aprīlī seniori apmeklēja izrādi “Nav smieklīgi…” teātra klu-
bā “Austrumu robeža” un pēc tās tikās ar aktieri Andri Buli, mūsu 
novadnieku.

55 biedri pieteikušies Valsts projektā “Sabiedrības digitālo prasmju 
attīstība”, un ar nepacietību tiek gaidīts arī projekta “Ēdīsim veselīgi” 
sākums.

Kā allaž – fiziskās aktivitātes netiek aizmirstas:
• pirmdienās plkst. 11.00 – nūjošana Salacas labajā krastā (tikšanās 

pie pieminekļa, virziens – Kuiviži);
• piektdienās plkst. 11.00 – nūjošana no bibliotēkas gar jūru Lau-

teru virzienā;
• ceturtdienās plkst. 15.30 – vingrošana un dejas Salacgrīvas kul-

tūras centrā.
Pasākumi:
• 5. maijā – ekskursija uz Pakrojas muižu;
• 9. maijā – biedrības “Salismunde” kopsapulce Salacgrīvas kultū-

ras centrā; 
• 30. maijā – dalība Piejūras novadu Senioru biedrību festivālā “Pie 

jūras dzīve mana” Saulkrastos.

Plānotas arī ekskursijas:
• jūnijā – uz Krapes muižu;
• 18. vai 19. jūlijā – Rožu svētki Tukumā;
• augustā – divu dienu brauciens uz Latgali;
• septembrī – Gaismas festivāls Pērnavā. 

Komandas “Latvian Patriots” 
(Mārtiņš Siktārs, Eliass Jānis Prie-
dīts, Roberts Beļakovs) un “Gold 
Duck” (Rūsiņš Sondars, Ieva Vīķe, 
Ralfs Bērziņš) sacentās WRO 
“RoboMission” junioru kategori-
jā, savukārt “Space Dog” (Sīma-
nis Siliņš un 2023./2024. mācību 
gada absolvents Markuss Zāla-
mans) – senioru kategorijā.

WRO (World Robot Olympiad) 
ir starptautiski atzītas robotikas 
sacensības, kas veicina skolēnu 

No 10.30 ierašanās, dalībnieku reģistrācija.
12.00–17.00 Latvijas Bridža federācija aicina uz turnīru “Baumaņu 

Kārļa kauss”, Le Petit Bridge bērnu bridžs un meistarklases visiem 
interesentiem.

Viļķenes kultūras namā
11.00–17.00 izstādes – Latvijas skolēnu zīmējumi “Veltījums Bau-

maņu Kārlim”, Limbažu kultūras nama TLMS “Dzilna” austā josta 
“Dievs, svētī Latviju”, Viļķenes kultūras nama aušanas pulciņa “Kat-
riņa” austais “Himnas lakats”.

12.00–12.30 Madaras Briedes bērnu vokālās studijas koncerts.
13.00–13.30 improvizācijas leļļu teātra studijas “Ilze” izrāde “Kārlēns”.
14.00–14.30 Limbažu kultūras nama tautas mūzikas ansambļa 

“Kokle” un koklētāju ansambļa “Kamenīte” koncerts.
16.00–16.30 leļļu teātra izrāde “Kārlēns”.

Viļķenes bibliotēkā
12.00–16.00 audiovizuālas projekcijas.

Baumaņu Kārļa radošā viesistaba teltī pie kultūras nama.
11.00–18.00 kokles meistarklases, viļķeniešu izgudrotas spēles 

“Kenoss” spēlēšana, kaligrāfija – rakstām glīti, zīmēšanas iespējas, 
aušanas pulciņš “Katriņa”, Limbažu muzejs – iejūties tēlā (aksesuāri, 
fotografēšanās iespēja), foto kaste, sarunu galds – “Ko es zinu par Bau-
maņu Kārli”, interesanti dzīves atgadījumi, mākslinieces Agneses Bules 
radošā darbnīca “Latvietis gavilē” (līdzi var ņemt kokvilnas T kreklus, 
būs iespēja sietspiedes tehnikā kopā ar mākslinieci radīt brīnumu).

Viļķenes kultūras nama mazajā zālē
13.30–14.00 domrakstu un zīmējumu konkursa dalībnieku 

apbalvošana.
12.00–13.00 koncerts Viļķenes Sv. Katrīnas ev. luteriskā baznīcā. 

Dzied kori “Stars”, “Rasa”, “Doma”. Skatāma Māras Skrides gleznu 
izstāde “Manas dzīves ābeles”.

17.15 pulcēšanās pie Baumaņu Kārļa pieminekļa
17.30 svētku atklāšana.
17.45 svētku gājiens no Baumaņu Kārļa pieminekļa, kura laikā tiks 

izklātā veidā nests 191 m garais Latvijas karogs. Latvijas Republikas 
Zemessardzes orķestra defilē.

18.00 lielais koru koncerts “LATVIETIM IR!”. 
20.00–24.00 zaļumballe ar pūtēju orķestri “Enkurs”, “Lemisele”, 

“Pociems” un Zemessardzes orķestri.

24. maijā Viļķenē svinēsim 
Himnas goda dienu

www.limbazunovads.lv
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Šovasar Limbažu novada Katvaru pagastā, gleznainā viesu namā 
“Upītes”, bērniem būs iespēja doties iedzīvojošā un aizraujošā 
piedzīvojumu ceļojumā.

No 6. maija līdz 17. augustam skolēniem vecumā no 15 līdz 20 
gadiem ir iespēja reģistrēties Nodarbinātības valsts aģentūras 
(NVA) vasaras nodarbinātības pasākumā.

Aicinām seniorus uz izglītojošām un gardām meistarklasēm par veselīgu uzturu 19. un 20.maijā Alojā, 
Staicelē, Salacgrīvā, Limbažos un Ainažos. 

Brīvzemnieku pagasta Ozolmuižas pilī, kur mājvietu radusi 
biedrība “Vienoti mūzikā”, tiek īstenots nozīmīgs projekts, 
kas veltīts latviešu muzikālā mantojuma saglabāšanai un 
digitalizācijai.

Ozolmuižā top ierakstu studija latviešu 
kultūras vērtību saglabāšanai

Seniorus aicina piedalīties veselīga uztura 
nodarbībās ar meistarklasēm

Nodarbībās varēs uzzināt kā pagatavot veselīgu, 
olbaltumvielām un šķiedrvielām bagātu un ekono-
misku maltīti. Viegli, ērti un gardi.

Nodarbības gaitā seniori tiek iepazīstināti ar 
veselīga uztura pamatprincipiem senioru ve-
cumā, sniegtas rekomendācijas un atbildes uz 
jautājumiem.

Kopā ar uztura speciālisti tiks pagatavota vese-
līga un garda maltīte un šķiedrvielu kokteiļi, izru-
nāts, kā uzlabot savu pašsajūtu ar uztura palīdzību. 
Nodarbības beigās tiks uzklāts galds un rīkoti “ma-
zie svētki”.

19. maijs: 
Alojas dienas centrā – plkst. 11.00;

Staiceles dienas centrā – plkst. 13.30;
Salacgrīvas jauniešu centrā – plkst. 16.00.
20. maijs:
Limbažu Galvenajā bibliotēkā – plkst. 12.30;
Ainažu kultūras namā – plkst. 15.00.
Nodarbības ir bezmaksas. Jautājumu gadīju-

mā zvanīt nodarbību vadītājai A. Spēlmanei, tālr. 
20363482.

Nodarbības notiks Limbažu novada pašval-
dības īstenotā un Eiropas Sociālā fonda Plus 
finansētā projekta “Pasākumi vietējās sabiedrī-
bas veselības veicināšanai un slimību profilaksei 
Limbažu novadā”, Nr. 4.1.2.2/1/24/I/035 ietva-
ros. 

vada pašvaldības atbalstu.
2025. gada 5. aprīlī Ozolmuižā 

notika svinīga tikšanās ar vācu 
sadarbības partneriem, kuri pie-
gādās un uzstādīs nepieciešamo 
studijas aprīkojumu. Tikšanās 
laikā tika parakstīts sadarbības 
līgums – no vācu partneru puses 

to parakstīja Stefans Šlunds (Ste-
fan Schlund), bet no biedrības 
puses – Aigars Parms.

Tikšanos organizēja Kristaps 
Grasis, kurš koordinēja abu pušu 
sarunas un projekta virzību.

Jau šī gada maijā Ozolmuižā plā-
nota studijas aprīkojuma piegāde 
un uzstādīšana, tādējādi sperot 
lielu soli tuvāk mērķim – veidot 
vietu, kur tiek saglabāta, kopta un 
dalīta latviešu muzikālā kultūra 
nākamajām paaudzēm. 

Projekta “Vienoti mūzikā – 
Latvijai” mērķis ir izveidot ie-
rakstu studiju un digitalizācijas 
darbnīcu, kurā varēs apkopot, 
ierakstīt un digitalizēt pasaules 
latviešu muzikālās vērtības. Pro-
jekts tiek realizēts LEADER prog-
rammas ietvaros, ar Limbažu no-

Aicina skolēnus 
pieteikties darbam 
vasaras brīvlaikā

Pieteikšanās notiek elektronis-
ki NVA CV un vakanču portālā, 
autorizējoties ar internetbanku, 
eID, Smart-ID u. c. Pieejamās 
darba vietas tiks publicētas un 
regulāri papildinātas sadaļā 
“Darbs vasaras brīvlaikā”.

Lai piedalītos:
– skolēnam jāaizpilda pieteiku-

ma anketa;
– jāseko līdz aktuālajām va-

kancēm un pašam jāsaņem vie-
nošanās ar darba devēju;

– pēc tam NVA piešķirs norīko-
jumu uz konkrēto darbu.

Darba periods un atalgojums: 
darba periods no 1. jūnija līdz 
31. augustam, atalgojums par 
pilnu darba laiku: ne mazāk kā 
740 eiro mēnesī pirms nodokļu 
nomaksas.

Skolēni vecumā no 15 līdz 17 
gadiem:

– strādā ne ilgāk kā 7 stundas 
dienā;

– ne vairāk kā 35 stundas 
nedēļā.

Skolēni vecumā no 18 līdz 20 
gadiem:

– var tikt nodarbināti līdz 8 
stundām dienā;

– 40 stundas nedēļā.
Svarīgi! Skolēnus nedrīkst no-

darbināt darbos, kas saistīti ar:
– paaugstinātu risku drošībai 

vai veselībai;
– tikumību un attīstību ap-

draudošiem apstākļiem.
Vakances tiks regulāri pub-

licētas un papildinātas NVA 
mājaslapā sadaļā “Darbs vasa-
ras brīvlaikā” – jāseko līdzi un 
jāpiesakās!

Bezmaksas informatīvais tālru-
nis: 80200206

Vairāk: www.nva.gov.lv

"Saulainas nometnes 
bērniem" aicina piedalīties 
piedzīvojumu vasarā!

Tēma 2025. gada sezonai – 
“Lielā pasaules atklāšana”.

Nometnes norises datumi:
4. augusts–9. augusts;
11. augusts–16. augusts.
Vecums: 8–13 gadi.
Ko bērni piedzīvos?
Izzinās pasaules atklājējus 

un mācīsies orientēties pēc 
zvaigznēm. Lasīs senas kartes 
un dosies pārgājienos uz no-
slēpumainām vietām. Runās 
latviešu un angļu valodā un 
apgūs “iezemiešu valodas”. 
Piedalīsies izjādēs ar zirgiem  un 

palīdzēs lauku sētas iemītnie-
kiem. Peldēsies skaistā, drošā un 
privātā peldvietā. Izbaudīs lauku 
pirtiņu. Piedalīsies nakts trasītē 
un ballītē ar talantu šovu.

Dalības maksa: 385 eiro, 
bērniem no daudzbērnu (3+) 
ģimenēm – 365 eiro. Atlaides 
arī par ieteiktiem draugiem, 
brāļiem, māsām un atkārtotu 
dalību. Vairāk informācijas un 
pieteikšanās: www.saule.lv, e-
pasts: info@saulainasnometnes.
lv, tālr. 29444486, 27771718, 
26127958. 

www.limbazunovads.lv

Nedaudz pēc īstā dzimšanas dienas datuma – 12. aprīļa – Limbažu novada pašvaldības vadītājs 
Dagnis Straubergs devās uz Viļķenes pagasta “Auziņām”, lai sirsnīgi sveiktu Valiju Priedi viņas 102. 
dzimšanas dienā.

Sumināta 102. dzimšanas dienā!

Valijas kundze sagaidīja viesus saposusies, smaidī-
ga, priecīga un ar dzīvesprieku acīs. Viņa sēdēja goda 
vietā un katram sveicējam pastiepa siltu roku. Valijas 
kundzes stāsti aizveda klausītājus ceļojumā cauri gadu 
desmitiem – no jaunības un kara laikiem līdz darba gai-
tām kolhozā, slimnīcā un skolā. Darbu viņa sākusi jau 
14 gadu vecumā un arī šodien uzskata to par dzīves 
pamatu:

“Dzīvē visādi ir gājis. Esam dzīvojuši trūcīgi, bet izdzī-
vojām. Ja cilvēkam ir divas rokas un divas kājas – darbu 
vienmēr var atrast. Cilvēkam vajag darbu un draugus. 
Man patīk strādāt – tas rada prieku.”

Jubilejas reizē Valijas kundzi sveica arī Jana Beķere, 
novada sociālā dienesta vadītājas vietniece, Gita Kār-
nupe, Pāles un Viļķenes pagastu vadītāja, Ilze Meijere, 
sociālā darbiniece.

“Kas tik nav jāpiedzīvo mūža galā…” smaidot sacīja 
jubilāre. “Liels paldies jums visiem. Par ko man tāds 
gods?”

Sirsnīgs paldies Valijas kundzei un viņas meitai Baibai 
Priedei par siltu un viesmīlīgu uzņemšanu. Novēlam vese-
lību, dzīvesprieku un tiekamies atkal nākamajā gadā! 
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Limbažu novada Galvenajā bibliotēkā 9. aprīlī norisinājās kārtējā Vēstures draugu klubiņa tikšanās, 
kurā šoreiz pulcējās 18 klausītāji. Pasākuma galvenā viešņa bija Viļķenes bibliotēkas galvenā 
bibliotekāre novadpētniece Mārīte Purmale, kura dalījās ar saviem atklājumiem, pētot 19. gadsimta 
Viļķenes pagasttiesas dokumentus.

Otrais mācību pusgads Limbažu novada speciālajā pamatskolā 
aizritējis īpaši aktīvā un radošā gaisotnē. Skolas kolektīvs ar prieku 
iesaistījies “Erasmus+” projektā, kura ietvaros marta beigās skolā 
viesojās skolotājas un skolēni no Svētā Nikolaja skolas (Sankt 
Nikolaus schule, Vācija). 

Aprīlis Limbažu Mūzikas un mākslas skolā bijis īpaši notikumiem 
bagāts – gan vizuālajā mākslā, gan mūzikā skolas audzēkņi guvuši 
atzinību dažādos konkursos, piedalījušies festivālos, koncertējuši 
un krājuši vērtīgu pieredzi.

Darbīgs un iespaidiem piepildīts pavasaris speciālajā pamatskolā

Nedēļa bija bagāta, iepa-
zīstoties ar latviešu kultūru, 
rokdarbiem, kokles spēli un 
skaistākajām Vidzemes vietām. 
Viesi, atvadoties, pauda pateicī-
bu visam skolas personālam par 
sirsnīgo uzņemšanu un vērtīgo 
pieredzi.

Savukārt no 15. līdz 22. mar-
tam skolas administrācijas un pe-
dagogu pārstāves devās uz Spā-
niju, lai piedalītos “Erasmus+” 
izglītības personāla mobilitātes 
programmā. Galamērķis bija 
speciālās izglītības skola Kalata-
jūdā (CPEE Segeda Calatayud). 

Tur tika iepazīta skolas darba 
vide, tehniskais nodrošinājums, 
kā arī apgūtas jaunas metodes 
un pieejas, kas noderēs arī darbā 
Latvijā. Brīvajā laikā kolēģes ap-
meklēja arī Barselonu, Madridi 
un Saragosu, iepazīstot Spānijas 
kultūru.

Pieredzes apmaiņa turpi-
nājās arī tepat Latvijā – sko-
lotājas viesojās Valmierā, bet 
Salacgrīvas vidusskolas peda-
gogi ciemojās Limbažos. Šajās 
tikšanās reizēs pedagogi da-
lījās atziņās par iekļaujošām 
mācību metodēm, izglītības 

izaicinājumiem un attīstības 
iespējām.

Liels prieks par aktīvu sadar-
bību ar vecākiem – skola rīkoja 
atraktīvas un izglītojošas nodar-
bības pirmsskolas vecuma bēr-
niem un viņu ģimenēm. Augstu 
novērtējumu guva Mārītes Ozo-
las logopēdiskās un sensorās 
aktivitātes, Elīnas Grīnbergas 
Montesori nodarbības, attīs-
tošās nodarbības ar gaismas 
galdiem un radošās darbnīcas, 
kurās šoreiz darbojās arī klauns 
Bobo.

Īpaši iedvesmojoša bija Diānas 
Zandes nodarbība par vecāku 
un skolotāju sadarbību bērnu 
atbalstam. Tāpat norisinājās 
vērtīgas sarunas ar kolēģiem no 
novada izglītības iestādēm par 
individuālajiem plāniem, digitā-

lajiem resursiem un robotiem kā 
mācību rīkiem.

Skola kārtējo gadu organizēja 
Latvijas speciālo skolu dizaina 
un tehnoloģiju konkursu, šoreiz 
veltītu Vika 85 gadu jubilejai. 
Tajā piedalījās 25 skolēni no de-
viņām skolām, kuru darbi bija 
apskatāmi arī Limbažu Galve-
najā bibliotēkā. Skolotāji tikmēr 
piedalījās māla un aromterapi-
jas darbnīcās, ko vadīja Emīli-
ja Lielā, Ādams Sūna un Sibilla 
Mirralinga.

Ar lepnumu varam teikt, ka 
arī mūsu skolēni veiksmīgi pie-
dalās dažādos konkursos un 
pasākumos. Viņi startē vizuā-
lās un vizuāli plastiskās mākslas 
konkursos, piemēram, “Mocīša 
darbnīca”, “Pļava”, “StaroJums” 
un citos, kā arī Limbažu novada 

skatuves runas konkursā. Tāpat 
mūsu audzēkņi pārstāv skolu 
Latvijas mēroga sporta sacensī-
bās, ko organizē Latvijas Speciālā 
Olimpiāde.

Īpašs notikums šogad – pie-
dalīšanās XIII Latvijas Skolu jau-
natnes dziesmu un deju svētku 
programmā “Mēs esam JŪS”. 
Mūsu dejotāji ar lepnumu uz-
stājās Vidzemes kultūrvēsturiskā 
novada skatē, kur skatītājiem 
prezentēja gan izvēles, gan obli-
gāto repertuāru, tērpušies savos 
jaunajos skatuves tērpos

Mācību gads tuvojas noslē-
gumam, un, atskatoties uz pa-
veikto, ir liels gandarījums par 
sasniegto. Paldies visiem skolo-
tājiem, vecākiem un atbalstītā-
jiem par sadarbību, uzticēšanos 
un kopā būšanu! 

Vēstures draugu klubiņā – ieskats 19. gadsimta tiesu dzīvē

Mārīte Purmale rūpīgi tulko-
jusi seno laiku dokumentus no 
vecās drukas, atklājot klausītā-
jiem interesantus un dzīvi rak-
sturojošus gadījumus no tā lai-
ka tiesvedības. Lielākā daļa lietu 
saistītas ar naudas parādiem, 
taču ne mazāk svarīgas bijušas 
lietas, kurās tiesājās saimnieki 
ar kalpiem vai pat ģimenes lo-
cekļi savstarpējo strīdu dēļ. Tie-

su sprieda arī tad, ja kāds kādu 
nosaucis neglītā vārdā, pie-
mēram, par “zirga lūpu”– gods 
un cieņa bijuši būtiski dzīves 
aspekti. 

Soda mēri variēja no maksas 
baznīcas vai nabagu lādē līdz pat 
brīvības atņemšanai – Viļķenes 
pagastnamā tolaik bijusi īpaša 
aizrestota telpa ieslodzītajiem. 
Biežs soda veids bija rīkstes, 

piemēram, par nozagtu zvārguli 
bija jāsamaksā sods 2 rubļi, un 
katram apsūdzētajam vēl 5 rīks-
tes sitieni vai 30 rīkstes sitieni 
par vaļā atplēstu, citam adresētu 
vēstuli. Pasludinot spriedumu, 
tika veikts arī nopietns audzinošs 
darbs.

Klausoties stāstos, bija iespē-
jams dzirdēt gan pazīstamus 
uzvārdus, gan vietvārdus, kas 

padarīja šo pieredzi vēl personis-
kāku un aizraujošāku.

Klausītāji ar interesi sekoja lī-
dzi stāstītajam, novērtējot iespē-
ju ieskatīties pagātnes ikdienā un 
tiesu praksē, kas spilgti atspogu-
ļo tā laika sabiedrības vērtības 
un attiecību dinamiku. Šī klubiņa 
tikšanās vēlreiz apliecināja, cik 
nozīmīgi ir saglabāt un pētīt vēs-
turiskos dokumentus, kas ļauj 
mūsdienu cilvēkam tuvāk izprast 
savas saknes.

Nākamā Vēstures draugu tik-
šanās plānota 22. maijā, tad 
dosimies aizraujošā ceļojumā 

pagātnē, iepazīstot Elksniņu 
(Remesu) dzimtas stāstu. Šī 
dzimta ir bagāta ar interesan-
tiem notikumiem, un par tās 
vēsturi ir izdota grāmata, kas at-
klāj tās unikālo mantojumu. Tik-
šanās laikā arī apspriedīsim, kā 
mākslīgais intelekts var palīdzēt 
veidot un papildināt dzimtas 
koku, padarot mūsu ģimenes 
vēstures izpēti vēl aizraujošāku 
un pieejamāku.

Tiksimies bibliotēkā! 
Vita Miķelsone,

Limbažu novada Galvenās 
bibliotēkas galvenā biblilotekāre

Limbažu Mūzikas un mākslas skolas audzēkņi spoži aizvada aprīli

Mākslas nodaļas panākumi
1. aprīlī Ķekavas novadpēt-

niecības muzejā notika karika-
tūru zīmējumu konkurss “Pa-
smejies”, veltīts mākslinieka un 
karikatūrista Edgara Ozoliņa 
piemiņai. Tajā Vizuāli plastiskās 
mākslas programmas 5. klases 
audzēkne Evelīna Zālīte ieguva 
Galveno godalgu grupā “māks-
las skolas”. Evelīnu konkursam 
sagatavoja skolotāja Beāte 
Gredzena.

Skolas audzēkņi piedalījās arī 
10. republikas mākslas skolu 
konkursā “Dzīve kā košums”, vel-
tītā Mārtiņa Freimaņa daiļradei. 
Šajā konkursā 6. klases audzēkne 
Adele Paula Pelkaua savā ve-
cumgrupā (16–18 gadi) ieguva 3. 
vietu.

Dalība bija arī konkursā “Gau-
jas mozaīkas Ādažos”, ko rīko 
Ādažu novada mākslu skola. Lai 
arī panākumi šoreiz netika gūti, 
tā bija vērtīga pieredze, kas pa-
līdz dažādot skolas programmas 
uzdevumus. Audzēkņu sagata-
vošanā strādāja skolotāja Anna 
Jefanova un Beāte Gredzena.

8. maijā mākslas nodaļas 
audzēkņi piedalījās klātienes 
konkursā “Hansa Kristiana An-
dersena pasaku ilustrācijas”, ko 
rīkoja MIKC “Valmieras Dizaina 

un mākslas vidusskola”. Skolu 
pārstāvēja:

Kristiana Anna Goba (3. klase);
Undīne Una Ukina (4. klase);
Rasa Miķelsone (7. klase).

Mūzikas nodaļas audzēkņu 
aktivitātes un sasniegumi

2. aprīlī Madonā norisinājās Vi-
dzemes reģiona Dziesmu svētku 
orķestra kopmēģinājums, kurā 
piedalījās arī Krimuldas–Limba-
žu jaunie orķestranti. Noslēgumā 
notika svētku modelēšanas kon-
certs, kur pirmo reizi tika pilnībā 
atskaņota simfoniskā koncerta 
programma “Daudzskanīgais 
debesjums”.

4. aprīlī Jāņa Cimzes Starptau-
tiskajā instrumentālo ansambļu 
konkursā Limbažu MMS sakso-
fonistu kvartets – Toms Upmalis, 
Elīza Nuķe, Rafaels Blūmiņš un 
Miķelis Šulcs (skolotājs Agris Lie-
piņš) – ieguva 1. vietu.

10. aprīlī audzēkņi piedalījās 
V Starptautiskajos mūzikas un 
mākslas svētkos Valmierā. Fes-
tivālā gan jāspēlē, gan jāglezno 
sava skaņdarba vizuālais attēlo-
jums. Koncertā uzstājās:

8. klases duets Lote Miķelso-
ne (vijole) un Inese Tedere (kla-
vieres), skolotāja Anna Spalviņa, 
Ineta Javiča;

Noels Blūmiņš (8. čella kla-
se, skolotāja Ilze Petrovska) kā 
solists un čellu ansambļa dalīb-
nieks kopā ar Dzērbenes un Cēsu 
jaunajiem mūziķiem.

22. aprīlī Alfrēda Kalniņa Cēsu 
Mūzikas vidusskolā notika meto-
diskā diena programmā “Klavier-
spēle”, koncertā Kamerzālē pie-
dalījās Inese Tedere (skolotāja 
Ineta Javiča).

Limbažu MMS audzēkņi arī 
sadarbojušies ar JVLMA simfo-
nisko orķestri Kaspara Ādamso-
na vadībā – notikuši mēģināju-
mi gan Limbažos, gan Mūzikas 
akadēmijā, bet 25. aprīlī – kop-

mēģinājums Limbažu kultūras 
namā.

Tajā pašā dienā skolēni devās 
arī uz Ulbrokas Mūzikas skolu, 
kur konkursā “Flautu balsis” Rai-
monds Vāravs (1. klase) ieguva 
Atzinības rakstu, bet Rūta Čuku-
re (2. klase) – 1. vietu. Audzēkņus 
sagatavoja Solveiga Alaine-Bar-
kovska, koncertmeistare – Anete 
Sidorova.

Gaidāmie pasākumi un jaunie 
uzņemamie

Mēneša izskaņā notika vēl divi 
koncerti:

29. aprīlī Limbažu kultūras 

namā notika pirmklasnieku kon-
certs-izstāde “Es jau protu”, bet 
30. aprīlī Limbažu novada paš-
valdības zālē – vijolnieku kon-
certs “Ceļā uz…”.

Skolu sagaida darbīgs noslē-
gums – eksāmeni un izlaidums, 
bet jauno audzēkņu uzņemšana 
plānota jau 4. un 5. jūnijā plkst. 
17.00.

Apsveicam visus audzēkņus, 
skolotājus un vecākus ar panā-
kumiem un aktīvo dalību kultū-
ras dzīvē!

Limbažu Mūzikas un mākslas 
skola turpina izstarot radošumu 
un kvalitāti. 

www.limbazunovads.lv
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Tā saka Limbažu novada domes priekšsēdētājs Dagnis Straubergs, 
noslēdzot četrus intensīvus gadus pirmajā apvienotā novada 
vadībā. No trīs dažādu novadu – Limbažu, Salacgrīvas un Alojas 
– apvienošanas līdz sarežģītu finanšu jautājumu sakārtošanai 
un investoru piesaistei – šajā sarunā viņš atklāti stāsta par 
izaicinājumiem, lēmumu pieņemšanas loģiku, to, kāpēc dažus 
projektus nācies apturēt un kāpēc tomēr nevajag steigties pēc 
kredītiem. Tā ir saruna par mugurkaulu, arhitektūru un zāles 
pļaušanu kā līdzsvaru spriedzei.

Šī ir man nepieņemama doma – ka mēs savas neizdarības 
pēc staigāsim apkārt un žēlosimies, ka naudas nav

Ja nedomājot jāraksturo ie-
priekšējie 4 gadi?

Četri gadi ir pagājuši un, pro-
tams, ka tas nebija ierasts darbs, 
jo bija ārkārtīgi daudz sarežģītu 
uzdevumu. Pirmkārt, jāmin trīs 
novadu apvienošana – visas datu 
bāzes, struktūras. Noderēja 20 
gadu pieredze. Centāmies no kat-
ra paņemt to vērtīgāko, piemē-
ram, grāmatvedības sistēma tika 
ieviesta no Limbažu un Alojas 
lietvedības, bet budžeta plāno-
šana – no Salacgrīvas pieredzes. 
Faktiski viss, ko mēs atzinām par 
labāko, tika salikts kopā. Kamēr 
šis viss nebija savienots – mehā-
nisms vienkārši nevarēja strādāt. 

Cik ilgu laiku tas prasīja – teh-
niski apvienot šo mehānismu?

Tas nav tehnisks jautājums, jo 
pašvaldības jaunais izmērs kriet-
ni atšķīrās no iepriekšējā. Un, 
protams, bija jānokomplektē 
kolektīvs ar visām konkursu izslu-
dināšanām – tas varbūt neļāva tā 
ar pirmo dienu sākt strādāt. Varu 
pateikt, ka pirmo, 2021. gadu 
katra bijusī pašvaldība strādāja 
ar iepriekš pieņemto budžetu, 
tāpēc neviens neko ne iedeva, 
ne aizdeva. Un svarīgi bija no-
turēt tās tradīcijas, kas novados 
ir labas bijušajos, un neapturēt 
attīstību. Protams, ka tam līdzi 
nāca ļoti dažāda attieksme pret 
finanšu resursiem, kur bija sa-
mērā lieli kredītu un to procentu 
slogi, brīžiem pat līdz 1 000 000 
eiro. Nācās ieviest tādas lietas, 
kas iepriekšējiem sasaukumiem 
varbūt nebija pa spēkam vai trū-
ka apņēmības.  

Kas šajos procesos bija 
pārsteidzošākais?

Mēs pārtraucām šīs ļoti dī-
vainās papildu finanšu resursu 
piešķiršanas. Tika izveidota pro-
jektu uzraudzības komisija, kur 
izvērtē, kā veicas projektam, 
vai tiek ievēroti termiņi, kā tiek 
apgūts piešķirtais finansējums 
un kam prasa piešķirt papildu 
finanses. Nevis bez pamatojuma 
– vienkārši piešķirt vēl. Ir viens 
konkrēts gadījums sākumā, kur 
man atnesa tāmi pa 140 000 vai 
160 000 eiro ar lūgumu apmak-
sāt iepriekš izpildītu darbu – bez 
domes lēmuma, bez jebkādas 
dokumentācijas. Nu šī sistēma ir 
mainīta – tā tiek stingri uzraudzī-
ta. Es uzskatu, ka tas ir devis jū-
tamu rezultātu, jo nauda netiek 
iztērēta “pa labi, pa kreisi”. Vienā 
vietā 160 000, otrā – 160 000, 
un kopā jau ir iespaidīga summa 
bez izsekojamības. Pieļauju, ka 
daudziem nepatika budžeta re-
sursu taupīšana, taču tas ir devis 
rezultātu. Līdzīgi bija ar tradīciju 
ņemt kredītus Valsts kasē. Šobrīd 
ir dots uzdevums maksimāli ap-

gūt Eiropas savienības līdzekļus. 
Atšķirīgi projektos, taču vidēji ar 
85 % finansējumu. 

Kas šobrīd palīdz novadam 
augt un attīstīties?

Tas ir soli-pa-solim process – 
un mēs rīkojamies. Esam izveido-
juši uzņēmējdarbības attīstībai 
“zaļo koridoru”, lai uzņēmēji, iz-
vēloties šo novadu, justos gaidīti. 
Strādājam investoru piesaistei 
ne tikai Latvijas, bet arī starptau-
tiskā līmenī. Tas varētu atrisināt 
darbavietu jautājumu, cilvēku 
pieplūdumu, zināmā mērā risi-
nāt lauku skolu situāciju nākotnē. 
Ir pāris ļoti nopietnu projektu 
– kokapstrādes uzņēmums SIA 
“Palleteries”, kas plāno atvērt 
ražotni mūsu novadā, jau iegā-
dājies šeit nekustamo īpašumu. 
Veiksmīgs sadarbības projekts 
bija ar KS “VAKS” – vienu no va-
došajiem Latvijas lauksaimniecī-
bas kooperatīviem, un tas ir de-
vis ļoti pozitīvas atsauksmes par 
jaunizveidoto “zaļo koridoru” un 
sadarbību ar pašvaldību. 

Ko nozīmē šis “zaļais koridors” 
uzņēmējiem?

Tātad mēs, pašvaldība, no sa-
vas puses nozīmējam konkrētu 
darbinieku, kas palīdz apzināt 
visu, kas būs nepieciešams, ja 
ir iespējams, apkopo arī doku-
mentāciju, lai uzņēmējam nav 
tik daudz jāstaigā “pa iestādēm”. 
Mēs palīdzam izskaidrot, kas 
ir vajadzīgs, kā notiks process 
un kā operatīvāk nonākt līdz 
rezultātam. 

Jāsaka, ka mēs vispār esam 
pieķērušies birokrātijas apkaro-
šanai. Piemēram, pirmsskolas 
izglītības iestādēm iepriekš bija 
paņemts lielpilsētu modelis, kas 
absolūti neder provincei. Mēs 
padarām to cilvēcīgāku un ērtāku 
vecākiem. Un ir vēl vairākas ide-
jas, ko uzlabot. Vispār ir divu vei-
du birokrātija – tā ir mūsu iekšējā 
sistēma, kurā mēs “birokratizē-
jāmies”, un otra ir ārējā. Šobrīd 
mēs vairāk strādājam uz ārējo, lai 
iedzīvotāji šo birokrātiju nesajus-
tu un saprastu, ka ir taisnāki ceļi, 
pa kuriem iet. 

Šeit var izcelt kādu veiksmīgā-
ko projektu?

Uzskatu, ka mēs kā pašvaldība 
ārkārtīgi veiksmīgi tikām galā ar 
visos tirgus laukumos aprunāto 
Salacgrīvas tiltu. Protams, ka tur 
ir sarežģījumi kā jebkuros būv-
darbos, taču veiksmīgākais ir tas, 
ka pašvaldības līdzfinansējums ir 
0,3 % no tilta kopējām izmaksām. 
Izdevās veiksmīgi piesaistīt Eiro-
pas fondu līdzekļus un šo tiltu no-
dot īpašumā valstij, un nu visi pa-
pildu izdevumi tiek segti no valsts 
budžeta, ietaupot pašvaldības 
līdzekļus. Pretējā gadījumā tilts 

būtu paralizējis visu Attīstības 
nodaļas darbību, tā būtu aktua-
litāte no rīta līdz vakaram, jo šis 
ir ārkārtīgi sarežģīts projekts. Tā-
dējādi, ilgākā termiņā ar to cīno-
ties, esam tikuši cauri ar “sausām 
kājām”. Tilta kopējās izmaksas ir 
15 miljoni, kas pašvaldības bu-
džetam ir vienkārši neiespējami. 

Vēl kā prioritāti esam likuši 
energoefektivitātes projektus, 
kuriem ir ilgtermiņa ieguvumi – 
cik gados atmaksājas šie projekti.  

Vai tas ir pārāk skaļi teikts – 
pirms četriem gadiem mēs bi-
jām mērenā purvā?

Ja mēs būtu turpinājuši ar tādu 
attieksmi un redzējumu, ar kādu 
mantojām novadus, tad mēs 
būtu purvā līdz acīm. Racionālu 
apsvērumu dēļ nācās apstādināt 
vairākus projektus, kas izskatījās 
pēc iegribām, jo pēc aprēķiniem 
kļuva skaidrs, ka pēc realizēša-
nas tie nestu līdzi milzīgas uztu-
rēšanas izmaksas. Nācās dzirdēt 
tādas frāzes: ai, nu šeit vajadzētu 
ieguldīt miljonu, jo sen nekas nav 
darīts. Tā ir tā attieksme, kas ved 
purvā. Izvēlējāmies tur nenokļūt. 

Salīdzinot – kāda bija finansiā-
lā situācija bijušajos Alojas, Lim-
bažu un Salacgrīvas novados?

Es šeit noteikti negribu minēt 
iedzīvotājus, taču lēmēju attiek-
sme ir bijusi dažāda. Teiksim tā 
– tas ātrākais un vienkāršākais 
veids, kā kaut ko izdarīt, ir aiz-
skriet uz Valsts kasi un paņemt 
kredītu. Bet ir jāsaprot, ka to 
naudu, ko šodien aizņemas, jā-
atdod būs mūsu bērniem, jo 
kredīti tiek piešķirti uz 10, 20 vai 
30 gadiem, un tā ir tāda bedres 
izrakšana nākamajām paaudzēm. 
Tādēļ šobrīd tas ir aizstāts ar Eiro-
pas savienības finanšu piesaisti. 

Mēģinām cilvēkiem skaidrot, ka, 
šādi rīkojoties, rodas arī pašcie-
ņa, ka nav mūžīgi jāraud par to, 
ka naudas nekad nav. Šī man ir 
nepieņemama doma – ka mēs 
savas neizdarības pēc staigāsim 
apkārt un žēlosimies, ka naudas 
nav. 

Par projektiem runājot, mēs 
nevienu projektu “tālāk neaizlai-
žam” kamēr neredzam, kāds būs 
ekonomiskais pamatojums un ko 
tas nesīs mums ilgtermiņā. Pie-
mēram, pašvaldībai bija iespēja 
iegādāties daudzdzīvokļu namu 
par 150 000 eiro ar pamatojumu 
– pērkam. Sākām izvērtēt situā-
ciju, iedziļinājāmies, un izrādījās, 
ka, lai savest šo namu ekspluatē-
jamā kārtībā, kopējais ieguldī-
jums būtu ap 1 000 000 eiro. 

Runājot par darbiniekiem, 
esam optimizējuši daudzus pro-
cesus, reorganizējuši sistēmas un 
cenšamies, lai tie būtu labi atal-
goti. Jāatzīst, ka neesam sasnie-
guši vēl to atalgojumu līmeni, 
kāds bija bijušajā Salacgrīvas no-
vadā, taču pie šādas izaugsmes 
kursa, kādu esam uzņēmuši, es 
redzu, ka mēs to tuvākajā nākot-
nē sasniegsim. 

Varbūt ne tik pragmatisks jau-
tājums – vai darbinieki labprātī-
gi apvienojās?

Nu droši vien, ka kāds skatī-
jās ar aizdomām vai neuzticību. 
Visiem iepriekšējiem nodaļu va-
dītājiem bija iespēja piedalīties 
iekšējā konkursā, taču bija daļa, 
kas vienkārši aizgāja – kāds devās 
pensijā, cits vienkārši nepieda-
lījās, jo saprata, ka būs spēcīgas 
izmaiņas, būs jāmodernizējas. 
Daudz štatu nācās samazināt – 
kaut vai finanšu nodaļā, kur bija 
mūsdienām neatbilstoši amata 

pienākumi. Protams, ka bija daļa, 
kam nepatika. Bet tad ir jāuz-
dod jautājums: ko mēs darām – 
grimstam purvā vai dodamies uz 
priekšu? Un mūsu uzstādījums 
bija, un es redzu, ka cilvēki to arī 
atbalsta, ka mēs esam moderns 
novads un ejam uz priekšu, nevis 
iesērējam. Tai pašā kultūrā – pē-
dējos divus gadus esam saņēmu-
ši valsts līmeņa apbalvojumus. Ir 
jābūt ambīcijām! Ja nav ambīciju, 
tad tāda pašvaldība, kas te tā 
mierīgi pavada savu mūžiņu, cik 
nu tas atlicis, nav derīga. 

2023. gadā budžeta pārpali-
kums bija 40 000, un 2024. gadā 
tas bija 1,83 miljoni – kā tas 
skaidrojams?

Tas skaidrojams ar to, ka mūsu 
pašvaldības kredītportfelis ir 
kļuvis ievērojami mazāks. Tātad 
– uzstādītais virziens “negrābt 
kredītus”, energoefektivitātes 
projekti, un domāju, ka tā ir arī 
stingra lielo objektu iepirkumu 
uzraudzība un Eiropas savienības 
finansējuma apgūšana. Tātad 
– ņemam kredītu tikai tad, ja ir 
Eiropas projekts pamatā, kā re-
zultātā nauda tiek atgūta. 

Runājot par Eiropas projek-
tiem – vai ir kāds lielāks uzstā-
dījums, vai skatāmies, kas ir 
pieejams?

Lielais uzstādījums ir tāds, ka 
mēs mēģinām dažādā veidā ap-
gūt projektus, kas ir ārpus stan-
darta, piemēram, Vidzemes plā-
nošanas reģionā ir projekti, par 
kuriem cīnāmies, piesakāmies 
dažādos konkursos. Cenšamies 
konkurēt. Šis virziens nāk no ma-
nas senas pieredzes – 2001. gadā 
es arī saņēmu pašvaldību ļoti kri-
tiskā finansiālā situācijā, un tieši 
šādā veidā, attīstību balstot uz 
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Eiropas projektiem, neskrienot 
pēc kredītiem pie pirmās iegri-
bas, es uzsveru – iegribas, ne va-
jadzības -, mums izdevās panākt 
daudz. Tie 1,83 miljoni ir tikai 
tāds pirmais solis. Paredzu, ka 
šī summa gadu no gada noteik-
ti varētu augt. Varam runāt par 
dažādām emocionālām lietām, 
taču ik dienas saņemam milzīgu 
sarakstu ar vajadzībām – kaut 
kur jāmaina jumts, jāiegādājas 
datortehnika, jāatjauno izglītības 
iestādes. Vajadzības ienāk nepār-
traukti, un, ja mēs neveidojam 
naudas uzkrājumu attīstībai, tad 
mums atliek plātīt rokas un teikt, 
ka mēs neko nevaram un mums 
nekas nesanāk. Taču tas nav par 
mums – mēs ejam attīstības ceļu. 
Domāju, ka tam ir labs rezultāts 
– par nabadzīgu novadu mūs ne-
var saukt. Lai gan daudzas paš-
valdības nevarēja šogad “savilkt 
galus”, mēs to izdarījām ar uzviju. 

Ir reģioni, kas prasa vairāk 
uzmanības?

Gribas uzsvērt vienlīdzību, pie-
mēram, visā novadā ir ieviesta 
kārtība, ka bērnu vecāki neatka-
rīgi no dzīves vietas visās iestādēs 
maksā vienādu līdzmaksājumu, 
pašvaldība visur dotē ēdināšanu 
bērniem. Teorētiski būtu tā – ja 
ir ļoti maza skoliņa, tur vajadzētu 
būt dārgākām izmaksām. Taču tā 
nav – visi vecāki maksā vienādu 
līdzmaksājumu. Spēles notei-
kumi ir vienādi. Izlīdzinājām arī 
ZAAO tarifus, tie atsevišķos re-
ģionos bija dažādi. Tas darīts ar 
vienu domu – lai cilvēki nejustos 
atstumti vai apdalīti. 

Kopējie finanšu resursi starp 
apvienību pārvaldēm tiek sada-
līti pilnīgi matemātiski vienlīdzīgi. 
Taču jāņem vērā, ka, piemēram, 
Alojas apvienības pārvaldei, kas 
ir salīdzinoši mazapdzīvots re-
ģions, šobrīd uz vienu iedzīvotāju 
tiek novirzīts lielāks finansējums. 
Tas tāpēc, ka tieši no bijušā Alo-
jas novada nāk vislielākās kredīt-
saistības. Otrajā vietā šajā ziņā 
ir Limbažu apvienības pārvalde, 
bet vismazākās kredītsaistības 
šobrīd ir Salacgrīvas apvienības 
pārvaldei.

Runājot par investīcijām un 
Eiropas savienības finansējumu, 
mēs skatāmies, kur tas patiešām 
ir vajadzīgs, nevis kas pieejams. 
Piemēram, šobrīd no Eiropas sa-
vienības uzņēmējdarbības fonda 
tiek īstenoti projekti gan Alojā, 
gan Skultē, gan Limbažos. Savu-
kārt Salacgrīvas apvienības pār-
valdē fondi ir pieejami sadarbībā 
ar biedrību “Jūrkante”. Finanšu 
resursi tiek sadalīti vienlīdzīgi, 
un tas nepieciešams, lai cilvēkos 
nerastos aizvainojums un nera-
dītu negodīguma sajūtu, jo tad 
zūd spēja vienoties par kopīgām 
lietām. 

Pēc kā var novērtēt, ka novads 
ir finansiāli stabils? Kas ir tie 
radītāji, pēc kuriem, salīdzinot 
valsts mērogā, var pateikt, kas ir 
pozitīvas iezīmes un kas nē?

Pamatā visi novadi, izņemot 
Pierīgu, izlīdzināšanas fondā ir sa-
ņēmēji, tai skaitā mēs. Mūsu aug-
stākais mērķis pašcieņai ir nonākt 
“pelēkajā zonā”, lai mēs nebūtu 
tā saucamie saņēmēji. Tas ir ļoti 
nopietns un grūts uzdevums ilg-
termiņā, tas nav iespējams ātri. 

Kā sokas Salacgrīvas ostai?
Ostas dalās divās daļās – ir lie-

lās ostas un ir mazās ostas. Sa-
lacgrīva skaitās mazā osta. Taču 
Salacgrīvā ir divas ostas – Kuiviži, 
kas ir rekreācijas un zvejniecības 
osta, un otra ir Salacgrīvas osta. 
Šogad pirmo reizi pastāvēšanas 
vēsturē Salacgrīvas osta ir pār-
sniegusi 1 000 000 eiro apgrozī-
jumu. Attiecīgi arī lielākā peļņas 
daļa nonāk ostas attīstībā. Taču 
arī pašvaldība ir ieguvēja, jo li-
kums nosaka, ka 10 % no apgro-
zījuma nonāk pašvaldības rīcībā, 
ko var izmantot ar ostas attīstību 
saistītai infrastruktūrai, piemē-
ram, krastu labiekārtošanai, pie-
vedceļu sakārtošanai un citām 
lietām. Pati ostas pārvalde nav 
liela, taču te strādā daudz uzņē-
mēju, un tas, protams, ir piene-
sums visam novadam kopā. 

Vai ostās plānotas nozīmīgas 
reformas?

Šobrīd tiek grozīts likums, kas 
paredz reformas lielajās ostas, 
bet tas neskar mazās ostas. Taču 
Latvijas valsts prezidenta vizītes 
laikā pie mums, novadā, vērsām 
viņa uzmanību uz, mūsuprāt, ap-
lamībām likumā, kas paredz, ka 
ostas valdē jābūt 10 locekļiem, 
kuru atalgojumus apmaksā paš-
valdība no sava budžeta.

Kāda ir bijusi sadarbība ar pre-
zidentu – viņš ir atsaucīgs?

Man patīk, ka prezidents ir ļoti 
tiešs. Vizītes laikā mēs izrunājām 
dažādus jautājumus, un viņš uz-
reiz skaidri noradīja, ko var pa-
līdzēt, un, pretēji, lietas, kas nav 
viņa kompetencē. Šī valoda ir pil-
nīgi skaidra. Vizītes laikā vērsām 
prezidenta uzmanību uz likumā 
noteikto ostas valdes skaitlisko 
sastāvu. Prezidents mūs ir sa-
dzirdējis, ņēmis vērā un iesnie-
dzis priekšlikumu Saeimā, kur tas 
šobrīd tiek izskatīts. Viņš ir bijis 
pirmais, kurš mūs ir uzklausījis, jo 
neviens no iepriekšējiem politi-
ķiem nav īsti gribējis piekrist šim 
skatījumam, esam tikai “dabūjuši 
pa acīm” šī priekšlikuma dēļ. Jo, 
iespējams, ka ministrijas “saliek” 
ostās savus cilvēkus, kuriem paš-
valdība maksā algas. To pārtrau-
cot, mums būtu iespēja ietaupīt 
pašvaldības līdzekļus. 

Salīdzinoši – pēc novadu ap-
vienošanās tika ieviesta valsts 
noteiktā atalgojumu sistēma, kas 
paredzēja automātiski palielināt 
atalgojumu pašvaldības darbinie-
kiem un vadībai. Vadība visus šos 
gadus ir solidarizējusies ar darbi-
niekiem un iesaldējusi sev atalgo-
jumu. Salīdzinoši ar iepriekšējo 
gadu, 2025. gadā vadībai tas ir 
pat kļuvis mazāks. 

Var konkretizēt, kāds bija šis 
priekšlikums?

Šobrīd likums nosaka, ka ostā 
jābūt 10 valdes locekļiem. Mūsu 
priekšlikums bija, ka ostas valdē 
pietiktu ar trīs valdes locekļiem. 

Kāds ir pamatojums tik kar-
dinālam valdes locekļu skaita 
samazinājumam?

Tā struktūra ir uzbūvēta tā, ka 
ostas valdē ir četru ministriju pār-
stāvji, trīs ostas uzņēmēju pār-
stāvji un trīs pašvaldības pārstāv-
ji. Par vienu valdes sēdi loceklis 
saņem vienu minimālo algu. Tas 
priekšlikums bija šāds – viens val-
des loceklis varētu būt ministrijas 
pārstāvis, viens no pašvaldības 
un viens no uzņēmējiem. Pietik-
tu ar trīs valdes locekļiem, jo Sa-
lacgrīvas osta traktējas kā maza. 

Šobrīd ostas pārvaldē strādā 9 
cilvēki un 10 cilvēki ir valdes lo-
cekļi. Tas ir noteikts ar likumu, un 
tādēļ mēs aicinājām prezidentu 
to mainīt. Ceļš ir uzsākts. 

Paskatoties tālāk – kādu jūs 
gribētu redzēt novadu pēc 10 
gadiem?

Novadam būtu jābūt pašpie-
tiekamam, finansiāli stabilam, lai 
mēs varētu finansiāli atbalstīt ja 
ne visu, tad lai pietiktu līdzekļu 
labām lietām. Kad es skatos uz 
novadu, redzu milzīgu potenciālu 
Limbažu vecpilsētā. Protams, es 
ceru, ka, pateicoties uzņēmēj-
darbības un investoru piesaistei, 
rastos pietiekoši daudz darba 
vietu. Ja pēc 10 gadiem būs “Rail 
Baltic”, tas būtu ievērojams solis 
mobilitātes nodrošināšanā. Vide 
ir brīnišķīga un atrodas tuvu Rī-
gai. Un es ticu, ka jaunas ģimenes 
ar bērniem atradīs mūsu novadu 
kā savu patstāvīgo dzīvesvietu, 
izvēloties nevis divas stundas iz-
šķiest mašīnā Rīgas sastrēgumos, 
bet pavadīt šo laiku lietderīgi 
kopā ar ģimeni mūsu novadā, jo 
šeit ir visas iespējas, arī izglītības 
infrastruktūra ir augstā līmenī. 
Galvenais, lai mēs ieraugām savu 
kopīgo mērķi un kopā uz to arī 
ejam.  

Nākotnes vīzijās ietilpst arī 
jautājums par vēja ģenerato-
riem, par kuriem pašvaldība jau 
ir publiski paudusi savu nostāju. 
Agrāk tie tika uzskatīti par videi 
draudzīgu un perspektīvu risi-
nājumu, taču šobrīd uz šo tēmu 
skatāmies citādi. Mums ir radu-
sies jauna izpratne par sākotnēji 
sniegto informāciju – it kā būtu 
atvēries logs un ieplūdis svaigs 
gaiss. Šobrīd ir pamats bažām, ka 
projekts varētu būtiski kaitēt Zie-
meļvidzemes biosfēras rezervāta 
dabas vērtībām. Ja analizējam 
iespējamos ieguvumus un zau-
dējumus, šķiet, ka zaudējumi nav 
līdz galam apzināti un varētu būt 
ievērojami lielāki nekā ieguvumi. 
Pašvaldība aktīvi sadarbojas ar 
iedzīvotāju grupām, kas izrāda 
lielu ieinteresētību un iniciatīvu. 
Un, raugoties nākotnē, mūsu vēl-
me ir panākt, lai vēja ģeneratoru 
parki mūsu novadā tomēr netik-
tu izvietoti.

Mēs vēlamies, lai šī teritorija 
saglabātos kā vēju ģeneratoru 
neskarta vieta, kur cilvēki var 
dzīvot mierā un drošībā. Neviens 
nevēlas atrasties un dzīvot pa-
stāvīgā tuvumā milzīgiem vēja 
ģeneratoriem.

Kādi principi un apsvērumi ir 
pamatā lēmumu pieņemšanai?

Pirmais kritērijs – saprast, vai 
tā nav tikai iegriba. Ticība gala 
rezultātam. Kāpēc tas tiek darīts, 
kā tas dzīvos nākotnē? Piemē-
ram, projektu vērtējot, ir svarīgi 
divi aspekti – kas notiks, ja šis 
projekts tiks realizēts, un kas 
notiks, ja šis projekts netiks reali-
zēts. Tas ir virziens, kuru man bija 
iespēja apgūt īsajā kursā Bred-
fordas universitātē. Un pārsvarā 
visos apstākļos šī virziena ideju 
var aprēķināt un salīdzināt iegu-
vumus pret zaudējumiem.  

Kā arhitekta profesija palīdz 
ikdienā?

Gandrīz katru dienu ir neskai-
tāmas diskusiju par būvniecības 
procesiem. Alojā drīzumā sāksies 
projektēšana pirmskolas izglītī-
bas iestādei, ko plānots iekļaut 

tādā kā izglītības centrā, kur ir 
skolas, sporta komplekss un ēdi-
nāšana. Tā ir daļa no pilsētplāno-
šanas, ko pamato arī ekonomiski 
apsvērumi. Tā ilgtermiņā veido 
kompaktu teritoriju – vecākiem 
nav jāapbraukā puse pilsētas, lai 
nogādātu vairākas atvases izglītī-
bas iestādēs. Arī, māju plānojot, 
parasti netaisa 10 vai 20 m garu 
gaiteni, kurā vienā galā labierīcī-
bas un otrā guļamistaba. Tāpat 
pilsētbūvniecībā, tikai plašākā 
mērogā. Ir jāsaprot, kā darbojas 
loģistika un kas notiks ilgtermiņā. 
Būvniekiem nav iespējas ar mani 
manipulēt, jo kā arhitekts esmu 
projektējis dažādas būves, pat 
baznīcu.

Ikdienā nepietrūkst arhitek - 
tūras?

Es vairs neprojektēju, taču 
man arhitektūras pietek tepat, 
ikdienā, domes darbā. Jāsaprot, 
ka šie abi darbi – arhitekts un 
pašvaldības vadītājs – nebūtu sa-
vienojami. Taču vienmēr, braucot 
ar auto, es pavēroju, kas ir uzbū-
vēts, kā ir uzbūvēts. 

Taču cilvēcīgi – roka ne-
sniedzas pēc arhitekta darba 
instrumentiem?

Esmu pabeidzis arī pilsētbūv-
niecību un savā darbā, lai arī 
fragmentāri, taču tomēr ir iespē-
jas ar to saskarties. Arhitektūra 
vismaz mūsu laikos deva izpratni, 
kā, piemēram, māju ielikt pareizā 
vietā, jo nepareizi izveidots ska-
ta punkts rada neorganisku vidi, 
konfliktus. Lūk, tās ir tās lietas, 
kur es bāžu savu degunu, kad 
redzu, ka idejas tiek piedāvātas, 
pilnībā nesaprotot vidi, kurā plā-
nota būvniecība vai pārbūve. Šīs 
ir tās reizes, kad es diezgan dros-
mīgi dalos ar savu redzējumu, sa-
kot, ka ir nepieciešamas izmaiņas 
aspektos, kur sniedzas manas 
zināšanas un kompetence. Kā 
arhitektam atkārtoti jāpiemin 
unikālā Limbažu vecpilsēta, kur 
vajadzētu panākt, ka tas ir galve-
nais cilvēku piesaistīšanas mag-
nēts, kur pavadītu brīvo laiku, 
izklaidēties un dzīvot. Domāju, ka 
visa Jūras iela ir fantastiska vie-
ta, kur dzīvot jauniem, gudriem, 
domājošiem cilvēkiem. Ļoti laba 
arhitektūra, ļoti! 

Kas ir laba arhitektūra?
Tā, kas harmonizē ar apkārtējo 

vidi. Mana sirds pieder vecajām 
ēkām – vai tā ir Staicele, Salac-
grīvā mazāk, bet tomēr ir, bet 
Limbažos tās ir ļoti bagātīgi. Tas 
ir savulaik ar roku darinātais cil-
vēciskais mērogs, kas mums ļoti 
patīk. Man reizēm šķiet, ka cilvē-
ki šīs lietas jūt tā īpaši, jo tām pie-
mīt īpašs siltums. Mēs jau varam 
būvēt jaunos kvartālus, cik gri-
bam, taču tie ir un paliek tikai lai-
cīgi, taču vēsturiskā apbūve, kas 
ir savā īstajā vietā, – tā dzīvo cau-
ri laikiem. Mēs uzbūvējam jaunu, 
skaistu un modernu ēku, taču es 
diezgan droši saku, ka pēc 20 ga-
diem tas būs tikai laicīgs objekts. 

Novadu izbraukāt vai 
izstaigāt?

Izbraukāju! To es daru daudz 
– braucu ar mašīnu. Un, kad es 
braucu, es neskrienu. Lai mani 
atvaino autovadītāji, bet es brau-
cu uz 60–70 km/h. Tie ir brīži, kad 
es mēģinu saprast, mēģinu izjust. 

Vai, redzot pārvietošanos 
mierīgā tempā, varētu noprast, 
ka šis ir brīdis, kad tiek pieņemts 

kāds būtisks lēmums?
Jā. Es cenšos nepaskriet lietām 

garām. Braucot pa lauku ceļiem, 
tiešām pārvietojos lēni – tā-
dēļ, ja kāds mani pamana, droši 
“dzeniet”.

Ir kādas kļūdas bijušas?
Protams! Protams, ka ir bijušas 

kļūdas. Protams, ka ne apzinātas. 
Taču uzskatu, ja mēs sēdēsim un 
pie katras kļūdas vaidēsim, tad 
būs traki. Domāju, ka stratēģijas 
izvēlē kļūdu nav. Uzskatu – ja 
gadās kļūda, nesēžam, nesūksta-
mies un nepārdzīvojam, bet ātri 
labojam un ejam tālāk.

Šis amats prasa emocionālu 
noturību?

Prasa! Līdz brīdim, kamēr tu sa-
proti, kas notiek. 

Lai gan ir uzkrāta 20 gadu 
pieredze vadošā amatā, vai šie 
pēdējie četri gadi izceļas ar ko 
īpašu?

Šie pēdējie četri gadi bija kā 
mani pirmie četri gadi. Iepriek-
šējos 20 gados jau bija iestājusies 
zināma rutīna, daudz kas bija sa-
sniegts un sakārtots. Taču varu 
viennozīmīgi pateikt, ka šobrīd ir 
tāda laba tonusa sajūta. Redzē-
jums ir, darāmā tiešām ir daudz 
un nemaz nav garlaicīgi. 

Patīk izaicinājumi?
Man patīk. Tādēļ, ka no izaici-

nājumiem ir iespējams mācīties 
un augt. Ja nav izaicinājumu, 
sākas stagnācija. Un man nekad 
nav paticis stāvēt uz vietas, vien-
mēr alkstu kustības un risināju-
mu rašanas. Tikai ejot uz priekšu, 
ir iespējams izglītoties. Svarīgi 
neiesūnot labpatikā. 

Kā saglabāt mugurkaulu?
Mugurkaula saglabāšana ir 

darbs. Tas nav iedzimts. Tas neat-
nāk pats – ar sevi ir jāstrādā. 

Vai mugurkauls ir uz mūžu, vai 
arī to ir iespējams pazaudēt?

To vienmēr var saremontēt, ja 
pašam ir vēlme. Emocionāli, pro-
tams, ir bijuši dažādi brīži, ir bijis 
grūti – visādi ir bijis. Bet, tiklīdz 
to saproti un izproti problēmas 
sakni, ar to var strādāt un sare-
montēt. Taču, ja to atstāj novār-
tā, ja problēmu nesaprot un nav 
risinājuma, tad tā mugura paliek 
arvien līkāka. 

Ir kāds ieteikums kā var tikt 
galā ar spriedzi?

Man ieteikums būtu – visā, kas 
tiek darīts, vajadzētu atrast bau-
das sajūtu. Vajag ar sirdi to sajust, 
un tad mugura nesaliecas. Neva-
jadzētu darīt to, kas riebjas. Bez 
patikas nesanāks nekas, tādēļ 
svarīgi atrast to baudas daļiņu. 

Kas sagādā prieku brīvajā 
laikā?

Rosīties ap māju. Sakārtot pa-
galmu, pļaut zāli. Ļoti labprāt 
pavadu laiku kopā ar savu četrga-
dīgo dēlu. Tas atgriež atpakaļ tajā 
laikā, kam mēs nebijām tik samī-
cīti un pārveidoti, un tas, lūk, ir 
fantastiski. Sākt viņā ieklausīties 
– tas ir tik interesanti, tie jautāju-
mi un skatījums. 

Zāles pļāvēja pienākumus var 
savienot ar pašvaldības vadītāja 
amatu?

Jā, es pats pļauju zāli. Man ir 
tāds neliels dārziņš – dilles, kar-
tupeļi siltumnīca. Tā ir fantastis-
ka sajūta – pačubināt tomātiņus. 
Kaut kā atslēgties un atpūsties 
vajag, citādāk vairs neredzi pa-
sauli, bet tikai vienu ceļu dzīvē. 
Bet ceļu taču ir daudz! 

www.limbazunovads.lv
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Darba svētki Salacgrīvā tika 
aizvadīti aktīvi – ar ikgadējo 1. 
maija ielu stafetes skrējienu, 
kurā šogad piedalījās 24 
komandas. 

1. maijā Salacgrīvā – sportisks svētku gars ielu stafetēs
bet pārējie – organizatoru sarū-
pētas pārsteiguma balvas.

Paldies visiem dalībniekiem, 
skolotājiem un līdzjutējiem par 
aktīvu piedalīšanos!

Skrējienu organizēja Salacgrī-
vas sporta un atpūtas komplekss 
“Zvejnieku parks” sadarbībā ar 
Salacgrīvas vidusskolu.

Skrējiena rezultāti:
Pirmskolas un 1. klašu grupā:
4. vieta – PII “Vilnītis” “Bitītes”;
3. vieta – 1. A klases 2. komanda;
2. vieta – 1. B klase;
1. vieta – 1. A klases 1. komanda.

2.–3. klašu grupā: 
4. vieta – 2. B klase;
3. vieta – 2. A klase;
2. vieta – 3. B klase;
1. vieta – 3. A klase.

4.–5. klašu grupā:
4. vieta – 4. B klase;
3. vieta – 5. A klase;
2. vieta – 4. A klase;
1. vieta – 5. B klase.

6.–7. klašu grupā:
3. vieta – 6. B klase;

2. vieta – 6. A klase;
1. vieta – 7. klase.

8.–9. klašu grupā:
4. vieta – 8. klase;
3. vieta – Ukrainas komanda;
2. vieta – 9. B klase;

1. vieta – 9. A klase.

10.–12. klašu un pieaugušo 
grupā startēja 5 komandas:

5. vieta – komanda “Kamēr 
vien gliemeži skrien”; 

4. vieta – 10. klase;

3. vieta – komanda “avanTūristi”;
2. vieta – komanda “Mēmākie 

skrējēji”;
1. vieta 12. klase.
Liels paldies skrējiena dalīb-

niekiem, organizatoriem un, pro-
tams, atbalstītājiem! 

Skrējiena mērķis bija ne vien 
veicināt skriešanas popularitā-
ti un veselīgu dzīvesveidu, bet 
arī dot iespēju satikties Limbažu 
novada skolēniem, pieauguša-
jiem, sporta klubiem un citām 
komandām sportiskā, saliedējošā 
gaisotnē.

Pasākuma centrs bija “Bocma-
ņa” laukums, no kura arī tika dots 
starts visiem skrējieniem. Trases 
tika pielāgotas vecuma grupām: 
pirmsskolas un sākumskolas kla-
šu dalībnieki skrēja pa Pērnavas, 
Skolas un Ostas ielu, 8.–12. klašu, 
sporta klubu, darba kolektīvu un 
brīvo komandu skrējēji devās pa 
maršrutu Pērnavas iela–Trans-
porta iela–Ostas iela.

Sacensību dalībnieki uzrādīja 
ne tikai lielisku fizisko formu, bet 
arī komandas garu, kas bija jū-
tams gan startā, gan finiša līnijā. 
Katras vecuma grupas pirmo trīs 
vietu ieguvēji saņēma medaļas, 

24. aprīlī Limbažu novada 
kultūras namu un muzeju 
vadītāji tikās kārtējā darba 
sanāksmē un arī kultūrtalkā 
“Rumbiņos”.  

Romantisma centrā “Rumbiņi” aizvadīta kultūrtalka

Runājām par aktualitātēm no-
zarē gan novada, gan valsts līme-
nī. Mūsu nozīmīgākie notikumi –  
4. maijs, kuram gatavojās visi 
novada kultūras centri un mu-
zeji. Limbažos iedzīvotājiem bija 
iespēja redzēt un pašiem gājienā 
nest neparasti lielu Latvijas karo-
gu – 191 metru garu un 2 metrus 
platu. Kultūras ļaudis aicināja no-
vada iedzīvotājus būt klātesošiem 
un svinēt Latviju kopā savos pa-
gastos, pilsētās un mājās.

Diskutējām par idejām un pie-
redzi, ko guvām Latvijas Pasā-
kumu forumā. Runājot un kopā 
esot, rodas jaunas ieceres, apzi-
nātas arī kādas neveiksmes. Kopā 
ar mums bija Limbažu novada 
pašvaldības domes priekšsēdē-
tāja otrais vietnieks Rūdolfs Pelē-
kais, kurš dalījās savos vērojumos 
par kultūras dzīvi un norisēm 
novadā: skatēm, notikumiem un 
iespējām.

Tikšanās otra daļa – dvēseļu 
kultūras talka, kā arī muzeja va-
dītāja Pētera Bukas stāsts par 
jaunumiem muzejā. Mēs savu-
kārt varējām nedaudz palīdzēt 
sakopt ziedu krūmus, apgriezt 
zarus un sagrābt lapas. Bet no-

8. un 9. aprīlī Limbažu novada 
kultūras darba organizatori 
un iestāžu vadītāji piedalījās 
profesionālās pilnveides 
forumā, kur pulcējās nozares 
pārstāvji, lai apspriestu aktuālos 
jautājumus. 

23. aprīlī Limbažu novadā norisinājās nozīmīgs pasākums – 
“Mūžizglītības iespējas Limbažu novada iedzīvotājiem”, kurā 
vienuviet bija iespēja gūt visaptverošu ieskatu par pieejamajiem 
atbalsta veidiem pieaugušo izglītībai, prasmju pilnveidei un 
uzņēmējdarbības attīstībai.

slēgumā katrai savs dzejolis, 
bija pat dziesmas. Tikšanās bija 
svētīta gan ar kopā būšanu, jau-

nu pieredzi un idejām, skaistu 
darbiņu un dzejas priekšnesumu 
Rumbiņu sētā. 

Mārīte Saulīte,
Limbažu novada Kultūras pārvaldes

kultūras darba speciāliste 

Novada kultūras darba organizatori 11. Latvijas Pasākumu forumā

Pirmā diena – darba sesijas, sa-
vukārt otrajā dienā notika iedves-
mas konference “Kad pasākums 
kļūst par Notikumu. Ilgtspēja 
un tradīcijas”. Forumu atklāja 
un vienmēr klātesošs bija Latvi-
jas Pasākumu foruma direktors 
Mārcis Gulbis. Īpašs sveiciens tika 
Limbažu novada ļaudīm, kuri ļoti 
kuplā skaitā – 15 kultūras darbi-
nieki – bija ieradušies apmainīties 
iespaidiem, apgūt ko jaunu, nepa-
rastu, iedvesmoties. 

Pirmajā dienā darba sesijās 
iepazināmies ar pētījumu par 
biļešu tirdzniecību 2024. gadā, 
AKKA/LAA jaunumiem Latvijas 
pasākumu autoratlīdzības jomā, 
savukārt Latvijas izpildītāju un 
producentu apvienības (LaIPA) iz-

pilddirektore Liena Edvardsa pa-
stāstīja par aktuālajām norisēm 
un iniciatīvām Latvijas mūzikas 
industrijā. Interesanti bija uzzināt 
TET Mākslīgā Intelekta attīstības 
daļas direktora un RSU lekto-
ra Paula Jansona vēstījumu par 
mākslīgā intelekta iespējām un 
nākotni gan uzņēmējdarbībā, gan 
pasākumu nozarē. Iedvesmojošs 
un pārdomu rosinošs bija psiho-
loģijas zinātņu doktores, psiholo-
ģes, grāmatu autores, supervizo-
res Marijas Ābeltiņas vēstījums 
par profesionālās izdegšanas sar-
kanajiem karogiem. Kā izdzīvot, 
kad vienlaikus darāmi neskaitāmi 
darbi. Vai protam padomāt arī 
par sevi un savu komandu?

Otrajā dienā baudījām intere-
santas un iedvesmojošas sesijas 
par to, kā pasākums kļūst par 
Notikumu. Projektu vadītāja un 
uzņēmuma “Attach” dibinātāja 
Maija Bērtiņa pārliecināja, ka ik-
viens pasākums, projekts jārada 
tā, lai ne tikai klientiem, bet arī 
pašiem katra radīšanas pieredze 

kļūst neaizmirstama un tīkama. 
Sarunu festivāla “Lampa” produ-
cente Dita Birkenšteina stāstīja, 
cik svarīgi, domājot par ilgtspēju, 
ir darīt jēgpilni, nevis darīšanas 
pēc.

Uzzinām par klimata pēdu un 
zaļmaldināšanu pasākumos, par 
ilgtspējīgiem un jauniem risināju-
miem depozīta trauku izmantoša-
nā, par pasākumu mārketinga un 
komunikācijas lomu, par gaismas 
projektiem, par to, cik latvieši ir 
spēcīgi un pieprasīti darbos pa-
saulē, kā tikt galā neparedzamās 
situācijās un ko nozīmē latviskais 
spēks un komandas gars.

Latvijas Pasākumu forumu 
noslēdza brāļi Kozlovski ar savu 
pasaulē nopietnāko skatu uz pa-
sākumu nozari. 

Atgriežamies savos ikdienas 
darbos gandarīti, iedvesmoti, 
pārdomu un jaunu ideju piepildī-
ti. 

Mārīte Saulīte,
Limbažu novada Kultūras pārvaldes

kultūras darba speciāliste 

Mūžizglītības iespējas Limbažu novada iedzīvotājiem – 
plaši pārstāvēts informatīvs pasākums

Pasākums sākās plkst. 9.30 ar 
reģistrāciju un iespēju apmeklēt 
informācijas stendus, kurus no-
drošināja VARAM, VIAA, NVA un 
Valmieras tehnikums.

Plkst. 10.00 pasākumu atklāja 
Limbažu novada domes priekš-
sēdētāja pirmais vietnieks Māris 
Beļaunieks, uzsverot mūžizglītī-
bas nozīmi vietējās sabiedrības 
attīstībā.

Par iespējām digitālajā izglītī-
bā stāstīja Vides aizsardzības un 
reģionālās attīstības ministrijas 
pārstāve Arita Viziņa prezentā-
cijā “Digitālās prasmes ikvienam 
– par iespējām projektā “Sabied-
rības digitālo prasmju attīstība”” 

VIAA aktualitātes pieaugušo iz-
glītībā un platformas “STARS” ie-
spējas izklāstīja Zanda Rutkovska.

NVA karjeras atbalsts un iespē-

ju ceļvedis tika sniegts no Ilonas 
Rutes, Cēsu filiāles vadītājas.

Vidzemes Augstskolas piedāvā-
jumu profesionālās pilnveides iz-
glītībā prezentēja Linda Krūmiņa.

Valmieras tehnikuma pārstā-
ve Anda Avota iepazīstināja ar 
pieaugušo izglītības iespējām 
tehnikumā.

Pasākuma noslēdzošajā daļā 
par Limbažu novada pašvaldības 
atbalsta programmām uzņēmēj-
darbībai informēja attīstības spe-
ciāliste Sabīne Stūre.

Pasākums tika noslēgts plkst. 
12.55, atstājot apmeklētājiem 
bagātīgu informācijas klāstu un 
iedvesmu turpināt izglītoties 
mūža garumā.

Pateicamies Maijai Andersonei 
par šī pasākuma iniciēšanu un or-
ganizēšanu. 

www.limbazunovads.lv
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Daudziem varbūt būs 
pārsteigums uzzināt, ka 
Limbaži ir latviska pilsēta 
tikai salīdzinoši neilgu laiku. 
Protams, sākotnēji viduslaiku 
Lemiseles ciematā dzīvoja 
lībieši un vēlāk arī latvieši. 

Limbažu pagātnes pastāsti 
Dzimtā valoda

Taču mazajā pilsētiņā, kas 17. 
gadsimtā izrādījās brīnumainā 
kārtā pārdzīvojusi gadu desmitus 
ilgušo karadarbību, iedzīvotāji 
bija galvenokārt vācieši. Pat kal-
pu kārtas ļaudis bez pilntiesīgu 
pilsoņu tiesībām lielā mērā bija 
nevis latvieši, bet no Pērnavas 
vai Viljandi apkārtnes pārcelti 
igauņu dzimtzemnieki, ko vietē-
jie vācieši, acīmredzot, uzskatīja 
par labākiem mājkalpotājiem. 
Latvieši Limbažos sāka ierasties 
pakāpeniski, 19. gadsimta laikā, 
aizstājot igauņus palīgdarbos un 
līgstot pie pilsētas amatniekiem, 
lai apgūtu sava saimnieka arodu. 
Tādējādi vēl 19. gadsimta 70. ga-
dos Limbaži nejaušam ceļotājam 
likās esam Vācijas mazpilsētas 
atdarinājums. Uz ielām, vismaz 
ap tirgus laukumu, skanēja gal-
venokārt vācu valoda, kas bija 
obligāts saziņas līdzeklis katram 
cienījamā kārtā tikušam pilsēt-
niekam. Īpašu vācisko gaisotni 
veidoja pilsētas trīs klašu apriņķa 
skolas jeb kreisšūles audzēkņi, 
kas, būdami tikai vidusskolnieki, 
apģērbā un uzvedībā atdarināja 

Vācijas studentus. Vienīgā lielā 
atšķirība no Rīgas bija Limbažu 
vācu kopienas iecietīgā attiek-
sme pret latviešiem un igau-
ņiem. Izskaidrojums bija vien-
kāršs – ja neskaita nedaudzus 
Limbažos dzīvojošos muižniekus, 
kas parasti turējās savrup no pil-
sētniekiem, vietējie vācieši kā 
pēc mantas, tā kārtas nebija tik 
ievērojami ļaudis, lai spētu dižo-
ties savu Rīgas vai pat Cēsu tau-
tiešu priekšā. Atstatums starp 
saimnieku – vācieti un kalpotāju 
– latvieti 19. gadsimta Limbažos 
nebija tik liels kā citviet Baltijā. 

1881. gada tautas skaitīšana 
uzrādīja Limbažos 1812 iedzīvo-
tājus – pieaugums par gandrīz 
ceturtdaļu tikai piecpadsmit ga-
dos. Tīla fabrikas dibināšana un 
pašvaldību reforma, kas deva 
pilsētai pirmo vēlēto domi, sāka 
pārvērst Limbažus. Ievēroja-
mākā jauna laikmeta iestāša-
nās pazīme bija Pilsētas nama 
celtniecība pie tirgus laukuma. 
Nākamās paaudzes aizmirsa, 
ka šī zīmīgā un Limbažiem vel-
tītu aprakstu publikācijās tik 
bieži atainotā ēka savulaik bija 
iecerēta kā piemineklis pilsē-
tas jauniegūtajai neatkarībai 
no Rīgas. To cēla uz 1881. gadā 
nojauktā Rīgai piederējušā Vi-
duskroga pamatiem, svinot no-
jaukšanu kā uzvaru pār Limbažu 
saimniecībai kaitīgu rūpalu. Pil-

sētas namu, kas bija paredzēts 
četriem veikaliem tā pirmajā 
stāvā un iestāžu telpām – otra-
jā, uzbūvēja gada laikā. 1882. 
gada 30. augustā notika tā ie-
svētīšanas svētki ar nama puš-
ķošanu tik lielā ziedu kalnā, ka 
daļu zaļumu vairs nebija kur likt, 
dievkalpojumu, pilsētas galvas 
Heinriha Krūzes runu ar patei-
cību krievu caram un pilsētas 
un apkārtnes “labāko ļaužu” 
banketu ar gandrīz 50 lūgtiem 
viesiem. Arī 1882. gadā Limbaži 
joprojām bija maza pilsēta, kur 
bagātu vai lielos amatos celtu 
vīru nemaz nebija tik daudz. 
Tāpēc uz vāciskajiem svētkiem 
ar vietējā kora “Liederkranz” 
dziesmu pavadījumu izrādījās 
ielūgti arī daži Limbažu pagasta 
runasvīri, kam piemita viens no 
vāciešu viedokļa liels netikums 
– zemnieki prata tikai dzimto 
latviešu valodu. Šis trūkums 
nāca gaismā tikai pēc virknes 
apsveikuma runu, kad viens no 
pagasta runasvīriem palūdza 
svētku rīcības komitejai atļauju 
teikt dažus lielajam notikumam 
piedienīgus vārdus arī latviski.

Par to, kas notika tālāk, mēs 
zinām no kāda limbažnieka vēs-
tules, kas mēnesi vēlāk tika pub-
licēta Rīgā iznākošajās latviešu 
avīzēs. Jau pēc pirmajiem latviski 
teiktajiem vārdiem viens no vie-
siem esot uzsaucis apsveicējam, 

ka vāciešiem nav vajadzīgas lat-
viskas runas. Skandālists, vistica-
māk, nebija ne limbažnieks, ne 
īpaši ievērojams vīrs, jo rīkotāji 
viņu nomierinājuši un izvadījuši 
no svinību vietas. Par nelaimi, 
tracī iejaucās vairāki padzītā 
viesa draugi, skaļi paziņojot, ka 
visi klātesošie prot vāciski, tāpēc 
runāt te latviski nav nekādas va-
jadzības. Apjukušie rīkotāji neat-
rada neko labāku, kā nekavējo-
ties pārtraukt runas ar orķestra 
mūziku. Vācu avīze “Zeitung fūr 
Stadt und Land” reaģēja uz lat-
viešu preses ziņām ar augstprātī-
gu vīpsnāšanu par “jaunlatviešu 
naidu pret vāciešiem”. Šodien 
vairs nav iespējams noskaidrot 
visu patiesību par vārdu apmai-
ņu Pilsētas nama iesvētīšanas 
banketā, taču šim notikumam 
bija ievērojamas sekas Limbažu 
latviešu kopienas dzīvē. Gadu 
iepriekš lēnām iesāktā latviešu 

pašorganizēšanās ieguva jaunu 
sparu, un 1884. gada Jāņos Lim-
bažos dzima Saviesīgā biedrība, 
kas jau pirmajos pastāvēšanas 
gados, citu starpā pateicoties arī 
Baumaņu Kārļa talantam, kļuva 
par spēcīgāko kultūras centru pil-
sētā un, vispirms līdzvērtīgu, bet 
drīz vien arī krietni prasmīgāku 
vācu biedrības “Musse” sāncensi 
dažādu pasākumu rīkošanā. Kas 
attiecas uz vāciešiem – jau pati 
Rīgas krievu cenzūras 1882. gada 
septembrī dotā vēstules publikā-
cijas atļauja bija laikmetu griežu 
sākuma apliecinājums. Tikai pie-
cus gadus vēlāk arī baltvāciešiem 
kopā ar latviešiem un igauņiem 
nācās sākt obligāti apgūt ar li-
kumu uzspiesto krievu valodu 
un izbaudīt to pašu likteni, ko 
tie gadsimtiem bija vēlējuši reiz 
iekarotajām Baltijas tautām. 

Juris Pavlovičs,
Limbažu muzeja vēsturnieks 

Fotogrāfija no Limbažu muzeja krājuma, LžNM5455

Sanāksmes ievadā kultūras nama vadītāja Arta Zun-
de iepazīstināja ar svētku moto “Saknes senatnē, spēks 
šodienā, skats nākotnē”. Tie ir vārdi, kas atspoguļo gan 
Limbažu vēsturisko pamatu, gan mūsdienu cilvēkus un 
nākotnes ieceres.

Saknes senatnē – Limbaži dzimuši Hanzas laikmetā, 
auguši kopā ar Livoniju, pārcietuši ugunsgrēkus un ka-
rus. Katrs bruģa akmens un leģenda ir daļa no stāsta, 
kas veido mūsu identitāti.

Spēks šodienā – tas ir mūsu cilvēkos. Čaklums, sirsnī-
ba un radošums ir pamats pilsētas attīstībai.

Skats nākotnē – Limbaži kā zaļa, atvērta un dzīvīga 
pilsēta, kur dzimst idejas un kur gribas atgriezties.

Darba grupas galvenais uzdevums bija salikt kopā 
svētku “puzli” – galvenos pasākumus un norises 802. 
jubilejas svinību laikā.

2024. gada Limbažu pilsētas svētku (800 + 2) ieskats:
1. augusts (piektdiena) – svētku gājiens cauri pilsē-

tai, noslēgumā koncerts Limbažu estrādē.
2. augusts (sestdiena) – Lielais Hanzas tirgus, vidus-

laiku aktivitātes pilsdrupās, priekšnesumi Baumaņu 
Kārļa laukumā, Vienības parkā un pie kultūras nama, 

aktivitātes bērniem, sportiskas sacensības stadionā, 
makšķerēšanas sacensības Mazezerā, kā arī vakara 
lielkoncerts estrādē. Tajā uzstāsies: Žoržs Siksna, Nor-
munds Rutulis, grupa “Instrumenti”, “Tirkizband” un 
DJ Martin Alex.

4. augusts (svētdiena) – svētku noslēgums ar vakara 
koncertu uz ezera.

Svētku organizēšanā iesaistīti pārstāvji no Limbažu 
novada Kultūras pārvaldes, muzeja, SIA “Alda”, Pašval-
dības policijas, Olimpiskā centra, pilsētas pirmsskolas 
izglītības iestādēm un ģimnāzijas.

Tikšanās noslēgumā Arta Zunde uzsvēra: “Lai šie 
svētki mūs vieno — dažādi, bet vienoti mīlestībā pret 
Limbažiem! Lai skan smiekli, dziesmas un svētku soļi! 
Un lai arī pēc simts gadiem kāds šajā pašā vietā ar lep-
numu saka: “Es esmu no Limbažiem”.”

Atgādinājums! Biļetes uz 2. augusta lielkoncertu 
Limbažu estrādē līdz 10. jūnijam – tikai 10 eiro. Pēc 
tam – dārgāk. Biļetes pieejamas “Biļešu Paradīzes” ka-
sēs un Limbažu kultūras namā. 

Tiekas Limbažu pilsētas 802. jubilejas svinību plānotāji

Uzsākta viedo pilsētvides tehnoloģiju ieviešana 
sociālās aprūpes centros

Projekta mērķis ir veicināt 
ilgtspējīgu energoapgādi, iz-
mantojot viedās saules ener-
ģijas tehnoloģijas Limbažu no-
vada sociālās aprūpes centra 
“Pērle” divās ēkās – Sporta ielā 

4, Pociemā, un Ulda Sproģa 
ielā 9, Umurgā. Šajās ēkās tiks 
uzstādītas saules elektrostaci-
jas, kas ļaus būtiski samazināt 
elektroenerģijas patēriņu no 
kopējā tīkla, aizvietojot to ar 

Limbažu novada pašvaldība ir uzsākusi projekta “Viedo 
pilsētvides tehnoloģiju uzstādīšana Limbažu novadā” (Nr. 
EKII-3.1/29) īstenošanu. Līgums ar Vides investīciju fondu par 
projekta realizēšanu noslēgts 2025. gada 2. aprīlī.

videi draudzīgu atjaunojamo 
enerģiju.

Ar akumulatoru palīdzību būs 
iespējams uzkrāt saules enerģiju, 
ļaujot to izmantot arī diennakts 
tumšajā laikā, kā arī nodrošinot 
autonomu elektroapgādi neplā-
notas elektroenerģijas pārtrau-
kuma gadījumā.

Plānots, ka abas elektrostacijas 
saražos līdz 27 000 kWh atjauno-

jamās elektroenerģijas gadā, tā-
dējādi samazinot CO₂ emisijas par 
aptuveni 2943 kg/gadā.

Projekta kopējās izmaksas ir 
60 657,30 eiro, no kurām:

42 163,66 eiro (70 %) sedz 
Emisijas kvotu izsolīšanas instru-
ments (EKII);

18 070,14 eiro (30 %) sedz 
Limbažu novada pašvaldības 
līdzfinansējums.

Šī iniciatīva ir nozīmīgs solis za-
ļās domāšanas un energoefekti-
vitātes virzienā, kas sniedz tiešu 
ieguvumu novada iedzīvotājiem, 
īpaši aprūpes centru klientiem 
un darbiniekiem.

Projekts “Viedo pilsētvides 
tehnoloģiju uzstādīšana Limbažu 
novadā” tiek īstenots ar Emisijas 
kvotu izsolīšanas instrumenta fi-
nansiālu atbalstu. 

24. aprīlī Limbažu kultūras namā pulcējās pilsētas svētku organizatoru darba grupa, lai kopīgi sāktu veidot šī gada Limbažu 802. jubilejas svinību plānu.

www.limbazunovads.lv
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26. aprīlī Staicelē, Līciema mototrasē, tika aizvadīts pirmais posms Latvijas kausa motokrosā 2025. gada 
sezonā. Neskatoties uz mainīgajiem aprīļa laikapstākļiem, sacensības notika veiksmīgi un pulcēja kuplu 
dalībnieku un skatītāju pulku. 

Sākusies 2025. gada sezona Latvijas kausā motokrosā

Sezonu, kā ierasts, uzsāka arī 
motoklubs “ASB”, kas ar savu ko-
mandu jau vairākus gadus pārstāv 
Limbažu novadu gan Latvijas, gan 
starptautiskās sacensībās.

Līciema trase tika pienācīgi 
sagatavota, pateicoties Mārča 
Straumes vadībai un komandas 
darbam, kas rūpējās par sportis-
tu drošību un labiem apstākļiem 
visas dienas garumā. Trase bija 
dinamiska, ar tehniskiem izaici-
nājumiem, kas lika sportistiem 
parādīt gan prasmi, gan izturību. 
Līcās sacensībās piedalījās ap 230 
tehnikas vienību, tostarp sportisti 
no Lietuvas, Igaunijas un Somijas.

Motoklubu kopvērtējumā mo-

toklubs “ASB” izcīnīja pārliecino-
šu 1. vietu 28 klubu konkurencē, 
apliecinot gan dalībnieku skaita, 
gan rezultātu kvalitātes nozīmību.

Šogad Latvijas kausā motokro-
sā paredzēti 5 posmi:

1. posms Staicelē (jau aizvadīts);
2. posms Stendē (24. maijā);
3. posms Stelpē (19. jūlijā);
4. posms Daugavpilī (9. augustā);
5. posms Pilsblīdenē (6. sep - 

tem brī).

Arī Limbažu novads šogad 
ir ievērojami pārstāvēts Lat-
vijas Motosporta federācijas 
kalendārā:

3. maijā Alojā norisināsies Na-

cionālā kausa 2. posms;
28. un 29. jūnijā Alojā notiks 3. 

posms Latvijas čempionātā, kā arī 
28. jūnijā – Retro kauss;

18. oktobrī Staicelē tiks aizva-
dīts Salacas kauss.

Pateicoties aktīvai kopienai un 
atbalstītājiem, motokross Limba-
žu novadā turpina attīstīties. Mo-
toklubs “ASB” izsaka pateicību ZS 
“BUĶI”, SIA “MARKO K”, Limbažu 
novada pašvaldībai, “ACC Buil-
ding Services”, “MotoParts” un 
SIA “Lacsed” par atbalstu.

Seko līdzi jaunumiem un rezul-
tātiem Latvijas Motosporta fe-
derācijas oficiālajā mājaslapā un 
sociālajos tīklos! 

Visu šo mācību gadu Limbažu novada bērni un jaunieši čakli gatavojušies XIII Latvijas 
skolu jaunatnes dziesmu un deju svētkiem, kas šogad pēc desmit gadu pārtraukuma 
atgriežas Rīgā. 

Novada kolektīvi ir gatavi XIII Latvijas skolu 
jaunatnes dziesmu un deju svētkiem

Līdz ar pavasari top skaidrs – mūsu novada talantīgie kolektīvi ir gatavi doties uz gal-
vaspilsētu un ar lepnumu pārstāvēt savu novadu. Šobrīd jau zināma lielākā daļa svētku 
dalībnieku, gaidām vēl tikai skolēnu teātru konkursa rezultātus.

Deju lielkoncertā “Es atvēru Laimas dārzu” Rīgā piedalīsies:
Alojas Ausekļa vidusskolas deju kolektīvs “Rezgalīši” (2 grupas), vadītāja Maija Drozda;
Lādezera pamatskolas deju kolektīvs “Lādezers” (1 grupa), vadītāja Olita Roķe;
Limbažu Bērnu un jauniešu centra deju kolektīvs “Varavīksne” (9 grupas), vadītāji Rūta 

Ozoliņa un Raivis Eglītis;
Limbažu kultūras nama deju kolektīvs “Jampadracis” (3 grupas), vadītājs Andis 

Lēnmanis;
Salacgrīvas vidusskolas deju kolektīvs “Vēverīši” (2 grupas), vadītāja Anita Gīze;
Umurgas pamatskolas deju kolektīvs “Umurgas pamatskolas Varavīksne” (4 grupas), 

vadītāja Monta Zvīgule;
Vidrižu pamatskolas deju kolektīvs “Dejotprieks” (1 grupa), vadītājas p. i. Ina Sidjukina.
Skatuviskās dejas uzvedumā “Viedvasara” piedalīsies:
Limbažu Bērnu un jauniešu centra “Varavīksne” (6 grupas), vadītāji Rūta Ozoliņa un 

Raivis Eglītis.
Noslēguma koncertā “TE – AUST” skanēs arī Limbažu novada kori:
Limbažu Valsts ģimnāzijas jauktais koris, vadītājas Maija Tauriņa un Liena Vildere;
Limbažu Valsts ģimnāzijas 5.–7. klašu koris, vadītāja Liena Vildere;
Limbažu vidusskolas 4.–12. klašu koris, vadītājas Ilze Ungure un Marita Mazurēviča-Motte.
Radošumu svētkos ienesīs arī mazie mūzikas kolektīvi:
Apvienotais tautas mūzikas ansamblis “Kokle” – Limbažu kultūras nams un Vidzemes 

jūrmalas MMS, vadītāja Anita Viziņa-Nīlsena;
Apvienotais koklētāju ansamblis – Vidzemes jūrmalas MMS un Limbažu MMS, vadītāja 

Anita Viziņa-Nīlsena;
Krimuldas un Limbažu jauniešu simfoniskais orķestris, vadītājs Aivars Bunķis;
Limbažu MMS un Jāzepa Mediņa Rīgas Mūzikas vidusskolas akordeonistu ansamblis, 

vadītāja Natālija Meļņikoviča;
Kapela “Eži” (grupas Liel/eži un Pus/ezīši), Limbažu BJC, vadītāja Sandra Budeviča;
Limbažu vidusskolas folkloras kopa “Kamolītis”, vadītāja Jana Jenerte.
Vizuālās un vizuāli plastiskās mākslas projektā “StaroJums” Rīgā tiks pārstāvēti:
Limbažu BJC ādas un tekstila dizaina pulciņš, vadītāja Agnese Graudiņa;
Limbažu BJC netradicionālo rokdarbu pulciņš, vadītāja Inta Brikmane;
Limbažu BJC vizuālās mākslas pulciņš, vadītāja Zane Skrastiņa;
Umurgas pamatskolas radošā darbnīca, vadītāja Ilva Zvirgzdiņa;
Baumaņu Kārļa Viļķenes pamatskolas mākslas darbnīca, vadītāja Ilva Zvirgzdiņa (2024. 

gada finālists);
Limbažu vidusskolas vizuāli plastiskās mākslas pulciņš, vadītāja Līga Turka (2024. gada 

finālists).
Savus tērpus konkursā demonstrēs arī Limbažu vidusskolas vizuāli plastiskās mākslas 

pulciņa dalībnieces (7.–12. klase), vadītāja Līga Turka.
Svētku koncertā “Mēs esam jūs” uzstāsies arī bērni un jaunieši ar speciālām vajadzī-

bām: Limbažu novada speciālās pamatskolas 1.–4. klašu deju kolektīvs, vadītāja Marta 
Lapiņa.

Skolēnu teātru kolektīvi vēl gaida konkursa rezultātus, bet cerība ir liela:
Limbažu BJC Skatuves mākslas studija, vadītāja Monta Meldere;
Limbažu Valsts ģimnāzijas 2.–8. klašu teātris, vadītāja Indra Ābele;
Vilzēnu TN dramatiskā kopa “Knaģīši”, vadītāja Monta Meldere.
Paldies visiem pedagogiem, vecākiem un atbalstītājiem par lielo darbu, sagatavojot 

bērnus un jauniešus konkursiem un skatēm! Tagad priekšā vēl mēģinājumi, taču jau 13. 

jūlijā, ejot svētku gājienā Rīgā, visi varēs justies lepni un gandarīti par paveikto.
Arī Limbažu novadā svētki!

Pirms dodamies uz Rīgu, 30. maijā visi aicināti uz Limbažu novada skolu jaunatnes dzies-
mu un deju svētkiem “Ir viena laimes zeme”:

plkst. 16.00 koncerts Burtnieku kvartālā;
plkst. 19.00 noslēguma koncerts Limbažu estrādē.
Svētku koncertos piedalīsies arī tie kolektīvi, kuri šoreiz uz Rīgu nedosies – tā būs kopīga 

svinēšana, prieks un pateicība ikvienam dalībniekam.
Sekojiet līdzi jaunumiem Limbažu novada mājaslapā un Limbažu Bērnu un jauniešu 

centra Facebook lapā! 

www.limbazunovads.lv
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11. aprīlī Limbažu kultūras namā valdīja kustības, krāsu un mūzikas prieks – tika izdejota Limbažu 
novada skolēnu tautas deju kolektīvu atlases skate, gatavojoties XIII Latvijas Skolu jaunatnes 
dziesmu un deju svētkiem.

12. aprīlī Limbažu kultūras nama skatuve pārtapa par svētku 
vietu – notika Limbažu apriņķa deju kolektīvu pārbaudes skate, 
kurā pulcējās dejotāji no visiem novada nostūriem – no Alojas 
līdz Salacgrīvai, no Skultes līdz Limbažiem.

Lepojamies ar saviem dejotājiem

Pasākumu caurstrāvoja tau-
tastērpu krāšņums, enerģiskas 
kustības un īsta dejas dzirksts. 
Katrs kolektīvs uz skatuves ap-
liecināja augstu māksliniecisko 
sniegumu, izcilu stāju un saskanī-
gu komandas garu – tās vērtības, 
kas raksturo Limbažu novada ba-
gātīgo deju tradīciju.

Skates īpašo atmosfēru pastip-
rināja Dziesmu un deju svētku 
Goda virsvadītājas Taisas Aru-
mas klātbūtne – tas bija nozīmīgs 
pagodinājums un apliecinājums 
novada vietai latviskās dejas 
kopainā.

Dalībnieku sniegumu vērtēja 
pieredzējusi žūrija:

Taiga Ludborža, komisijas 
priekšsēdētāja – horeogrāfe, IX 
Vidējās paaudzes dejotāju svēt-
ku virsvadītāja, Limbažu novada 
deju kolektīvu virsvadītāja;

Andis Kozaks – horeogrāfs, 
JVLMA docētājs, vairāku Cēsu 

deju kolektīvu mākslinieciskais 
vadītājs;

Iveta Pētersone-Lazdāne – 
Cēsu novada virsvadītāja, deju 
ansambļa “Daiļrade” mākslinie-
ciskā vadītāja.

Liels paldies visiem deju ko-
lektīvu vadītājiem, kuri ar ne-
atlaidību, pacietību un mīles-
tību pret tautas deju tradīciju 
sagatavoja savas vienības šai 
nozīmīgajai skatei. Jūsu darbs 
ir būtisks stūrakmens kultūras 
nepārtrauktībā.

Skates rezultāti apliecina aug-
sto sagatavotību – visaugstāko 
vērtējumu (“Augstākā pakāpe”) 
ieguva VPDK “Jampadracis”, 
SDK “Saiva” un SDK “Sagša”, bet 
stabilu I pakāpi saņēma arī tādi 
kolektīvi kā JDK “Dīdeklis”, VPDK 
“Savieši”, TDA “Katvari”, SDK 
“Raduraksti” un citi. Skates žūrija 
augstu novērtēja gan horeogrā-
fiju izpildes precizitāti, gan ko-

lektīvu emocionālo saskaņu un 
vizuālo tēlu.

Tautas deja novadā dzīvo pil-
nasinīgu dzīvi – to apliecināja arī 

šī skate, kuras laikā kļuva skaidrs: 
Limbažu novads ir un paliek dzī-
vīgs un bagātīgs tautas dejas 
reģions.

Vēl jo priecīgāk – šī skate bija 
arī solis pretim IX Vidējās paau-
dzes dejotāju svētkiem Salaspilī, 
kas notiks jau šovasar. 

Skolēnu tautas deju skate Limbažos – 
dzīvās tradīcijas spēks

Šī bija diena, kurā saviļņojums 
mijās ar lepnumu – 23 kolektīvi 
no visa novada dejoja ar sirdi, ar 
stāju, ar sajūtu.

Šī vasara būs īpaša!
Pēc 10 gadu pārtraukuma sko-

lēni atkal satiksies Rīgā XIII Latvi-
jas Skolu jaunatnes dziesmu un 
deju svētkos.

Limbažu novads jau izsenis ir 
bijis ar bagātīgu dejas tradīciju, to 

pasvītrojot, skatei klātienē dzīvoja 
līdz arī Dziesmu un Deju svētku 
Goda virsvadītāja Taisa Aruma.

Skates laikā zālē valdīja īsta 
svētku gaisotne, un par to, lai 
viss taptu godīgi un profesionāli, 
rūpējās žūrija: svētku virsvadītā-
ja horeogrāfe Dagmāra Bārbale, 
projekta vadītāja virsvadītāja 
Zanda Mūrniece, horeogrāfe 
pedagoģe Guna Trukšāne, māks-

linieciskais vadītājs horeogrāfs 
Dāvis Ērglis un tehniskā sekretāre 
Elīna Ķersele.

Augstākā pakāpe piešķirta čet-
riem kolektīviem, kuri ne tikai ap-
guvuši repertuāru, bet arī mirdzē-
ja uz skatuves ar īstu dejotprieku:

– Limbažu kultūras nama deju 
kolektīvam “Jampadracis” (1.–4. 
klase), vadītājs Andis Lēnmanis;

– Limbažu BJC “Varavīksne” 
Dzeltenajai grupai (3.–4. kla-
se), vadītāji Rūta Ozoliņa, Raivis 
Eglītis;

– Limbažu BJC “Varavīksne” 
Violetajai grupai (7.–9. klase), va-
dītāji Rūta Ozoliņa, Raivis Eglītis;

– Limbažu BJC “Varavīksne” 
Oranžajai I grupai (10.–12. kla-
se), vadītāji Rūta Ozoliņa, Raivis 
Eglītis.

Sirsnīgs paldies visiem peda-
gogiem, kuri ikdienā iededz de-
jas dzirksti bērnos un jauniešos: 
Rūtai Ozoliņai, Raivim Eglītim, 
Montai Zvīgulei, Maijai Drozdai, 
Jānim Trezunam, Andim Lēnma-

nim, Anitai Gīzei, Olitai Roķei, Inai 
Sidjukinai.

Vēl tikai dažus mēnešus, un šie 
paši dejotāji pārstāvēs Limbažu 
novadu XIII Latvijas Skolu jaunat-
nes dziesmu un deju svētkos – no 
5. līdz 13. jūlijam Rīgā!

Paldies Limbažu Bērnu un jau-
niešu centram par sirsnīgi noorga-
nizēto skati. 

www.limbazunovads.lv
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Mūsu U12 basketbolisti – 
Latvijas–Igaunijas līgas čempioni
No 4. līdz 6. aprīlim Limbažu novada 
Sporta skolas U12 vecuma grupas 
basketbolisti devās laukumā, lai 
piedalītos Latvijas–Igaunijas līgas 
sacensībās. 

Aizvadot vairākas spraigas un emocio-
nāli piesātinātas spēles, mūsu jaunie spor-
tisti parādīja teicamu komandas garu, ne-
atlaidību un meistarību.

Ieguldītais darbs atmaksājās ar lielisku 
rezultātu – Limbažu komanda kļuva par 
2024./2025. gada sezonas Latvijas–Igauni-
jas līgas čempioniem savā vecuma grupā.

Apsveicam komandu un treneri Jāni Ru-
dzīti ar augsto sasniegumu!

Sporta skolas U12 volejbolistes izcīna  
3. vietu Entuziastu līgas turnīrā
6. aprīlī Limbažu novada Sporta skolas U12 
vecuma grupas volejbolistes piedalījās Entuziastu 
līgas turnīrā, kurā spēkiem mērojās 12 komandas 
no Rīgas un tuvākajiem reģioniem. Komandas tika 
sadalītas trīs apakšgrupās.

Limbažnieces savā apakšgrupā izcīnīja 1. vietu, 
nezaudējot nevienu spēli. Cīņā par godalgotajām 
vietām nācās spēkoties ar Rīgas volejbola skolas un 
Jūrmalas Sporta skolas komandām. Diemžēl pēc di-
viem sīviem zaudējumiem tika iegūta 3. vieta turnīrā.

Bronzas medaļas, kausu un dāvanu karti uz bou-
linga spēli izcīnīja Gerda Ķireja, Katrīna Miklāva, Laila 
Baikova, Evelīna Veinberga, Aleksandra Ratniece.

Komandu sacensībām sagatavoja trenere Inta 
Mežgaile. Paldies arī vecākiem par atbalstu un līdzi jušanu!

Cīņa turpinās starptautiskā turnīrā Valgā
9. aprīlī Limbažu novada 
Sporta skolas volejbolistes 
sesto reizi devās uz 
starptautisko turnīru Valgā, 
Igaunijā. 

Šoreiz sacensībās nepiedalī-
jās LNSS U13 pirmā komanda, 
taču LNSS 2. komanda starp 
desmit komandām izcīnīja aug-
sto 2. vietu, bet LNSS 3. koman-
da ierindojās 6. vietā.

Turnīrs notiek reizi mēnesī 
visa mācību gada garumā, un 
noslēguma sabraukums paredzēts 10. jūnijā āra laukumos, kad tiks noskaidrotas sezonas 
spēcīgākās komandas.

Vienlaikus sacensībās piedalījās arī U16 vecuma grupas komanda, kurai šoreiz neizde-
vās parādīt savu labāko sniegumu. Nenovērtējot pretinieces, komanda ieguva 4. vietu 
sešu komandu konkurencē.

Komandas trenē Inta Mežgaile un Ineta Sprancmane.

U14 volejbolistes noslēdz grupu spēles 
un gatavojas finālcīņām Liepājā
11. aprīlī Limbažos norisinājās U14 
vecuma grupas pēdējais sabraukums 
pirms finālturnīra. 

Pie limbažniecēm viesojās komandas no 
Liepājas Sporta spēļu skolas, Talsu novada 
Sporta skolas un Dienvidkurzemes Sporta 
skolas/Aizputes, lai aizvadītu atlikušās gru-
pas spēles.

Limbažu volejbolistes jau iepriekš bija no-
drošinājušas vietu starp astoņām labākajām 
komandām, kas kvalificējās finālcīņām. Atli-
kušās spēles noteica, kurā pozīcijā komanda 
startēs izslēgšanas spēlēs.

Pirmajās spēlēs pret Liepāju un Talsiem 
nācās piedzīvot zaudējumus, taču trešajā spēlē limbažnieces izcīnīja uzvaru pār Dienvid-
kurzemes komandu, noslēdzot grupu 4. vietā.

Finālturnīrs notiks 17. un 18. maijā Liepājā, kur tiks sadalītas medaļas šīs sezonas spē-
cīgākajām komandām.

Komandā spēlēja Undīne Skreitule, Emīlija Lubava, Valērija Bogdanova, Nikola Sproģe, 
Lauma Elizabete Baumane, Paula Bergmane, Annija Vēdiķe, Amēlija Slotiņa, Elza Lenša. 
Treneres – Inta Mežgaile un Ineta Sprancmane.

“Best Baltic Basketball League” finālturnīrā 
Limbažu U12 komanda iegūst 4. vietu
No 11. līdz 13. aprīlim Igaunijas 
pilsētā Kēriku (Kääriku) norisinājās 
Baltijas līgas finālturnīrs U12 vecuma 
grupas basketbolistiem, kurā 
pēc sekmīgas regulārās sezonas 
piedalījās arī Limbažu novada Sporta 
skolas komanda.

Turnīra pirmajā dienā mūsu puiši 
tika galā ar diviem pretiniekiem – “KK 
Askus/Haapsalu Herilased” tika pie-
veikta ar pārliecinošu +30 punktu pārsvaru, bet spēlē pret “Tartu Ülikool” limbažnieki 
spēja atspēlēties no 18 punktu deficīta un izcīnīja uzvaru ar +6, iekļūstot ceturtdaļfinālā.

Ceturtdaļfinālā pret “Pärnu Spordikool” komandu Limbažu vienībai nācās cīnīties līdz 
pat pēdējām sekundēm – 14 sekundes pirms spēles beigām Gustavs Zālītis realizēja izšķi-
rošo soda metienu, nodrošinot uzvaru ar 49:48.

Pusfinālā Limbažu komandai pretī stājās spēcīgā “BS Ogre”. Lai gan pirmo puslaiku lim-
bažnieki noslēdza ar pārsvaru, spēles izskaņā tomēr nācās piedzīvot zaudējumu.

Cīņā par bronzas medaļām pret “BS Zemgale” komandu mūsu basketbolisti atdeva 
visus spēkus, taču pretinieku 11 tālmetieni izrādījās izšķiroši – spēles noslēgumā zaudē-
jums ar 41:53 un godpilnā 4. vieta turnīrā.

Turnīra vērtīgākie spēlētāji Limbažu komandā:
Filips Fridrihsons – dominēja pie groziem, iekļauts turnīra All-Star pieciniekā;
Gabriels Vanka – izcēlies ar būtisku izaugsmi sezonas gaitā.
Komandā spēlēja Niklāvs Leinišs, Filips Fridrihsons, Rihards Kukulis, Gustavs Zālītis, 

Marks Bruno Kreišmanis, Renārs Balsis, Gabriels Vanka, Mārcis Ločs, Miks Konstants, 
Kristians Roberts Salenieks, Hugo Aleksāns, Tomass Kulešs, Armands Zeidmanis, Haralds 
Lapiņš. Treneris – Jānis Rudzītis

Mūsu jaunās volejbolistes izcīna 10. vietu 
Latvijas čempionāta finālā U13 grupā
13. un 14. aprīlī Talsos norisinājās Latvijas 
Jaunatnes čempionāta finālsacensības 
U13 vecuma grupā, kur par titulu cīnījās 
16 labākās komandas no visas valsts. 

Kopumā šajā vecuma grupā sezonā bija 
pieteiktas 32 komandas.

Arī Limbažu novada Sporta skolas U13 
komanda sekmīgi pārvarēja atlases pos-
mus un iekļuva lielajā finālā. Finālsacensī-
bās limbažnieces aizvadīja septiņas spēles, no kurām četrās uzvarēja un trijās zaudēja, 
kopvērtējumā izcīnot 10. vietu Latvijā.

Paldies komandai par aizrautīgo sezonu un cīņassparu katrā spēlē!
Komandā spēlēja Katrīna Miklāva, Gerda Ķireja, Lauma Elizabete Baumane, Laila Baiko-

va, Amēlija Slotiņa, Annija Laptika, Evelīna Veinberga, Aleksandra Ratniece. Trenere – Inta 
Mežgaile.

Sudrabs “Mārupes pavasara kausā” 
U12 grupā
27. aprīlī Limbažu novada Sporta skolas U12 
volejbolistes devās uz Mārupi, lai piedalītos 
“Mārupes pavasara kausa 2025” turnīrā. 

Sacensības norisinājās Tīraines sporta kompleksā, 
kur pulcējās 10 komandas no Rīgas, Jūrmalas, Gulbe-
nes, Mārupes un Skrundas.

Limbažnieces tika ielozētas stiprā apakšgrupā, kur 
spēkiem mērojās ar RVS 1, Jūrmalas 1, Skrundas 2 un 
Mārupes 2 komandām. Zaudējot vienīgi RVS 1 vienī-
bai, mūsu komanda izcīnīja 2. vietu apakšgrupā, no-
drošinot iespēju cīnīties par medaļām.

Pusfinālā pārliecinoši pārspētas Skrundas 1 vien-
audzes. Finālā limbažniecēm atkal nācās tikties ar RVS 1 komandu. Spraigā cīņā šoreiz 
nācās atzīt pretinieču pārākumu – turnīrs noslēgts ar augsto 2. vietu.

Par labāko spēlētāju komandā atzīta Gerda Ķireja. Komandā spēlēja arī Katrīna Miklāva, 
Laila Baikova, Evelīna Veinberga, Aleksandra Ratniece, meitenes sacensībām sagatavoja 
trenere Inta Mežgaile.

Burātāji startē starptautiskā regatē Itālijā
No 16. līdz 19. aprīlim Itālijā, 
Gardas ezerā pie Malcesines 
ciemata norisinājās “ILCA 
Youth Easter Meeting 2025” 
– starptautiska jauniešu 
burāšanas regate ILCA laivu 
klasē.

Tradicionāli šo sacensību orga-
nizē jahtklubs “Fraglia Vela Mal-
cesine”, un tās notiek Lieldienu 
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laikā. Šogad sacensībās piedalījās 350 jaunie burātāji no 27 valstīm, tostarp arī no Aus-
trālijas, ASV, Kostarikas un Ekvadoras. Dalībnieki sacentās ILCA 4 un ILCA 6 laivu klasēs.

Limbažu novada Sporta skolu pārstāvēja trīs sportisti ILCA 4 klasē:
Henrijs Hugo Močāns (U16) – 144. vieta;
Niklāvs Kulbergs (U18) – 151. vieta;
Miks Manfreds Bušs (U16) – 207. vieta no 235 dalībniekiem.
Burāšana Gardas ezerā nav vienkārša – mainīgi laikapstākļi, vējš un viļņi bieži atgādina 

jūras apstākļus. Regate ilga četras dienas, sākot ar kvalifikācijas braucieniem, pēc kuriem 
sportisti tika sadalīti “zelta” un “sudraba” flotēs.

Piedalīšanās šādā līmeņa sacensībās ir vērtīga pieredze un nozīmīgs solis sportistu 
izaugsmē.

U10 basketbolisti iegūst 9. vietu “Best Baltic 
Basketball League” finālturnīrā
No 25. līdz 27. aprīlim Kēriku 
(Kääriku), Igaunijā, norisinājās 
“Best Baltic Basketball League” 
(BBBL) finālturnīrs U10 vecuma 
grupas komandām. 

Starp 16 labākajām komandām, 
kas izcīnīja vietu pēc regulārās 
sezonas rezultātiem, bija arī Lim-
bažu novada Sporta skolas U10 
basketbolisti.

Turnīra pirmajā kārtā limbažnieki 
sacentās apakšgrupā ar Madonas 
BJSS, “BC Sanit-Mačiunai” (Lietuva) un Rīdzenes komandu. Pēc diviem zaudējumiem tur-
nīrs turpinājās ar svarīgu uzvaru pār Rīdzeni.

Turpinājumā Limbažu puiši aizvadīja saspringtu spēli pret “Organgera Basketball” vie-
nību no Lietuvas un izcīnīja uzvaru.

Noslēdzošajā spēlē par 9. vietu Limbažiem pretī stājās “TalTech” komanda no Igaunijas. 
Spēle norisinājās punkts punktā – minūti pirms finālsvilpes Paulis Dzudzilo izlīdzināja re-
zultātu, bet Hugo Aleksāns 17 sekundes pirms beigām realizēja uzvaras metienu, nodro-
šinot komandai 9. vietu turnīrā.

Labākie spēlētāji komandā:
Hugo Aleksāns – spēja izcelties izšķirošos brīžos;
Paulis Dzudzilo – stabils sniegums uzbrukumā un aizsardzībā;
Leons Garklāvs – uzteicama spēle aizsardzībā.
Komandā spēlēja arī Uvis Zlemets, Olafs Šrēders, Oskars Miķelsons, Roberts Vīlips, 

Emīls Krūmiņš, Gustavs Grabovskis, Gustavs Reinis Putniņš, Pauls Rudzītis, Eduards Lie-
piņš, Kristaps Brojevs. Treneris – Jānis Rudzītis

U19 volejbolistēm 4. vieta Latvijas čempionātā
26. un 27. aprīlī Rīgas Volejbola skolas 
zālē notika Latvijas Jaunatnes čempionāta 
finālsacensības U19 vecuma grupā 
volejbolistēm. 

Sezonas laikā par vietu finālā sacentās 24 
komandas no visas Latvijas, bet tikai sešām 
labākajām izdevās kvalificēties finālturnīram.

Lepojamies, ka starp tām bija arī Limbažu 
novada Sporta skolas komanda, kas ar pār-
liecību apliecināja – arī mazpilsētu volejbo-
listes spēj konkurēt ar valsts spēcīgākajām 
vienībām.

Turnīra pirmajā dienā limbažnieces aizvadī-
ja spēli pret Jūrmalas sporta skolas komandu, 
kurā tika izcīnīta uzvara. Otrajā spēlē pret 
Daugavpils SS1 (vēlākajām čempionēm) pie-
dzīvots sāpīgs zaudējums.

Svētdien spēlē par bronzu Limbažu koman-
da tikās ar Rīgas Volejbola skolas 1. komandu. Neskatoties uz centieniem, meitenes ne-
spēja atbildēt uz spēcīgajām servēm un piedzīvoja zaudējumu. Tādējādi Latvijas čempio-
nāts noslēgts godpilnajā 4. vietā, kas ir augsts sasniegums šajā konkurencē.

Par turnīra vērtīgāko spēlētāju komandā atzīta saspēles vadītāja Keila Čukure.
Finālturnīrā spēlēja arī Estere Martinsone, Estere Oša, Viktorija Dzene, Letīcija Tauriņa, 

Marija Luīze Trezune, Elza Zandere, Katrīne Liepiņa, Elīze Elza Jansone. Trenere – Ineta 
Sprancmane, fiziskās sagatavotības treneris – Jānis Rudzītis

U13 basketbolisti uzvar “Gulbenes Buki 
Juniors” kausā
26. aprīlī, Limbažu novada Sporta 
skolas 2012. gadā dzimušo puišu 
komanda izcīnīja 1. vietu basketbola 
turnīrā “Gulbenes Buki Juniors kauss” 
U13 vecuma grupā.

Turnīrā piedalījās 10 komandas no Gul-
benes, Siguldas, Madonas, Balviem, Rē-
zeknes un Limbažiem. Limbažnieki savā 
apakšgrupā parādīja pārliecinošu sniegu-
mu, gūstot uzvaras pār komandām “Rē-
zekne 2013”, “Madona 2013”, “Gulbene 
2” un “Sigulda 1”, nodrošinot vietu finālā.

29. aprīlī notika tradicionālās Limbažu novada skolu pavasara krosa sacensības, kas 
šogad pulcēja gandrīz 200 dalībnieku no visām novada skolām.

Kross ir skriešanas disciplīna brīvā dabā, kur trase bieži ietver dažādu reljefu un šķērš-
ļus. Tas attīsta ne tikai fizisko izturību, bet arī līdzsvaru, sirdsdarbību un disciplīnu, kas ir 
īpaši nozīmīgi bērnu un jauniešu attīstībā.

Dalībnieki sacentās sešās vecuma grupās atsevišķi zēnu un meiteņu konkurencē, veicot 
distances no 600 m līdz 1800 m. Sasniegtie rezultāti apliecina augstu fiziskās sagatavotī-
bas līmeni un īstu sacensību garu.

Godalgoto vietu ieguvēji:
2015. gadā dzimušie (600 m): 
meitenes – 1. Anna Kristiana Goba, 2. Līva Bārbale, 3. Rūta Tralmaka;
zēni – 1. Raivis Pudovs, 2. Reinis Pudovs, 3. Uvis Zlemets.
2014. gadā dzimušie (600 m):
meitenes – 1. Evelīna Veinberga, 2. Anna Lučina, 3. Diāna Groma;
zēni – 1. Andres Gobiņš, 2. Olivers Krīpers, 3. Aigars Maurītis.
2013. gadā dzimušie (600 m):
meitenes – 1. Marta Tomsone, 2. Beāte Zvīne, 3. Marta Ozoliņa;
zēni – 1. Emīls Būce, 2. Daniels Homko, 3. Kārlis Augusts Uzuleņš.
2012. gadā dzimušie:
meitenes (600 m) – 1. Heidija Linde, 2. Marta Kāpa, 3. Amēlija Slotiņa;
zēni (1200 m) – 1. Gustavs Ēriks Marķīzs, 2. Kārlis Ailts, 3. Daniels Grigorjevs.
2011. gadā dzimušie (1200 m):
meitenes – 1. Karolīna Rame, 2. Annija Vēdiķe, 3. Paula Bergmane;
zēni – 1. Gustavs Lipskis, 2. Ernests Rudzītis, 3. Ronaldo Gobiņš.
2010. gadā dzimušie:
meitenes (1200 m) – 1. Patrīcija Cīrule, 2. Molli Veja Lubgāne;
zēni (1800 m) – 1. Nils Fjodorovs, 2. Daniels Upmalis, 3. Martins Vasiļjevs.
Liels paldies visiem skolēniem par dalību, skolām par atsaucību, un sporta skolotājiem 

– par neatlaidīgu darbu un iedvesmojošu motivāciju!

Mūsu sportisti gatavi sezonai pēc intensīvām 
treniņnometnēm
Limbažu novada Sporta skolas audzēkņi 
ar lielu apņēmību aizvadījuši pavasara 
treniņnometnes ārpus Latvijas, 
gatavojoties 2025. gada sacensību 
sezonai.

No 10. aprīļa līdz 1. maijam Spānijā nori-
sinājās vieglatlētu mācību-treniņu nomet-
ne, kur sportisti strādāja daudzveidīgos 
apstākļos – stadionā, kalnainā reljefā un 
pie okeāna. Labvēlīgais klimats, dienas re-
žīmā iekļautie trīs treniņi un mērķtiecīgais 
darbs ļāva gan uzlabot fizisko formu, gan stiprināt mentālo noturību. Nometnes laikā at-
tīstījās arī komandas gars, kas ir īpaši svarīgs jaunajā sacensību sezonā.

Aktīvs darbs pavasarī noticis arī smaiļošanas un kanoe airēšanas nodaļā. Tika aizvadītas 
divas treniņnometnes: Spānijā no 20. marta līdz 12. aprīlim un Turcijā no 27. marta līdz 
21. aprīlim.

Šādas nometnes ļauj sportistiem koncentrēties tikai uz izaugsmi – gan fiziski, gan emo-
cionāli. Treniņu vides maiņa un profesionālā slodze ārvalstu apstākļos veicina noturību, 
mērķtiecību un rezultātu uzlabošanu.

Limbažu sportisti mājās atgriezušies spēcīgāki, motivētāki un pilni enerģijas, lai cīnītos 
par panākumiem Latvijas un starptautiskās sacensībās.

Kristaps Neretnieks uzvar 
“Lieldienu kausā 2025”
19. aprīlī Inčukalnā ar sacensībām “Lieldienu kauss 
2025” tika atklāta šī gada āra jāšanas sporta sezona, 
kurā spoži sevi apliecināja limbažnieks Kristaps 
Neretnieks.

Startējot 120 cm augstumā ātruma maršrutā, Neret-
nieks izcīnīja uzvaru ar zirgu Comme Quattro, kā arī otro 
vietu ar Chacci Blue De Will Z, pārliecinoši apliecinot savu 

Izšķirošajā spēlē limbažnieki saspringtā cīņā ar 4 punktu pārsvaru pārspēja mājiniekus 
“Gulbene 1”, kļūstot par turnīra uzvarētājiem.

Komandā spēlēja Ernests Peilāns, Artūrs Sidorovs, Kārlis Zaļaiskalns, Markuss Matiass 
Kazāks, Jānis Mārtiņš Uzulēns, Olivers Ķirsis. Komandu trenē Kristaps Zaļupe, kura iegul-
dītais darbs un atbalsts bija nozīmīgs ceļā uz uzvaru.

Lepojamies ar mūsu jaunajiem čempioniem!

Limbažu novada skolēni spraigi startē 
Pavasara krosā

Turpinājums 19. lpp. 
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Pasākumi Limbažu novadā maijā un jūnija sākumā 
ALOJAS KULTŪRAS NAMĀ
9. jūnija vakarā koncertstāsts 
“Cauri laikiem” – latviešu 
estrādes mūzika jaunās skaņās. 
Muzikālā ceļojumā cauri 
pagājušā gadsimta 70.–90. gadu 
latviešu estrādes mūzikai vedīs 
Rīgas Doma kora skolas IV kursa 
vokālās nodaļas audzēknis Kārlis 
Mūrnieks kopā ar pianistu 
Jāzepa Vītola Latvijas mūzikas 
akadēmijas kompozīcijas stu-
dentu Marisu Danielu Ķirsi.

LIMBAŽU KULTŪRAS NAMĀ
24. maijā plkst. 17.00 Bērnu 
un jauniešu centra bērnu deju 
kolektīva “Varavīksne” sezonas 
noslēguma koncerts. 
25.maijā plkst. 18.00 “Vīrietis, 
kurš gaida”, Ģirta Ķestera jubile-
jas izrāde. Biļetes: www.bilesu-
paradize.lv.
28. maijā plkst. 17.00 Limbažu 
mūzikas un mākslas skolas 
mācību gada noslēguma kon-
certs.  
29. maijā plkst. 18.00 Limbažu 
Valsts ģimnāzijas “Pateicības 
dienas” koncerts.
31. maijā plkst. 14.00 Vidzemes 
senioru koru koncerts “Tik-
simies maijā”.

SALACGRĪVAS KULTŪRAS 
CENTRĀ 
24. maijā plkst. 12.00 jauno 
salacgrīviešu uzņemšana 
pilsētnieku saimē
31. maijā plkst. 17.00 
Salacgrīvas mūzikas skolas 50 
gadu jubilejas pasākums: kon-
certs, apsveikumi, balle.

VILZĒNU TAUTAS NAMĀ
24. maijā plkst. 18.00 ielūdz In-
tars Rešetins. Koncertuzvedums 
“Mazliet par mīlestību” – dzeja, 
dziesmas, gaumīgs humors, 
cilvēcība un sirsnība.
7. jūnijā Braslavas pagasta 
svētki:
•	 no plkst.10.00 Vilzēnu 
sporta laukumā sporta spēles 
un dažādas aktivitātes gan 
bērniem, gan pieaugušajiem;
•	 no plkst. 19.00 Brasla-
vas muižas parkā Vilzēnu 
tautas nama amatierteātra 
“Man patīk” skečs “Vēlēšanu 
meistarstiķis”;
•	 plkst. 20.00 mūziķa Edvarda 
Strazdiņa koncerts;
•	 plkst. 22.00 zaļumballe kopā 
ar grupu “Zeļļi”.
22. jūnijā plkst. 20.00 
tradicionālais Jāņu ielīgošanas 
pasākums Braslavas muižas 
parkā. 
Koncertuzvedums “Līgojam 
tautiskā stilā”, koncertuzve-
dums ar dziesmām, dejām 
un teatrāliem elemen-
tiem pašdarbības kolektīvu 
izpildījumā.
Zaļumballe kopā ar Māri 
Tālbergu no grupas “Liepavots”.

LIMBAŽU NOVADA 
GALVENAJĀ BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
22., 29. maijā plkst. 10.00 
“Māmiņu rīti” – māmiņu un 
bērniņu tikšanās bibliotēkā.
19. maijā plkst. 10.00 
tematiska nodarbība pirm-
skolai “Iepazīstam un lasām 
jaunu grāmatu bibliotēkā” 
(organizētām pirmskolas 
grupām pēc pieteikuma).
20. maijā plkst. 14.00 Senioru 
skolas noslēguma pasākums. 
21. maijā plkst. 17.30 kapelas 
“Eži” sezonas noslēguma kon-
certs.
22. maijā plkst. 16.00 Vēstures 
draugu klubiņa tikšanās “Elkšņu 
(Remesu) dzimta. Kā dzim-
tas koka veidošanā izmantot 
mākslīgo intelektu”.
22. maijā plkst. 17.00 adīšanas 
vakars ar filmu.
23. maijā plkst. 14.00 radošās 
darbnīca bērniem “Kukainīši”.
26. maijā plkst. 10.00 Pūčulēnu 
skolas 4. nodarbība 3–4 gadus 
veciem bērniem.
28. maijā visu dienu metodiskā 
diena (bibliotēka apmeklētājiem 
slēgta).
IZSTĀDES
Līdz 31. maijam Imanta Klīdzēja 
fotogrāfiju izstāde “Appassione 
tempo”.
Līdz 31. maijam literatūras 
izstāde bērniem “Mazi un lieli 
lidotāji un dziedātāji”.
Līdz 31. maijam literatūras 
izstāde bērniem “Bērnu, 
jauniešu un vecāku žūrija 2025”.
Līdz 31. maijam literatūras 
izstāde bērniem “Mūsu zaļā 
bagātība – koki”.
Līdz 12. maijam klātienes un 
virtuālā literatūras izstāde 
“Pavasaris”. 
No 8. līdz 31. maijam izstāde 
“Latvijas suņkopības vēsture”.
No 13. līdz 31. maijam klātienes 
un virtuālā literatūras izstāde 
“Dacei Judinai – 55”.
INDIVIDUĀLI
Par konsultācijām iedzīvotājiem 
“E-paraksts”, “Datora lietošana”, 
“Digitālās prasmes” un citām 
aktualitātēm iepriekš saskaņot 
laiku, zvanot uz 29103842.
PIEDĀVĀJUMS
•	 Bibliomāts – pasūti 
grāmatas elektroniskajā 
katalogā pa tālruni 26331425 
(pieaugušajiem), 25712705 
(bērniem) vai e-pastā lasitaju.
apkalposana@limbazunovads.
lv, informē bibliotekāru, ka 
vēlies tās saņemt bibliomātā 
un izņem grāmatas sev vēlamā 
laikā (uzglabāšanas termiņš – 3 
dienas).
•	 Ja vēlaties saņemt jaunumus 
par bibliotēkas pasākumiem 
savā e-pastā un saņemt 
autorizācijas datus attālinātai 
piekļuvei lietotāja profilam 
bibliotēkas katalogā, lūdzam 
nosūtīt pieprasījumu uz e-pastu. 

lasitaju.apkalposana@limbazu-
novads.lv.
•	 Attālināta reģistrēšanās par 
bibliotēkas lietotāju, tiešsaistes 
forma pieejama bibliotēkas 
mājaslapā https.//limbazubib-
lioteka.lv.
•	 Limbažu novada Galvenās 
bibliotēkas autorizētās 
datubāzes ar attālinātu piekļuvi 
(attālināto piekļuvi vaicāt 
bibliotekāram – lasitaju.apkal-
posana@limbazunovads.lv).
•	 Letonika.lv – latviska 
uzziņu un tulkošanas 
sistēma internetā, kas sniedz 
sistematizētu enciklopēdisku 
uzziņu un tulkošanas 
informāciju, radot jaunus, apzi-
not esošos un apkopojot vi-
enuviet unikālus un kvalitatīvus 
digitālos resursus par Latviju 
latviešu valodā.
•	 Limbažu novada Galvenās 
bibliotēkas autorizētās 
datubāzes izmantošanai uz vie-
tas bibliotēkā.
•	 Lursoft laikrakstu bibliotēka 
News.lv – pieeja no bibliotēkas 
datoriem.
•	 E-grāmatas ar bibliotēkas 
autorizāciju (autorizācijas rīkus 
vaicāt bibliotekāram – lasitaju.
apkalposana@limbazunovads.lv).
•	 3td E-GRĀMATU bibliotēka ir 
pakalpojums, kas reģistrētajiem 
pašvaldību publisko bibliotēku 
lietotājiem piedāvā bez mak-
sas lasīt e-grāmatas tiešsaistē 
mobilajā ierīcē vai datorā.

LIMBAŽU NOVADA 
GALVENĀS BIBLIOTĒKAS 
FILIĀLBIBLIOTĒKĀS 

LĀDES BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
Maijā – individuālās 
konsultācijas iedzīvotājiem “E-
paraksts”, “Datora lietošanas 
pamatprasmes”, “Digitālās 
prasmes” un citas aktualitātes, 
iepriekš saskaņojot laiku un 
tēmu pa tālr. 25470023.
IZSTĀDES
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde “Bez mīļiem vārdiem nav 
mīlestības” par godu Kornēlijas 
Apškrūmas 88 gadu dzimšanas 
dienai.

LĀDEZERA BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
Maijā – individuālās 
konsultācijas iedzīvotājiem “E-
paraksts”, “Datora lietošanas 
pamatprasmes”, “Digitālās 
prasmes” un citas aktualitātes, 
iepriekš saskaņojot laiku un 
tēmu pa tālr. 26112108.
IZSTĀDES
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde “Rakstniekam Mārim 
Rungulim – 75”.
Līdz 30. maijam Mātes dienai 
veltīta literatūras izstāde.
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde “Baumaņu Kārlim – 
190”.

PĀLES BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
23. maijā plkst. 15.00 radošā 
darbnīca “Lai nolietotais iegūst 
jaunu elpu!” – radīsim jaunas 
sveces.
Maijā individuālās konsultācijas 
iedzīvotājiem “E-paraksts”, “Da-
tora lietošanas pamatprasmes”, 
“Digitālās prasmes” un citas 
aktualitātes, iepriekš saskaņojot 
laiku un tēmu pa tālr. 28656939.
IZSTĀDES
20. maijā informatīva izstāde 
“Pasaules bišu diena”.

POCIEMA BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
23. maijā plkst. 14.00 radošās 
studijas “Radīt skaisto” izbrau-
kuma meistarklase “Kartītes 
svētkiem”.
Maijā – individuālās 
konsultācijas iedzīvotājiem “E-
paraksts”, “Datora lietošanas 
pamatprasmes”, “Digitālās 
prasmes” un citas aktualitātes, 
iepriekš saskaņojot laiku un 
tēmu pa tālr. 26558165.
IZSTĀDES
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde bērniem “Jaunās 
grāmatas”.
Līdz 30. maijam informatīva 
literatūras izstāde “Baumaņu 
Kārlim – 190” (1835-1905).
Līdz 30. maijam 
novadpētniecības materiālu 
izstāde “Pociema pamatskolai 
– 165”. 
Līdz 30. maijam LNGB ceļojošā 
izstāde “Izdevējdarbība 
Limbažos un apkārtnē cauri gad-
simtiem”.
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde “Rakstniekam Mārim 
Rungulim – 75”.

SKULTES BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
26. maijā plkst. 10.00-11.00 
digitālo prasmju pilnveides 
konsultatīvās stundas.
20., 27. maijā plkst. 11.00 Se-
nioru akadēmijas nodarbības 
– radošās darbnīcas, fiziskās 
aktivitātes.
20., 27. maijā plkst. 16.00 
Pasaku pēcpusdienas kopā ar 
Skultes PII “Aģupīte” bērniem.
IZSTĀDES
Līdz 30. maijam Astras Tom-
sones rokdarbu izstāde “Mani 
vaļasprieki”.
Līdz 30. maijam tematisko 
izstāžu cikls “Netradicionālās 
svētku, piemiņas dienas un citi 
notikumi maijā”.
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde bērniem “Šis un tas no 
putnu dzīves”.
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde “Rakstniekam Mārim 
Rungulim – 75”.
Līdz 30. maijam 
novadpētniecības izstāde 
“Bērnības svētki Skultē”.
Līdz 30. maijam tematiskā 
izstāde “Dzejniekam, komponi-
stam Baumaņu Kārlim – 190” 
(1835-1905).

MULTIFUNKCIONĀLAJĀ 
SKULTES CENTRĀ 
(Skultes bibliotēkas nodaļā)
AKTIVITĀTES
25. maijā plkst. 11.00 Mākslas 
klubiņa tikšanās.
Maijā – individuālās 
konsultācijas iedzīvotājiem “E-
paraksts”, “Datora lietošanas 
pamatprasmes”, “Digitālās 
prasmes” un citas aktualitātes, 
iepriekš saskaņojot laiku un 
tēmu pa tālr. 26418403.
IZSTĀDES
Līdz 31. maijam tematiskā 
izstāde “Mans dārzs”.
No 19. līdz 31. maijam Giora 
Geka akrila gleznu izstāde “Lat-
vijas ainavas”.

UMURGAS BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
24. maijā plkst. 14.00 
Novadpētniecības klubiņa 
tikšanās.
Maijā – individuālās 
konsultācijas iedzīvotājiem “E-
paraksts”, “Datora lietošanas 
pamatprasmes”, “Digitālās 
prasmes” un citas aktualitātes, 

iepriekš saskaņojot laiku un 
tēmu pa tālr. 25765799.
IZSTĀDES
Līdz 13. maijam tematiskā 
izstāde “Mātes diena – 11. maijs”.
Līdz 31. maijam 
novadpētniecības izstāde 
“Darbs prasa pūliņus”.
Līdz 31. maijam literatūras 
izstāde “Dzejniekam, komponi-
stam Baumaņu Kārlim – 190” 
(1835-1905).
Līdz 31. maijam grāmatu jaun-
umi “Izlasi pirmais”.
Līdz 20. maijam tematiskā 
izstāde “Ugunsdzēsēju un 
glābēju diena – 17. maijs”.
Līdz 24. maijam literatūras 
izstāde “Rakstniekam Mārim 
Rungulim – 75”.

VIDRIŽU BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
26. maijā publikāciju sērija 
“Neesam aizmirsuši” interneta 
vietnē Facebook no Vidrižu 
bibliotēkas novadpētniecības 
materiāliem.
19. maijā literatūras stunda 
pirmsskolas vecuma bērniem.
Maijā – individuālās 
konsultācijas iedzīvotājiem. “E-
paraksts”, “Datora lietošanas 
pamatprasmes”, “Digitālās 
prasmes” un citas aktualitātes 
iepriekš saskaņojot laiku un 
tēmu pa tālr. 22009175.
IZSTĀDES
Līdz 30. maijam Astras Tom-
sones krustdūriena gleznu 
izstāde.
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde “Baumaņu Kārlim – 190” 
(1835-1905).
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde “Eiženam Laubem – 
145” (1880-1967).
Līdz 30. maijam 
novadpētniecības materiālu 
izstāde “Skolotājs Antons Goba”.
Līdz 23. maijam Bīriņu rokdarbu 
pulciņa izstāde “Nāc un skaties, 
kas ir tapis!”.

VIĻĶENES BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
24. maijā plkst. 11.00-17.00 
radošā darbnīca un viktorīna 
Himnas goda dienas ietvaros 
Viļķenes kultūras nama teltī 
“Viesistabā pie Kārļa”.
31. maijā plkst. 17.00 
“Ceriņziedu svētki” Vitrupē.
Maijā – individuālās 
konsultācijas iedzīvotājiem “E-
paraksts”, “Datora lietošanas 
pamatprasmes”, “Digitālās 
prasmes” un citas aktualitātes 
iepriekš saskaņojot laiku un 
tēmu pa tālr. 26186410.
IZSTĀDES
Līdz 30. maijam literatūras 
izstāde “Godinām radošās 
personības – maija jubilārus!”.
Līdz 30. maijam virtuālā izstāde 
“Baumaņu Kārlis un Himnas 
goda diena Viļķenē” (Viļķenes 
bibliotēkas Facebook lapā un 
LNGB mājaslapā).
Līdz 30. maijam tematiskā 
literatūras izstāde bērniem 
“Kukaiņu pasaule”.
Līdz 30. maijam tematiska 
literatūras izstāde “Latviešu 
grāmatai 500. Latviešu 
nacionālā Atmoda”.

ALOJAS APVIENĪBAS 
BIBLIOTĒKĀS 

ALOJAS BIBLIOTĒKĀ
26. maijā plkst. 17.15 
novadpētniecības interesentu 
tikšanās un atmiņu pēcpusdiena 
“Deju skolotājai Veltai Cimmerei 
– 100”.

www.limbazunovads.lv
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Pasākumi Limbažu novadā maijā un jūnija sākumā 
putni, diži putni”.
Vijas Meisteres gleznu izstāde 
“Ar kafijas pieskārienu dabā”.
Tematiskā izstāde “Kas notiek 
dabā?”.
Mātes un ģimenes dienai veltīta 
izstāde “Ģimenes krāsas”.
Novadpētniecības izstāde “Pasts 
un pastnieki”.

BIBLIOTĒKĀ “SALA”
31. maijā plkst. 12.00 
“Klaidoņiem pa pēdām. Āfrika”. 
Pasaules latviešu klaidoņu 
brālības ceļojumu stāsti, “Juma-
vas” grāmatas, ceļotāju zupa.
Literatūras izstāde “Paklaiņosim 

grāmatās”.
Fotogrāfiju izstāde “Skaistākie 
foto mirkļi klaidoņa dzīvē”.

PUIKULES BIBLIOTĒKĀ
“Rakstnieki jubilāri”.
“Himnas diena”.
I. Zaķes darbu izstāde “Viss 
sākās ar papīru”.
K. Noriņas melnbalto foto 
izstāde “Melns vai balts?”.
19. maijā literārās nodarbības 
pirmsskolai.
22. maijā papīra darbu meis-
tarklase “Skrapbuking”, Vada 
I. Zaķe, radošā studija “Radīt 
skaisto”.
28. maijā “Melnbaltie mirkļi 
& krāsainie ceļi”, tikšanās ar K. 
Noriņu. Stāsts par foto hobiju 
un Erasmus piedzīvojumiem.

VILZĒNU BIBLIOTĒKĀ
“Rakstniece jubilāre Dace Ju-
dina”.
“Ģimenē ir spēks”. 15. maijs – 
Starptautiskā ģimenes diena.

SALACGRĪVAS PUSES 
BIBLIOTĒKĀS

SALACGRĪVAS BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
24. maijā plkst. 11.00 Pasaku 
rīts.
28. maijā plkst. 17.15 tikšanās 
ar rakstnieku Gunti Tāleru pro-
jekta “Rakstnieka teritorija laikā 
un telpā” ietvaros.
IZSTĀDES
“Jo tik ļoti Dievs pasauli 
mīlējis...”, Silvijas Damsones 
gleznu izstāde.
Visu mēnesi – jaunieguvumu 
izstāde.
Grāmatu izstāde ‘’Maija rakst-
nieki jubilāri’’.

AINAŽU BIBLIOTĒKĀ
IZSTĀDES
“Diena, kad atdzima valsts.”, 
4. maijs – Latvijas Republikas 
Neatkarības atjaunošanas di-
ena.
“Mātes rokas – pasaules spēks.”, 
11. maijs – Mātes diena.

“Himnas gars – Baumaņu 
Kārlis”, dzejniekam, komponi-
stam Baumaņu Kārlim – 190 
(1835–1905).
Vienam no populārākajiem 
latviešu bērnu un pusaudžu dze-
jniekiem un rakstniekiem Mārim 
Rungulim – 75 (1950).
Žurnālistei un rakstniecei Dacei 
Judinai – 55 (1970).
Rakstniekam Jānim Sārtam – 
120 (1905–1980).

LIEPUPES BIBLIOTĒKĀ
IZSTĀDES
Līdz 25. maijam bērnu 
rakstniekam, dzejniekam un 
žurnālistam Mārim Rungulim 
– 75.
Mēneša jaunieguvumi 
daiļliteratūrā, nozaru literatūrā 
un svešvalodās.

SVĒTCIEMA BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
21. maijā tikšanās “Pievakares 
sarunās”.
IZSTĀDES
No 1. maija tematiska 
literatūras izstāde “Dziesmu 
gars lai līgo, kamēr tauta 
dzīvo”. Valsts himnas autoram 
Baumaņu Kārlim – 190. jubileja.
No 1. maija literatūras 
izstāde Latvijas neatkarības 
atjaunošanas dienai “Ir tikai vi-
ena Latvija un citas nav nekur”.
Visu mēnesi literatūras izstāde 
bērniem “Maijs – lapu un sējas 
mēnesis”.
Visu mēnesi izstāžu cikla “Kas, 
ko, kur dara?” izstāde bērniem 
“Vardes un krupīši”.
No 7. maija literatūras izstāde 
“Tik vienkārši – atnāciet rīt!”, 
veltīta rakstnieces, publicistes 

“Dzejniekam, komponistam 
Baumaņu Kārlim – 190”.
“Detektīvromānu un dzimtas 
romānu autore Dace Judina”.
“Bērnu rakstnieks jubilārs Māris 
Rungulis”.
“Ģimene – kur dzīve sākas un 
mīlestība nekad nebeidzas”. 15. 
maijs – Starptautiskā ģimenes 
diena.
“Neredzētais novadpētniecības 
krājumā”. 17. maijs – 
Starptautiskā “Muzeju nakts”.

STAICELES BIBLIOTĒKĀ
Montas Melderes un Laimoņa 
Mangulsona foto izstāde “Mazi 

«Limbažu Novada Ziņas»
Iznāk 1 reizi mēnesī, 11000 eksemplāri.
Izdevējs – Limbažu novada pašvaldība.

Sabiedrisko attiecību nodaļa – Rīgas iela 16, Limbaži, LV-4001,
e-pasts: komunikacija@limbazunovads, 
tālr. 29540632, www.limbazunovads.lv.

Iespiesta SIA “Poligrāfijas grupa Mūkusala”.
Makets – “Tēls PR®”.

un dziesminieces Daces Judinas 
jubilejai.
No 7. maija literatūras izstāde 
bērniem un pusaudžiem “Joku 
un spoku stāsti, un arī tas vēl 
nav viss”, rakstniekam Mārim 
Rungulim – 75.

KORĢENES BIBLIOTĒKĀ
AKTIVITĀTES
21. maijā plkst. 14.00 “Nasko 
pirkstiņu” radošā darbnīca.
29. maijā plkst. 14.00 Lasītāju 
klubiņa pavasara sezonas 
noslēgums.
IZSTĀDES
Visu mēnesi jaunieguvumu 
izstāde.
Grāmatu izstāde “Maija rakst-
nieki jubilāri”.

TŪJAS BIBLIOTĒKĀ
IZSTĀDES
Līdz 30. jūnijam limbažnieces 
Sandras Ūdres akvareļi un eļļas 
gleznas “Gan visapkārt un tepat 
jūra...”.
No 9. maija informatīvi izzinošas 
izstādes:
“9. maijs – Eiropas diena”;
“11. maijs – Mātes diena”;
“15. maijs – Starptautiskā ģime-
nes diena”;
“18. maijs – Starptautiskā muze-
ju diena”;
“21. maijs – Pasaules meditāci-
jas diena”.
No 10. līdz 30. maijam litera-
tūras un periodikas materiālu 
izstāde “Dievs, svētī Latviju!”.
Jaunieguvumi daiļliteratūrā, no-
zaru literatūrā un periodikā.
Ievērojamu kultūras personību 
dzīves jubilejas.
Rotaļu telpā – spēles atpūtai un 
radošai domai.

meistarību un precizitāti pat sarežģītos laika apstākļos. Trešo vietu šajā maršrutā izcīnīja 
Dana Marta Grauzermane ar Roksalanu.

“Uzvarēja tie, kuri izmantoja visas iespējas – to lieliski pierādīja Kristaps Neretnieks, 
kurš ar savu taktiku spēja izcīnīt abas pirmās vietas,” uzsver sacensību maršruta sastādī-
tājs Dāvis Miķelsons.

Sacensības gan jaunajiem, gan pieredzējušiem sportistiem – “Lieldienu kauss” – šogad 
notika pirmo reizi un pulcēja 333 startus septiņos maršrutos – sākot no vadības maršruta 
bērniem līdz tehniski sarežģītiem maršrutiem pieredzējušiem jātniekiem. Sacensību gal-
venā tiesnese Inga Miķelsone atzinīgi novērtēja jauno jātnieku drosmi un gatavību: “Īpaši 
izceļams bija 120 cm maršruts, kur jātnieki nenobijās no lietus un vēja.”

Plānotais 130 cm maršruts šoreiz tika atcelts nelabvēlīgo laikapstākļu dēļ, taču skatītāji 
varēja iesaistīties konkursos un stafetēs, padarot pasākumu par īstiem svētkiem.

Sacensības rīkoja “Jauno Jātnieku skola”, kas darbojas kopš 2007. gada un ir viens no 
modernākajiem jāšanas sporta centriem Baltijā. Centrs rīko sacensības, organizē nomet-
nes un treniņus dažāda līmeņa sportistiem, kā arī darbojas kā nacionālā sporta bāze. Tas 
cieši sadarbojas ar Latvijas Jātnieku federāciju, kā arī ar kaimiņvalstu jātnieku kopienām.

Kristaps Neretnieks turpina iedvesmot Limbažu novadu un Latvijas jāšanas sporta sa-
biedrību, apliecinot, ka arī no Limbažiem nāk sportisti starptautiska līmeņa panākumiem.

Limbažnieki starp spēcīgākajiem Ziemeļvalstu 
karatistiem
No 11. līdz 12. aprīlim Dānijas pilsētā 
Olborgā norisinājās Ziemeļvalstu 
čempionāts karatē. 

Tajā Latvijas izlasi pārstāvēja četri 
Limbažu novada sportisti: Andreass 
Meļņičenko, Eduards Dūrens, Linda 
Steņņikova un Undīne Kalēda. Sportis-
tus čempionātam sagatavoja treneris 
Maksims Halatins.

 Turpinājums no 17. lpp. 
Šis čempionāts ir viens no prestižākajiem reģiona turnīriem, kurā katrai valstij katrā ka-

tegorijā ir atļauts deleģēt tikai divus spēcīgākos sportistus. Čempionātā piedalījās spor-
tisti no Dānijas, Igaunijas, Islandes, Latvijas, Lietuvas, Norvēģijas, Somijas un Zviedrijas.

Panākumi Ziemeļvalstu čempionātā:
Eduards Dūrens – 1. vieta komandu cīņās (Juniors Kumite Mixed Teams), 3. vieta indivi-

duāli (Junior Kumite Male +76 kg);
Andreass Meļņičenko – 3. vieta individuāli (Seniors Kumite Male -84 kg), 3. vieta ko-

mandu cīņās (Seniors Team Kumite Male);
Undīne Kalēda – 3. vieta individuāli (Cadet Kumite Female +61 kg), 3. vieta komandu 

cīņās (Cadets Kumite Mixed Teams);
Linda Steņņikova – 1. vieta komandu cīņās (Seniors Team Kumite Female), 5. vieta indi-

viduāli (Seniors Kumite Female -55 kg).
Panākumi šopavasar arī citos turnīros:
2. martā – “Tallinn Bulldog” (Igaunija):
Eduards Dūrens – 1. vieta (Junior Kumite Male +76 kg), 1. vieta (Seniors Kumite Male 

-84 kg);
Linda Steņņikova – 2. vieta (Seniors Kumite Female -55 kg);
Undīne Kalēda – 1. vieta (Juniors Kumite Female +66 kg);
Kristens Bērziņš – piedalījās, guva vērtīgu pieredzi.
No 21. līdz 23. martam – “45th Slovakia Grand Prix” (Bratislava, Slovākija):
Andreass Meļņičenko – 5. vieta (Seniors Kumite Male -84 kg) – 4 uzvaras 6 cīņās;
Eduards Dūrens – 2 uzvaras (U21 Kumite Male -84 kg);
Undīne Kalēda – 1 uzvara (Juniors Kumite Female +66 kg);
Piedalījās arī Linda Steņņikova, Ričards Miķelsons, Aleksandra Dūrena.
5. aprīlī – “Riga Stars / Fudzi Cup” (Latvija):
Ričards Miķelsons – 1. vieta (U14 Kumite Male -40 kg);
Linda Steņņikova – 1. vieta (16+ Kumite Female -59 kg);
Aleksandra Dūrena – 3. vieta (U14 Kumite Female -52 kg).
No 7. līdz 12. maijam Andreass Meļņičenko pārstāvēs Latviju Eiropas čempionātā kara-

tē, kas notiks Erevānā, Armēnijā, startējot kategorijā Seniors Kumite Male -84 kg.
Vēlam sportistam izturību, veiksmi un panākumus starptautiskajā arēnā!
Pateicamies Limbažu novada pašvaldībai, Valdim Možvillo, SIA “Pro Machinery”, kā arī 

sportistu vecākiem par nemainīgu atbalstu un uzticēšanos. Jūsu ieguldījums ir nozīmīgs! 
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Sakoptākā sēta 2025

Uzzini vairāk

Konkurss

Pieteikšanās konkursam no 15.maija līdz 1. jūnijam.
Pieteikumus iesniegt e-pastā:
sakoptakaseta@limbazunovads.lv vai pa
telefonu: 26544004 komisijas loceklei Regīnai
Tamanei.

Limbažu novada pašvaldība aicina pieteikt īpašumus ikgadējam 
konkursam “Limbažu novada sakoptākā sēta 2025”, lai godinātu 
čaklos saimniekus un iedvesmotu citus ar labiem piemēriem!

Piedalies konkursā “Limbažu novada 
sakoptākā sēta 2025” – parādi, kāds 
ir tavs skaistums, rūpes un darbs!

Sestdien, 31. maijā, aicinām ģimenes pulcēties Limbažu 
peldbaseina teritorijā, kur notiks aktīvs un jautrs pasākums – 
Ģimeņu sporta diena. 

Mammu, tēti – 
sportosim!

Sportiskās aktivitātes sāksies 
plkst. 11.00, bet reģistrēšanās 
komandām – jau no 10.30 līdz 
12.30.

Oficiālā atklāšana – plkst. 
10.40.

Aktivitāšu norises laiks: 
11.00–13.30.

Komandā jābūt vismaz vie-
nam pieaugušajam (vecākam, 
vecvecākam, krustvecākam) un 
vienam bērnam vai jaunietim 
līdz 18 gadu vecumam.

Pasākuma mērķis ir veicināt 
ģimeņu kopīgu aktīvu atpūtu, 

veselīgu dzīvesveidu un stiprināt 
saikni starp paaudžu pārstāv-
jiem, sekmēt interesi par aktīvu 
atpūtu un veselīgu dzīvesveidu, 
dot iespēju kopīgi un jēgpilni pa-
vadīt brīvo laiku.

Lietus gadījumā pasākums no-
tiks Limbažu sporta hallē Parka 
ielā 36.

Nāciet sportot, smieties un 
kopā stiprināt veselību!

Pasākumu organizē Limbažu 
novada pašvaldība sadarbībā ar 
sporta un veselības veicināšanas 
partneriem. 

Konkurss aptver visu novada 
teritoriju, un tajā komisija vērtēs 
īpašumus četrās nominācijās:

ražojošā lauku sēta – saimniecī-
bas ar lauksaimniecisko ražošanu;

lauku sēta – viensētas un īpašu-
mi ārpus ciemiem;

individuālā apbūve – pilsētas, 
ciema savrupmājas, mazdārziņi;

ēdināšanas un izmitināšanas pa-
kalpojumu teritorijas – viesu mā-

jas, kafejnīcas u. c.
Pieteikšanās no 15. maija līdz 

1. jūnijam, e-pasts: sakoptakase-
ta@limbazunovads.lv, tālrunis: 
26544004 (Regīna Tamane, komi-
sijas locekle).

Pieteikt īpašumu var gan īpaš-
nieks, gan jebkura persona, kas 
saskaņojusi pieteikumu ar saim-
nieku. Nevar pieteikt objektus, kas 
godalgoti 2023. vai 2024. gadā.

Objektu apskate notiks no 2. jū-
nija līdz 2. augustam.

Katrā nominācijā tiks piešķirtas 
naudas balvas:

1. vieta – 200 eiro;
2. vieta – 150 eiro;
3. vieta – 100 eiro.
Apbalvošana – īpašā Limbažu 

novada pasākumā (par to infor-
mēsim nominantus personīgi).

Ar konkursa nolikumu var iepa-
zīties Limbažu novada mājas lapā

Piesaki savu sētu un ļauj tai 
iemirdzēties visā Limbažu nova-
dā! 

www.limbazunovads.lv

10. maijā Limbažu 
novada Galvenajā 
bibliotēkā 
viesojās Jānis 
Slaidiņš – Latvijas 
Nacionālo bruņoto 
spēku majors un 
Zemessardzes štāba 
virsnieks, kurš 
sabiedrībā pazīstams 
kā aktīvs informētājs 
par militāro situāciju 
Ukrainā, kā arī 
grāmatas “No Krimas 
līdz Marinkai” autors.

Par drošību, Eiropu 
un mūsu kopīgo atbildību

Viņš vadīja sarunu, kurā uzsvēra Eiropas Savienības 
nozīmi Latvijas drošības un aizsardzības kontekstā. 
Tika aplūkoti aktuālie drošības izaicinājumi Latvijai, 
ES loma un stratēģijas, kā arī sabiedrības nozīme krī-
zes apstākļos. Ar lielu interesi klausījāmies Slaidiņa 
pārdomās par Ukrainas tautas spēku un vienotību, kā 
arī viņa aicinājumā mācīties no šīs pieredzes, stiprinot 
mūsu pašu izpratni, rīcībspēju un patriotismu.

Semināra laikā un pēc tā dalībniekiem bija iespē-
ja iegādāties grāmatu “No Krimas līdz Marinkai” par 

ziedojumu, kā arī uzdot jautājumus un piedalīties 
diskusijās. Priecājamies, ka vairāki apmeklētāji dalījās 
personiskajā pieredzē un sajūtās, padarot sarunu vēl 
nozīmīgāku un dzīvāku.

Sirsnīgs paldies visiem, kuri bija klāt, uzdeva jau-
tājumus un ar patiesu ieinteresētību piedalījās šajā 
sarunā par drošību, Eiropu un mūsu kopīgo atbildību.

Pasākumu atbalstīja Latvijas Republikas Ārlietu mi-
nistrija, un tas notika Eiropas dienas ietvaros, atzīmē-
jot šo nozīmīgo datumu. 


